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България е лош пример за това
как трябва да се защитават нацио-
налните интереси и да се решават
енергийните проблеми на обедине-
на Европа. Такъв извод може да се
направи от думите на руския прези-
дент, изречени на съвместната прес-
конференция по време на посеще-
нието на австрийския канцлер Се-
бастиан Курц в Русия.

"На всички е известна печалната
съдба на проекта "Южен поток", ко-
гато нашата тръбопроводна систе-
ма трябваше да влезе директно в
Евросъюза през България. Нашите
български колеги ни уверяваха, че
каквото и да става, но за "Южен по-
ток" те ще се борят докрай, тъй ка-
то той отговарял на техните нацио-
нални интереси, повишавал геополи-
тическия им статут като транзитна
страна на газ за Европа.

Това щеше да им носи доходи от
около 400-500 млн. евро годишно,
просто защото тръбата лежи на тях-
на земя. Щеше да даде възможност

за създаването на няколко хиляди ра-
ботни места. В крайна сметка под
външен натиск България се отказа
от проекта. Сега там съжаляват и ис-
кат да получават газ от "Турски по-
ток". Никак не би ми се искало цяла
Европа да заприлича на България, да
прояви слабост и неспособност да за-
щити своите национални интереси".

Това бяха думите на Владимир Пу-
тин, отговаряйки на въпрос, свър-
зан с бъдещото сътрудничество на
Русия с ЕС в сферата на енергети-
ката и трудностите, които може да
възникват пред изграждането на "Се-
верен поток-2". Всъщност руският ли-
дер не каза нищо ново, просто още
веднъж напомни истината за пропус-
натите от България ползи с провала
на "Южен поток". На това българс-
ките власти вече четири години от-
говарят с мълчание. Мълчи целият
многоцветен политически елит, скуп-
чен в парламента и по партийните
централи. А близките до властта и
отвъдокеанските си спонсори медии

подскачат като ужилени всеки път,
когато от Москва им напомнят за ви-
новниците, оставили България и ця-
ла Южна Европа без пряк достъп до
газовата тръба.

Путин напомни още, че Русия винаги
е била и ще бъде надежден доставчик
на газ за Европа на изгодни цени, за-
щото по изграждащата се газопровод-
на система горивото постъпва напра-
во от източника - от находищата в Ямал
и Сибир. Той добави, че проектът "Се-
верен поток-2", както беше и с нес-
бъднатия "Южен поток", е защитен от
транзитни рискове. Освен това, за се-
тен път повтори очевидната истина,
че руският тръбопроводен газ е мно-
го по-евтин от американския втечнен
газ, пренасян с танкери. Разбира се,
Европа би могла да внася газ от САЩ,
който ще е с 30 на сто по-скъп, но
това "би било глупаво и разточител-
но", защото ще удари по потребители-
те и по конкурентоспособността на ця-
лата европейска икономика.

Затова Путин изрази надежда, че
европейските страни ще устоят на
натиска на САЩ за проваляне на "Се-
верен поток-2".                На стр. 2

Ïóòèí: Äàíî öÿëà Åâðîïà
íå çàïðèëè÷à íà Áúëãàðèÿ

�21

Руски компози-
тор написа

симфония за
Пътя на копри-
ната по заръка

на Китай

�22�5 � 20

Путин и Вучич
са доволни

от срещата си

"Роскосмос"
и НАСА заедно

на Луната

На кораба "Союз" се
появиха загадъчни

дупки

Вестник "Русия днес -
Россия сегодня" -

истината за нова Русия!
Кат. № 605

 Web адрес: rusiadnes.bg

План РКИЦ на              стр. 16

 В София стартираха "Дните на културата на Москва в България", които продължават във Варна и Плевен до 5
октомври. Програмата на "Дните на културата на Москва" е изключително богата и включва различни видове
спортни и културни мероприятия, кръгли маси, дискусии, конференции, срещи на високо равнище и презентации.
Едно от най-ярките културни събития в рамките на програмата е блестящото представяне на момичетата кадети от
руската столица.                                                                                                                                                              Още на стр. 19
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Президентът Путин подпи-
са федералния закон "За про-
мени в отделни законодател-
ни актове на РФ по въпро-
сите на отпускане и изпла-
щане на пенсии", съобщава
пресслужбата на Кремъл. До-
кументът бе приет на 27 сеп-
тември от Думата и одобрен
на 4 октомври от Съвета на
федерацията. Държавният
глава подписа също закона,

От стр. 1
Още повече, че газовите

находища в Европа са на из-
черпване и всяка година бе-
лежи нов рекорд по внос на
руски газ. Тази година обе-
мът на постъпилия от Русия
газ ще надхвърли 200 млрд.
куб. м. и всички действащи
газопроводи работят с пъ-
лен капацитет.

От своя страна австрийс-
кият канцлер заяви, че ев-
ропейските партньори по из-
граждането на втората се-
верна тръба са заинтересо-
вани от неговата реализация.
"Искам да ви уверя, че ев-
ропейските страни, участва-
щи в този проект, го подк-
репят. Те гледат на него по-
ложително и искат да го ре-
ализират съвместно". Курц,
чията страна в момента
председателства ЕС, все пак
не можа да не изпее задъл-
жителния рефрен, че "за Ев-
ропа е важно да се имат
предвид интересите и на Ук-
райна като важна страна
транзитьор". Той обаче не
сметна за необходимо да
припомни случаите на шан-
таж и грабеж от страна на
Киев, когато редица евро-
пейски страни замръзваха в
най-лютите зими.

"Съгласни сме, че в Евро-
па има силна заинтересова-
ност от евтини и стабилни
доставки на газ, и такава не-
обходимост съществува, ако
искаме да си гарантираме
енергийна сигурност. Затова
ние смятаме, че е необхо-

Русия ще предприеме от-
ветни мерки на усилването
на НАТО в северната част
на Норвегия. Това съобщи
официалният представител
на руското външно министер-
ство на Русия Мария Заха-
рова. Тя припомни, че Нор-
вегия е предприела редица
неприятелски стъпки спря-
мо Русия, включително е да-
ла съгласието си за удвоя-
ване на вече разположения
в страната контингент на
американската морска пехо-
та до 700 души.

Също така Мария Захаро-
ва посочи, че става дума за
географско разширяване на

Ïåíòàãîíúò å âúçìóòåí îò
äîñòàâêèòå íà Ñ-300 â Ñèðèÿ

Във вторник министърът на отбраната на Руската феде-
рация Сергей Шойгу заяви на срещата с руския прези-
дент Владимир Путин и членовете на Съвета за сигурност,
че Русия е прехвърлила 49 единици оборудване като част
от доставката на С-300 с цел подобряване на сигурността
на руската армия в Сирийската арабска република. Шой-
гу подчерта, че доставката е извършена в понеделник и в
Сирия вече е доставен целият комплекс.

В отговор на това Министерството на отбраната на Съ-
единените американски щати заяви, че предаването на
ракетните установки С-300 на Сирия е безотговорна стъпка
от страна на Русия. По-рано държавният секретар на САЩ
Майк Помпео заяви, че доставките на руските С-300 в
Сирия ще доведат до увеличаване на заплахите за ста-
билността в Близкия изток.                          /"Русия днес"/

ÐÔ ñ îòâåòíè ìåðêè íà ðàçøèðÿâàíåòî íà ÍÀÒÎ â Íîðâåãèÿ
НАТО в близост до граници-
те на Руската федерация с
участие на над 40 хиляди ду-
ши от над 30 страни.

"Негативни са и плановете
за дислоциране на 800 бри-
тански войници в Северна
Норвегия. Независимо от то-
ва с какъв словесен камуф-
лаж се прикриват такива ре-
шения, фактът си е факт -
водещи страни на НАТО уве-
личават военното присъст-
вие в регион, граничещ с Ру-
сия", допълни тя.

Захарова подчерта, че по-
добни действия неизбежно
водят до "дестабилизиране
на военно-политическата си-

туация на север и към ръст
на напрежението, като под-
копават основите на руско-
норвежките отношения".

"Всички тези натовски под-
готовки не могат да останат
игнорирани. Затова Руската
федерация ще предприеме не-
обходимите ответни мерки за
да си осигури безопасност",
отбеляза тя.

Припомняме, че през ок-
томври и ноември в Норве-
гия, Балтийско море и Се-
верния Атлантик са плани-
рани най-мащабните за пос-
ледните 16 години бойни уче-
ния на обединените сили на
НАТО.         /"Русия днес"/

север и провеждане в края
на октомври на най-мащаб-

ните за цялата норвежка ис-
тория военни учения на

Äúðæàâíèÿò ãëàâà óòâúðäè ïðîìåíèòå â ïåíñèîííîòî çàêîíîäàòåëñòâî
с който от 2019 г. конфиску-
ваните от корупция средства
и от конфускивано имущест-
во ще отиват в бюджета на
Пенсионния фонд на РФ.

Държавният глава подписа
и Закон за промени в Нака-
зателния кодекс, според ко-
ито се предвиждат глоби до
200 хиляди рубли при отказ
на работодател да наеме на
работа или при уволнение на

лица в предпенсионна въз-
раст (т.е. до пет години пре-
ди пенсиониране).

Поправките в законодател-
ството изискват над 500 ми-
лиарда рубли в близките шест
години. От поправките няма да
има никакви доходи, а точно
обратното. Правителството
трябва да намери средства за
финансиране на предложени-
те от президента поправки.

Вицепремирерът и министър
на финансите Антон Силуанов
съобщи, че Министерството на
финансите ще увеличи транс-
ферите към Пенсионния фонд
като обемът на тези допълни-
телни средства на първо вре-
ме ще е от порядъка на 100
милиарда рубли.

"Една от основните задачи
е нарастване на пенсиите над
инфлацията. Всички пари от

вземаните решения които за-
сягат пенсионното законода-
телство ще отиват именно в
тази посока. Освен това ще
акцентираме върху програма-
та "активно дълголетие" в за-
щита правата на работещите
в предпенсионна възраст",
каза Дмитрий Медведев. В
повечето страни сега пенси-
онната възраст е 60-65 годи-
ни.                /"Русия днес"/

димо голямо количество из-
точници на енергия, също та-
ка е рационално едно опре-
делено разнообразие на
енергийните маршрути", ка-
за още Себастиан Курц.

Нарушаването на основни-
те принципи на международ-
ното право и свободната кон-
куренция, до което САЩ при-
бягват, неминуемо ще имат
ефект на бумеранг. Това бе
изтъкнато и на откритата в
сряда в Москва "Руска енер-
гийна седмица". В нея учас-
тваха представители на бли-
зо 100 страни. Вашингтон не
изпрати официална делега-
ция, но затова пък на фору-
ма присъстваха шефове и
топмениджъри на най-голе-
мите американски енергий-
ни компании. Любопитно е,
че въпреки страстното же-
лание на българските влас-
ти да построят газов хъб у
нас, не се съобщава дали
има някакво българско учас-
тие във форума.

За покачването на цените
на петрола принос имат
САЩ, които сега се опитват
да диктуват на ОПЕК и от-
делни страни износителки
как да свалят цените, отбе-
ляза Путин при откриването
на енергийната среща. "За
скока на цените на петрола
доведоха и стъпките на ад-
министрацията на Белия дом.
В търсене на виновника за
това Доналд Тръмп би тряб-
вало да се погледне в огле-
далото", препоръча руският
лидер.          /"Русия днес"/

Çàõàðîâà
êîìåíòèðà
âëèçàíåòî íà
Ìàêåäîíèÿ â ÍÀÒÎ

Заявлението на генералния
секретар на НАТО Йенс
Столтенберг, който обеща на
Македония да бъде приета в
НАТО в началото на 2019 г.
са недопустими, поради фак-
та, че решението първо тряб-
ва да вземат парламентите
на Македония и Гърция.  "Ге-
нералният секретар на
НАТО господин Столтенберг
обеща да приеме Скопие в
блока в началото на 2019 г.,
без да се съмнява, че пар-
ламентите на Македония и
Гърция ще вземат решения…
Ако говорим за ненамеса във
вътрешните дела, не бива да
се агитира за или против,
щом става дума за референ-
думи. Ако говорим за нена-
меса във вътрешните дела и
уважение на правата, вклю-
чително на международното
право, тогава не бива да се
говори от името на парламен-
тите на държави за бъдещи
решения, още повече от стра-
на на ръководител на вое-
нен блок. Категорично не би-
ва", каза Мария Захарова.
Или ако се признае веднъж,
че може така да се прави,
тогава ще има някакъв друг
световен ред, добави тя.

Ще напомним, че незави-
симо от провала на рефе-
рендума в Македония, САЩ,
НАТО и ЕС го смятат за ус-
пешен.          /"Русия днес"/

В Закарпатска
област в Украйна
консулът на Унга-
рия е обявен за
персона нон грата.
Той трябва да на-
пусне страната в
рамките на 72 ча-
са, се казва в офи-
циалния сайт на ук-
раинското външно
министерство.

На 4 октомври Министер-
ството на външните работи
на Украйна връчи на унгарс-
кия консул Ерно Кешкен но-
та, в която се заявява, че
трябва да напусне страната
в рамките на 72 часа.

Следва да се отбележи, че
такива мерки са предприети
в съответствие с член 23 от
Виенската конвенция за кон-

Ïóòèí: Äàíî öÿëà Åâðîïà...

Êëèìêèí îáÿâè óíãàðñêèÿ
êîíñóë çà ïåðñîíà íîí ãðàòà

сулските отношения
от 1963 година, във
връзка с дейности,
несъвместими със
статута на консулс-
ки длъжностни лица.

По-рано излезе
видеоклип, заснет в
консулството в Бе-
регово, в  което се
вижда човек, който
помага да се поло-

жи клетва и жена, която ин-
структира онези, които по-
лучават унгарски паспорт как
да укриват този факт от ук-
раинските власти.

В отговор на украинското
външно министерство Буда-
пеща заплаши с ответно ек-
спулсиране на украинския
посланик в Унгария.

 /"Русия днес"/

Ерно Кешкен
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3. СТРАНАТА
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Загубата на кандидатите
на "Единна Русия" на избо-
рите в редица региони на
страната е добър урок и от
него трябва да се направят
изводи и партията да си
върне загубените позиции,
каза премиерът на РФ,
председател на партия
"Единна Русия" Дмитрий Мед-
ведев на заседание на ко-
мисията по контрол на реа-
лизацията на предизборна-
та програма на партията.
"Трябва да се анализират
ситуациите, които бяха
свързани с определени
сложности, неуспехи за кан-
дидатите на "Единна Русия".
Това е нормално, това е де-
мокрацията, но за партията

Êðèì ùå
îòñòîÿâà ïðàâàòà
íà êðèìñêèòå
òàòàðè â ÷óæáèíà

В сряда в международния
мултимедиен пресцентър на
МИА "Россия сегодня" се със-
тоя брифинг във формат ви-
деомост Москва-Симферопол
на тема "Кримската тема в
ООН". Бяха обсъдени резул-
татите от участието на пред-
ставители на кримски непра-
вителствени организации в
съвещанието на ОССЕ по чо-
вешките измерения във Вар-
шава и на 39-ата сесия по
правата на човека на ООН в
Женева. "В Руската федера-
ция има закон за защита пра-
вата на сънародниците в чуж-
бина, приет през 1999 г.
Кримските татари станаха
наши сънародници преди 4 го-
дини, откакто Крим се при-
съедини към Русия. Тази на-
ция влиза в народите, пред-
ставляващи Руската федера-
ция. Ето защо ние ще защи-
таваме нашите сънародници
от кримско-татарска нацио-
налност, ако се нарушават
техните права в чужбина,
включително в Украйна", ка-
за постоянният представител
на президента на РФ в Крим
Георгий Мурадов.

Той напомни, че в Крим
официално се изучава крим-
ско-татарски език в учили-
щата и вузовете, има медии,
има много джамии, предпри-
емат се други мерки в защи-
та правата на кримските та-
тари. "Бихме искали в Украй-
на да се отнасят по същия
начин към кримските тата-
ри", каза Мурадов. Той напом-
ни, че те могат да търсят по-
мощ за отстояване на пра-
вата си в Държавния коми-
тет по национална политика
и правата на депортираните
граждани от република Крим.

"Ако правата им се нару-
шават в други страни, крим-
ските татари могат да тър-
сят защита непосредствено
обръщайки се към мен и
към постоянното представи-
телство на Република Крим
към президента на РФ, ко-
ето има за задача да се за-
нимава с правата на съна-
родниците", каза Мурадов.

В навечерието на Деня на
учителя (5 октомври) в ли-
цея по съвременни техноло-
гии в Пенза се състоя цере-
мония по посвещаването в
професията на млади учите-
ли, с участието на губерна-
тора на областта Иван Бе-
лозерцев. Той поздрави на-
чинаещите педагози и поло-
жително оцени избора им.
"Да поемеш отговорността да
обучаваш и възпитаваш е
проява на смелост да зая-
виш за себе си като за чо-
век, способен да твори бъ-
дещето.  Работата с децата
изисква голяма отговорност
и творчески подход. Родите-
лите ви доверяват най-скъ-
пото си - своите деца. От вас
зависи какви ще станат те.
Искрено се радвам, че сте
избрали учителската профе-
сия - най-достойната, една
от най-трудните и уважава-
ните", каза губернаторът.

В региона е увеличено фи-
нансирането по програми за
повишаване на квалификаци-
ята на педагозите. На база-
та на областния институт по

На 3 октомври евакуира-
ха от планински пролом пи-
лота на вертолета Robinson,
който извърши твърдо ка-
цане в северна Якутия. В
планините, където падна
вертолетът, човекът прека-
рал пет денонощия.

На 29 септември вертоле-
тът на якутски предприемач
излетял от град Среднеко-
лимск и се насочил към ре-
гионалния център. Не се
знае засега какво е стана-
ло по време на полета, но е
ясно, че вертолетът е бил
принуден да направи твър-
до кацне в Момски район
на Якутия, на 27 км от село
Сасир. Единственият нами-
ращ се на борда пилот ус-
пял да се свърже по спът-
никовия телефон със спаси-
телите и да съобщи коор-
динатите си. По-нататък
връзката с него се загуби-
ла. Сътрудници на Спасител-
ната служба на Якутия и Ре-
гионалната издирвателно-
спасителна база на Далеко-

Ìåäâåäåâ ñìÿòà, ÷å ïàðòèÿòà
òðÿáâà äà ñè âúðíå ïîçèöèèòå
"Единна Русия" загуби изборите в редица региони

Андрей Турчак и Дмитрий Медведев

това е урок. И той трябва
правилно да бъде прочетен
и в бъдеще да се постара-
ем да си върнем позиции-
те, които партията загуби",
каза премиерът.

Според него, избирателна-
та кампания е демонстрира-
ла, че партията има потен-
циал за развитие, преди
всичко за сметка на прив-
личане на млади кадри и об-
новяване на регионалните
партийни структури. Като
цяло, смята премиерът, кам-
панията е била напълно ус-
пешна за "Единна Русия".
"Партията се представи не
само в Москва и големите
градове, но и на най-близ-
кото до хората равнище -

местните власти. Запазихме
мнозинството си в депутат-
ския корпус, при това в
сложни условия, в безпре-
цедентно жестока борба,
свързана със съществува-
щия дневен ред и с някои
други причини", каза Мед-
ведев, без да уточнява "дру-
гите причини".

Що се отнася до потенци-
ала, основаващ се на мла-
дите кадри и обновяването
на местните елити, Медве-
дев каза, че в най-близко
време тази тема, както и те-
мата за това как партията
реализира програмата си,
как е работила в рамките
на партийните проекти ще
са в дневния ред на отчет-

но-изборния конгрес на
"Единна Русия", който се
планира в началото на де-
кември т. г.

На същото заседание сек-
ретарят на Генералния съ-
вет на партията Андрей Тур-
чак призова депутатите от
"Единна Русия" да навлязат
сред народа и да обсъждат
с гражданите плановете по
формиране на бюджета как-
то на страната, така и на
местно равнище. Турчак смя-
та, че хората имат това пра-

во - да влияят на върху фор-
мирането на бюджета, да се
отчитат техните мнения и
предложения. И това тряб-
ва да стане съвместно с
правителството.

Проектозаконът за феде-
ралния бюджет е внесен в
Думата от правителството
на РФ на 29 септември. Пла-
нира се той да бъде разг-
ледан на първо четене на
24 октомври, на второ - на
14 ноември, а на трето - на
20 ноември.

Â Ïåíçà çíàÿò êàê äà ñå ãðèæàò çà ó÷èòåëèòå

регионално развитие се про-
веждат редовни стажове. Та-
зи година учители по англий-
ски език са били на стаж в
Англия, сега се формира вто-
ра такава група.

По разпореждане на гу-
бернатора Белозерцев в ре-
гиона се възобновява прог-
рамата "Компютърни науки"
за учителите. Тя стартира на
1 октомври в училище "Лер-
монтов" в село Засеное. За

един месец 75 учители по
информатика ще преминат
курс на обучение по "Ком-
пютърни науки: теория и ме-
тодика на преподаване на
основите на програмиране
на езика Java". Учебно-ме-
тодичното пособие е разра-
ботено от учителя и дирек-
тор на училището в село Ле-
нино Игор Емелянов, който
е и основен преподавател в
курсовете.

През миналата година в
Пенза са изградени пет но-
ви училища, което позволя-
ва още 2375 ученици да учат
само в една смяна. За три
години, започвайки от нас-
тоящата, Пенза ще получи
субсидия от 1 млрд. рубли
за строителство на нови учи-
лища.

За подготовката на педа-
гозите и привличането на
млади кадри правителство-
то на Пензенска област е ут-
върдило за младите специа-
листи еднократни плащания
в течение на първите три го-
дини в размер от 24 до 35
хиляди рубли годишно (в за-
висимост от квалификация-
та). През 2018 г. първи мла-
дите възпитатели ще полу-
чат тези суми. Освен това
заплатата на младите специ-
алисти е с повишен коефи-
циент от 0,35. На учителите
в селските училища местни-
те власти плащат всички ко-
мунални услуги. Младите спе-
циалисти в селските мест-
ности, които имат семейст-
ва могат да получат държав-
на помощ за подобряване на
жилищните условия.

Ëåòåö îöåëÿ ïåò äåíîíîùèÿ ñëåä àâàðèÿ â ßêóòèÿ

източния център се отпра-
вили да търсят пилота. Ед-
новременно със снегоходи в
издирването се включили
жители на село Сасир, кои-
то добре познавали мест-
ността. Но търсенето по зе-
мя било затруднено заради
сложния релеф, а от възду-
ха - от лошото време. За-

ради снега и силния вятър
вертолетът на спасителите
не можел да излети.

Чак в сряда природата се
умилостивила и вертолетът
Ми-8 на "Полярните авиоли-
нии" излетял на разузнава-
не. След известно време ко-
мандирът на екипажа забе-
лязал пилота, намиращ се

на висок планински склон.
Самият факт, че той е жив
предизвикал радост и удив-
ление - как е издържал то-
зи човек пет денонощия сред
снега и вятъра.

Мъжът бил доставен в
най-близкия районен център
- село Хонуу, откъдето бил
откаран в болница. Но той
се отказал от хоспитализа-
ция. На първите кадри из-
лизащият от вертолета спа-
сен летец изглежда съвсем
здрав и бодро се здравис-
ва с посрещачите, ободря-
ва по телефона и обезпоко-
ената си съпруга. Лекарите
потвърдили, че състояние-
то му не предизвиква опа-
сения за здравето. Самият
пилот сподели "тайната" на
оцеляването си - спал само
по десетина минути, правел
лицеви опори и тичал.

Същия ден пилотът се за-
върнал у дома.
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При разкопки
в античния
град Тиритака,
в района на
съвременния
Керч, група ар-
хеолози от Бос-
порската екс-
педиция на
Кримския фе-
дерален уни-
верситет и цен-
търа "Деметра"
се натъкнали
на уникална на-
ходка - статует-
ка от кост,
изобразяваща
бог Гарпократ
(син на Осирис и Изида, наричат го още бог
на Мълчанието). Статуетката датира от І век
преди нашата ера. Известните на науката дан-
ни относно този бог водят към египетската кул-
тура. На кримска територия неговото изобра-
жение не е било разпространено. Статуетка-
та представлява бог Гарпоклат с рога на изо-
билието.

В Далечния изток на 30
септември честваха
Деня на тигъра. За раз-
лика от Международ-
ния ден на тигъра, кой-
то се отбелязва през
лятото, този е посве-
тен на местния вид -
амурския тигър. Той
обитава именно в При-
морието. Голямата кот-
ка от "червената кни-
га" е символ на Влади-
восток и на Приморс-
кия край. Тази година
празникът се чества за
18-ти път и както вина-
ги, централният площад
на Владивосток бе
"превзет" от "тигри" -
малки и големи, нари-
сувани и във вид на
кукли… Пъстрото весе-
ло шествие премина по
улиците на града.

През есента красотата на Алтай вдъхновява фотографите. След нашествието на туристите през лятото, природата сякаш си отдъхва. През октомври
като правило времето тук е прекрасно - слънчево и относително топло и ако някой търси покой и тишина - няма по-добро място.

На 1 и 2 октомври в Москва се проведе
първата международна конференция "Все-
мирный старообрядческий форум", в рам-
ките на който бяха обсъдени съвременното
състояние  на староверието, проблемите
по запазване на културата и традициите,
перспективите на развитие на държавно-
църковните отношения в Русия. Във фору-
ма участваха представители на различни
клонове на старообрядството от близката
и далечна чужбина. Форумът се провежда
в "Дом русското зарубежья". "Ние запаз-
ваме традициите, жив е консерватизмът.
За нашата страна е особено важен опитът
на старообрядците например в сферата на
многодетните семейства, осъждане на вред-
ните навици, трудолюбието. Старообрядците
винаги са били патриоти, винаги са обича-

ли родината и са носители на изконно руска култура", каза Московският
и на цяла Русия митрополит на Руската православна старообрядска цър-
ква Корнилий (на снимката). Отделно на форума бе обсъден въпросът за
завръщането на старообрядчески семейства в историческата родина. В
Далечния изток вече има омбудсман и юрист, които помагат за адаптаци-
ята на такива семейства.

В град Алметиевск (Република Татарстан) се провежда уникална публична арт програма "Приказ-
ки за златните ябълки". Руски и чуждестранни художници украсяват стените в града с живописни
картини. Всички те са по сюжети на татарски приказки, стихотворения, използвани са народни
мотиви.
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Бившият полковник от
Главното разузнавателно уп-
равление (ГРУ) Сергей Скри-
пал, който през март тази
година преживя отравяне с
нервно-паралитичното ве-
щество "новичок", не вярва,
че Русия е причастна към
опита за убийството му. То-
ва написа в своята книга
"Делото Скрипал" журналис-
тът от Би Би Си Марк Ур-
бан, който е взел интервю
от Скрипал, когато ексра-
зузнавачът е излязъл от ко-
ма.

В книгата си Урбан отбе-
лязва, че след като се е съв-
зел след отравянето, Скри-
пал е отказал да повярва,
че Кремъл има отношение
към покушението към него
и дъщеря му Юлия. Той от-
казва преки коментари за
медиите, като заявява, че
се страхува за сигурността
си и иска дъщеря му Юлия
и синът му Александър да
могат свободно да идват при

Ситуацията на Балканите
и обстановката в Косово и
Метохия станаха най-важни-
те теми от преговорите меж-
ду президентите на Русия и
на Сърбия Владимир Путин
и Александър Вучич в Мос-
ква, съобщи във вторник
пред журналисти сръбски-
ят президент Александър Ву-
чич.

"Максимално подробно -
45-50 минути от двучасова-
та среща разговаряхме за
ситуацията в Косово и Ме-
тохия. Аз говорих за поло-
жението там, за опасения-
та, които имаме, ако про-
вокациите продължат и се
стигне до нападения срещу
нашето население в Косово
и Метохия", заяви сръбски-
ят лидер. Вучич съобщи
още, че по време на сре-
щата е обсъждана ситуаци-
ята в Босна и Херцеговина
и в Македония след преми-
налия в неделя референдум
за преименуването на стра-
ната. "Няма нито една реги-
онална тема, която да не
сме докоснали, всички те-
ми анализирахме детайлно",
каза той.

"Много съм доволен от
срещата. Имах честта и въз-
можността да разговарям с
президента на Русия, с на-
шия приятел Владимир Вла-
димирович Путин. Говорих-
ме за всички важни неща,
обсъдихме ключови за Сър-
бия теми. Чух много за си-
туацията в света, някои
прогнози на Путин, което
има огромно значение за

Ïóòèí è Âó÷è÷ îáñúäèõà ñèòóàöèÿòà
íà Áàëêàíèòå è êîñîâñêèÿ âúïðîñ
Двамата президенти
разгледаха и ситуацията в
Македония след референдума
за името на републиката

нас, за да можем да видим
своето място в света в бъ-
деще. Аз го запознах със си-
туацията в Косово и Мето-
хия до най-малки подробнос-
ти, обсъдихме какво иска
Сърбия, големите световни
играчи, ролята на Русия, ка-
къв вид подкрепа трябва да
очакваме. Срещнахме раз-
биране, срещнахме искре-
но приятелско отношение от
страна на президента Путин
и на Руската федерация към
сръбския народ и държава-
та Сърбия", каза Вучич.

Според него по време на
преговорите са доминирали
политическите теми, но е
обсъждана и дейността на
"Российские железные до-
роги" в Сърбия, както и
"Турски поток", тъй като на
Сърбия е необходим пове-
че газ. Отбелязано беше, че
в случай на проблеми с дос-
тавките на газ през Украй-
на, Сърбия би могла да се
осигури с доставки през
България от "Турски поток".
Обсъждани са и теми на
развитието на руския тури-
зъм в Сърбия и руско-сръб-
ското военнотехническо сът-
рудничество.

Вучич заяви също така, че
уверено може да говори за
посещение на Владимир Пу-
тин в Сърбия, но точната да-
та на визитата ще стане из-
вестна до две-три седмици.

"Много съм доволен от ис-
креното приятелско отноше-
ние, което Путин прояви към
нас - той уважава Сърбия,
иска да помогне на Сърбия.

Първоначално разговаряхме
на четири очи, сред това в
разширен състав за негово-
то посещение в Сърбия. В
крайна сметка той каза на
Юрий Ушаков да намерят
дата за визитата му в на-
шата страна. Накрая Путин
каза "До скорошна среща в
Сърбия", така че очаквам в
близките две-три седмици
да разберем точната дата
на посещението на руския
президент в нашата страна",
каза сръбският президент.

Вучич отбеляза, че вече
е запознат с процедурите в
Кремъл и знае, че визитата
никога не е съгласувана, до-
като Путин не каже на Уша-
ков: "Намерете дата". Спо-
ред Вучич посещението на
Путин в Сърбия ще донесе
много конкретни икономи-
чески резултати, уверен
ръст на стокооборота.

Вучич също така изрази
надежда за по-нататъшната
подкрепа от страна на Ру-
сия в международните орга-
низации. "Изразих благодар-
ност за огромната подкрепа
от страна на Русия на всич-
ки международни форуми за
факта, че ние винаги можем
да се опрем на Русия като
на съюзник по важните по-
литически въпроси. Никога
няма да забравя как през
2015 г. тя спаси Сърбия от
клеймото на геноцида (бри-
танска резолюция в ООН
признаваше Сърбия за на-
род, осъществил геноцид на
територията на бивша Югос-
лавия - Бел. ред.). Това бе-
ше направено благодарение
на президента Путин. Очак-
ваме такава и още по-силна
подкрепа от страна на Ру-
сия на международните фо-
руми по въпроса за терито-

риалната цялост на страна-
та, по въпроса за нашето не-
зависимо и свободно прие-
мане на решения", заяви
сръбският държавен глава.

Александър Вучич каза, че
се надява да се срещне с
Путин два пъти през тази
есен. Руският министър на
външните работи Сергей
Лавров по-рано заяви, че
визитата на Путин в Сърбия
се подготвя активно. Според
информация на "Вечерне но-
вости", сръбската страна
разчита, че руският прези-
дент ще присъства на воен-
ния парад в Белград по слу-
чай стогодишнината от края
на военните действия през
Първата световна война.
Точната дата на визитата
все още не е обявена, но
парадът ще се състои на 11
ноември, когато ще има и
аналогичен парад в Париж.

Ñêðèïàë íå âÿðâà, ÷å Ìîñêâà èìà íåùî îáùî ñ îòðàâÿíåòî ìó
Двойният агент подкрепя
присъединяването на Крим към Русия

Сергей Скрипал с дъщеря си Юлия

него от Москва.
Въпреки че е предавал ин-

формация на британското
разузнаване, бившият сът-
рудник на руските специал-
ни служби открито изразя-
ва своите националистични
възгледи, отбелязва Урбан.
Според него Скрипал отде-
ля много време, за да гледа
"Первый канал" на руската
телевизия и подкрепя лини-
ята на Кремъл по много въп-
роси, "седейки в своя дом,
закупен от МИ-6".

Бившият полковник от ГРУ
отказва да повярва, че Ру-
сия участва във военния
конфликт в Източна Украй-
на, тъй като в такъв слу-
чай руските войски "бързо
биха стигнали до Киев", от-
белязва Урбан. Според
британския журналист
Скрипал подкрепя присъе-
диняването на Крим към Ру-
сия. При това Скрипал на-
рича украинците пренебре-
жително "просто овце, на

които им е нужен добър
пастир" (цитатът е на "Гар-
диан" - Бел. ред.).

Книгата "Делото Скрипал"
разказва за работата на
Скрипал в ГРУ и превръща-
нето му в агент на МИ-6,

мастило в книги. В книгата
се споменава, че по време
на работата си за британс-
кото разузнаване МИ-6
двойният шпионин е предал
компромат за сегашния
секретар на Съвета за си-
гурност на Русия Николай
Патрушев.

Сергей Скрипал е служил
в ГРУ до 1999 г. със звание
полковник. След оставката
си той е работил в руското
Министерство на външните
работи, а след 2003 г. за-
почва да се занимава с биз-
нес. В края на 2004 г. е
арестуван по обвинение в
сътрудничество със специ-
алните служби на Великоб-
ритания и срещу него е за-
ведено дело за държавна из-
мяна. През 2010 г. Срипал
получава от Лондон убежи-
ще след обмяна на разуз-
навачи между САЩ и Рус-
ката федерация.

Немското списание "Фо-
кус" твърди, че Скрипал е
работил за разузнавателни-
те служби на четири стра-
ни от НАТО.

както и за задържането му
в Русия и освобождаването
му в рамките на обмена на
шпиони. От текста следва,
че Скрипал два пъти е пре-
давал на Лондон информа-
ция с помощта на невидимо
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Дмитрий Лекух

Ако съдим по някои публи-
кации в медиите, може и да
повярваме, че Украйна все
пак, има някакъв шанс да по-
лучи нов кредит от МВФ. Ис-
тината обаче е, че това няма
да са парите, нито условия-
та, на които разчитаха в Ки-
ев. Последните "брачни отно-
шения" на Украйна с между-
народната финансова инсти-
туция, от които тя изтръгна
17 млрд. долара, уви, вече
са разтрогнати, поради оче-
видната импотенция на една
от страните.

Ако пак се стигне до от-
пускане на кредит, това ня-
ма да бъде някогашната "мак-
роикономическа помощ", а
т.нар. програма за кредити-
ране stand-by, която си пос-
тавя пределно ясни цели и
има строги условия, спазва-
ни стриктно от нейното при-
емане през 1952 г. С други
думи, отпуснатата сума няма
да се влее в икономиката на
страната, а ще се използва
изключително за решаване
на проблема с изплащането
на предишните дългове. Ос-
вен това, парите този път се
отпускат максимум за 15 ме-
сеца и нито ден повече.

Всичко е напълно точно и
ясно: в момента Украйна е
принудена да се договаря с
МВФ за stand-by кредит на
стойност 5-6 млрд. долара за
срок от 12-15 месеца. Това е
резултат от абсолютната нес-
пособност на киевската власт
да изпълни изискванията по
текущата програма на фон-
да. В края на тази и начало-
то на идната година Киев е
длъжен да изплати дългове-
те си на частните кредитори
- първо на американските, а
те са именно на такава су-
ма. Украйна не разполага с
такива пари и няма откъде
да ги вземе. Аритметиката е
точна. Отрицателното външ-
нотърговско салдо и бюджет-
ният дефицит отнасят и пос-

По цял свят хората имат
повече доверие на Владимир
Путин и Си Дзинпин, откол-
кото на Доналд Тръмп. Това
показват резултатите от со-
циологическо изследване на
центъра Pew Research
Center, публикувани в
Foreign Policy. Едва 27% от
анкетираните са одобрили
политиката на Тръмп, дока-
то подкрепата си за руския
и китайския президент са
изказали 30% и 34% съот-
ветно. Списанието уточнява,
че в допитването са участ-
вали 26 хиляди души от 25
страни.

В анализа на данните се
казва, че самото идване на
власт на милиардера е раз-
клатило авторитета на САЩ.
Доста са хората, които са
изразили доверие към ли-
дерите на страните от ЕС.
Така например, 46% са за-
явили, че подкрепят поли-
тиката на френския прези-

Êîé ïðúâ ùå äîðàçñúáëå÷å Óêðàéíà?
МВФ се съпротивлява на
натиска на САЩ и отлага
отпускането на нов кредит

Кристин Лагард: Пари
няма. Действайте!

ледните илюзии на тази те-
ма, ако някой все още ги е
имал.

За да излязат сметките тол-
кова точно, явно се е наме-
сил някой отвън. Почти не
може да има съмнение, че
това са американските част-
ни инвеститори и техните по-
литически покровители. Точ-
но така, както е в разказите
на писателя Исак Бабел за
Беня Крик и одеската поли-
ция: никой в Америка не знае
къде свършва Уолстрийт и
започва Капитолийският
хълм. Натискът върху МВФ
е разбираем и банален.

Интересно е обаче какво
се получава на практика. За
да излязат сметките и Украй-
на да получи нов кредит, пър-
во дълговете към частните
американски структури тряб-
ва да се прехвърлят върху
"многострадалния" МВФ. Вто-
ро, да се предостави на По-
рошенко поне някаква въз-
можност да бъде преизбран
на президентския пост, защо-
то Киев дължи още над 80
млрд. долара и е нужно ли-
це, което да се държи отго-
ворно за дълговете.

Кредитите трябва да се
връщат и за целта няма друг
начин освен страната да бъ-
де разграбена докрай. Но и
това няма да стигне. Затова
кредиторите се нареждат на
опашка и заемането на по-
предни места има принципи-
ално значение. Останалите
в края на опашката нямат
надежда да си върнат пари-
те, дори ако Киев ги изпла-
ща в натура. Именно в това
е същността и цялата пре-
лест на новата кредитна ком-
бинация. За голямо нещас-
тие на Уолстрийт и лично на
Петро Порошенко това раз-
бират и в МВФ.

Затова независимо от сил-
ния натиск, във фонда с всич-
ки сили се опитват да се из-
мъкнат. При това тук не ста-
ва дума за МВФ като струк-
тура. Как функционира тя от-

давна е пределно ясно на цял
свят, с изключение на някои
горещи любители на монета-
ризма в Източна Европа.
Срещу отпускането на новия
украински кредит отчаяно
лично се съпротивлява всеки
- от дребния чиновник до ви-
шестоящия топмениджър. За-
щото всички силно подозират,
че Украйна и тези пари няма
да върне. И в един момент
за "пропуснатите ползи" и за
потъналите пари ще трябва
да отговарят не политиците от
Капитолийския хълм, които
сега притискат фонда, а чи-
новниците от международна-
та институция. Затова те ба-
вят топката и обвързват кре-
дитите с максимално повече
неизпълними условия. Става
дума за още по-голямо уве-
личение цената на газа - с 23
процента. От държавата ве-
че няма какво да се издои и
следователно трябва да се из-
мъкне всичко възможно от
населението.

За Петро Порошенко оба-
че покачването на цените в
предизборния период е край-
но опасно. Само че този път,
дори при най-силно желание,
няма как в скока на цените
да бъде обвинена Русия. Чи-
новниците от МВФ много доб-

ре разбират това обстоятел-
ство и тъкмо по тази причи-
на действат така. Защото тях-
ната конкретна задача не е
да спасяват "редника Поро-
шенко", а да направят всич-
ко възможно да не му дадат
пари.

Освен това според изиск-
ванията на МВФ Киев е длъ-
жен да проведе антикоруп-
ционна реформа - и това ус-
ловие все повече се ожесто-
чава. Още по-силен става на-
тискът върху Киев да прие-
ме балансиран бюджет и да
реорганизира държавната
фискална служба. Последно-
то условие е единственото,
което Порошенко в някаква
степен е изпълнил. За нито
едно от останалите обаче не
си е мръднал пръста и няма
намерения, защото за него
това е твърде опасно.

Накрая не можем да не
споменем най-забавното: ако
иска кредит, Киев трябва да
изпълни всички поставени
изисквания преди неговото
отпускане, а не след това. До-
ри да си представим неве-
роятното - че изискванията
бъдат изпълнени, това въоб-
ще не означава, че МВФ ще
бъде удовлетворен от качес-
твото на изпълнението. Спо-

ред украинското издание
"Икономическа правда", откъ-
дето изтече първоначалната
информация, поради неспо-
собността на Киев да отго-
вори на изискванията на
МВФ "преговорите ще се во-
дят в условията на твърде
ниско равнище на доверие
към Украйна".

Няма как доверието да не
клони към нула. Фактите са
красноречиви. Външният су-
веренен дълг на Украйна са-
мо за периода 2016-а и 2017
г. се увеличи с 18,9 и 10,9
процента съответно, а за пет-
те години от 2013 г. до 2018
г. отношението на държавния
дълг към БВП нарасна двой-
но - от 36,6 до 71,8 на сто.
При това през целия този пе-
риод Украйна се ползваше с
"майданна отсрочка" по отно-
шение на задълженията й
към външните кредитори. Се-
га никаква отсрочка не мо-
же да има. Просто чиновни-
ците от МВФ под силния на-
тиск на Вашингтон ще тряб-
ва да решат дали да позво-
лят на тази територия още
една година да си поема дъх.
А през това време кредито-
рите ще се боричкат и ще
спорят кой пръв да я раз-
съблече.   (РИА "Новости")

Ìóçèêà çà óøèòå íà Ïóòèí
дент Емануел Макрон, а 52%
- на германския канцлер Ан-
гела Меркел.

Въпреки високото недове-
рие от над 70% лично към
Тръмп, то няма пряко отра-
жение върху авторитета на
самите САЩ. Така 63% от
хората в 25-те страни са из-
разили предпочитание Ща-
тите да бъдат световен ли-
дер и само 19% - Китай.
Въпреки това според ана-
лизаторите налице е безс-
порна тенденция към спад
в доверието и промяна в от-
ношението на света към
САЩ. Особено красноречи-
во тя се проявява в Европа
и Канада. 80% от анкетира-
ните германци посочват сво-
ето разочарование от пове-
дението на САЩ, вследствие
на което отношенията меж-
ду двете страни са се вло-
шили. Същевременно 82%
от жителите на 10 европей-
ски страни признават, че не

одобряват сегашната поли-
тика на САЩ.

Андреа Кендал-Тейлър от
Центъра за нова американ-
ска сигурност твърди, че
намаляващото влияние на
Вашингтон в Европа е "му-
зика за ушите на Путин",
тъй като тласкало страни-
те главно от централна Ев-
ропа в обятията на Моск-

ва. "Тази тенденция е имен-
но това, на което се надя-
ват руснаците и президен-
тът Путин", пише анализа-
торът.

В момента едва 8% от ан-
кетираните смятат, че САЩ
имат голямо влияние в све-
товната политика, както бе-
ше само преди десет годи-
ни. Същевременно 70% са

отбелязали растящото вли-
яние и авторитет на Китай,
пише Foreign Policy. Списа-
нието подчертава, че до не-
отдавна подобна констата-
ция са правили главно хо-
рата, ангажирани пряко
чрез своята професия в по-
литиката. Днес обаче тако-
ва мнение споделят и редо-
вите граждани.

Путин: Не си запушвай ушите, Доналд. Музиката е хубава
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В ходе насыщенной прог-
раммы Дней Москвы в Бол-
гарии делегация  Московс-
кого правительства встрети-
лась на московской терри-
тории в сердце болгарской
столицы  с соотечественни-
ками.  Открывая встречу ди-
ректор Культурно-делового
центра "Дом Москвы в Со-
фии", Борис Громов предос-
тавил слово руководителю
Департамента внешнеэконо-
мических и международных
связей города Москвы
С.Е.Черёмину. Сергей Евге-
ньевич, приветствуя собрав-
шихся,  подчеркнул, что Рос-
сия - часть Европы и как бы
нас ни вытесняли из Евро-
пейского сообщества, стра-
на всегда участвовала в Ев-
ропейской политике. "Буду-
щее, которое нас объединит
- это будущее Европейского
Союза и России".

…Болгария страна, где
Россия положила сотни
тысяч жизней, чтобы состо-
ялось это государство. Мы
рады, что у нас здесь есть
друзья, которые нас поддер-
живают. И мы будем оказы-
вать поддержку, чтобы вы
чувствовали себя частью со-
общества, которое делает
правое дело. Мы будем про-
должать всемерную поддер-
жку, чтобы молодое поколе-
ние не забывало ценности.
Важно то, что несмотря на
различные угрозы, есть лю-
ди, которые продолжают ве-
рить, что общечеловеческие
ценности победят.

…Наша политика в отноше-
нии соотечественников сох-
раняется такой же, как она
была 10 и 20 лет назад. Ни
в одном регионе РФ нет та-

Татьяна Липова,
председатель Бургасского

клуба "Русь"

Традиционную осеннюю
экскурсию совершил друж-
ный коллектив членов русс-
кого клуба  "Русь" и его дру-
зей в составе 44 человек,
посетив на этот раз Маке-
донию.

Первый город, который мы
увидели - это  Струга, ста-
ринный македонский город,
через который протекает ре-
ка Черный Дрим, соединяю-
щая озеро Охрид с Адриати-
ческим морем. Струга зна-
менита поэтическими фести-
валями, там есть специ-
альный мост, с которого
поэты читают свои творения,
там же находится памятник
русскому поэту Сергею Есе-
нину.  Наша группа посетила
также дом- музей великих
болгарских просветителей,
фольклористов  братьев Ми-
ладиновых.  Следующая ос-
тановка- город Охрид, нахо-
дящийся на берегу Охридс-
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кого Закона поддержки соо-
течественников, как в Мос-
кве. Москва является локо-
мотивом в поддержке соо-
течественников, несмотря на
мнение, что это обременяет
бюджет Москвы. Соотечес-
твенники - представители на-
родной дипломатии и если их
не поддерживать, то Русский
мир сузится до пределов РФ.

В качестве министра Пра-
вительства Сергей Черёмин
сообщил о решении выде-
лить средства на ремонт До-
ма Москвы в Софии - "для
того, чтобы это историчес-
кое здание превратилось в
предмет вашей гордости".

Он также рассказал об из-
менениях, произошедших в
последние годы в столице.
"Если ранее мы стеснялись
того, что реально происхо-
дило в Москве, то сегодня в
некоторых сферах мы вышли
в лидеры и это признают
Всемирный Банк, МВФ и мн.
др.", - отметил он.

В эти дни пришло из Сан-
Франциско признание о том,
что российская столица -
самый лучший город по про-
ведению фестивалей. Вклю-

ченный в состав делегации
в Болгарию  зам. руководи-
теля Департамента И.П.Ткач
был откомандирован в США
для получения этой награды.

Москва на первом месте в
мире по организации транс-
порта. Можно только горди-
ться тем, что сегодня мы за-
валены обращениями из инос-
транных государств с прось-
бой принять детей иност-
ранных дипломатов в обыч-
ные московские школы. Бо-
льшой вклад в бюджет вно-
сит Рождественская ярмарка,
которая проходит на 40 пло-
щадках, более 10 млн чело-
век посещают ее, а она начи-
налась с небольшого базара.

"Мы стараемся задать
планку, которая позволит и
вам гордиться столицей. Мы
не отделяем себя от вас. Мы
единое сообщество, которое
делает общее дело. Отсту-
пать нам некуда - за нами
Москва," - завершил свое
выступление С.Черёмин.

Затем слово было предос-
тавлено Марине Дадикозян
- председателю Координаци-
онного Совета российских
соотечественников (КСРС) в

Болгарии, которая рассказа-
ла о деятельности клубов,
входящих в состав Федера-
ции "Союз соотечественни-
ков в Болгарии".

Модератором встречи
выступил директор ГКУ "Мос-
ковский Дом соотечественни-
ка" В.В.Лебедев. В ряду об-
суждаемых тем были: разви-
тие культурно-гуманитарного
сотрудничества Москвы и
Болгарии; сохранение исто-
рической памяти и традиций
дружбы между Россией и Бол-
гарией, практика поддержки
деятельности центров изуче-
ния русского языка и русс-
кой культуры, за рубежом,
получения представления о
своей исторической родине и
сохранения с ней культурной
связи, молодежные проекты
и инициативы, а также пре-
зентация авторами и созда-
телями книги "Освобождение
Болгарии. Лики Войны и Па-
мяти. К 140-летию окончания
Русско-турецкой войны 1877-
1878 гг.". По предложенным
темам выступили: Марина
Шуманова - член КСРС, пред-
седатель Самоковского рус-
ского клуба "Малахит", Алев-

тина Плочева - председатель
молодежной организации
ФСС, Владимир Гаристов -
председатель Союза русских
инвалидов в Болгарии, Игорь
Николаевич Завьялов - пред-
седатель Совета ветеранов
Великой Отечественной
войны в Болгарии, Наталья
Еремина - зам. руководите-
ля представительства Россот-
рудничества в Болгарии,
Олег Леонов - автор-соста-
витель книги, Румяна Михне-
ва - профессор Софийского
университета им. Св. Климен-
та Охридского и др. Они рас-
сказывали о проделанной ра-
боте и просили о поддерж-
ке. Как с юмором отметила
в своем выступлении руково-
дитель Русского камерного
театра Юлия Диханова: "не
знаешь: хвалиться или про-
сить". Представители Москов-
ского Правительства не огра-
ничивали выступающих в про-
сьбах и предложениях, огра-
ничивало всех отведенное на
встречу время. Поэтому все
конструктивные предложения
и проекты было предложено
внести в письменной форме
в соответствующем виде.

Представитель нашей ре-
дакции Светлана Тютюнджи-
ева присоединила свой голос
к общему хору, выразив бла-
годарность за то, что начи-
ная с 2004 года при поддер-
жке Правительства Москвы
в болгарской газете "Русия
днес - Россия сегодня" выхо-
дит вкладыш "Соотечествен-
ник" и пожелала, чтобы Сер-
гей Евгеньвич Черёмин, как
журналист по первому обра-
зованию, продолжал линию
на поддержку русскоязычных
СМИ за рубежом.

Ïóòåøåñòâèÿ "Ðóñè"
кого озера, где нас ждала
прекрасная экскурсия с ма-
кедонским экскурсоводом
Филиппом. С ним мы увиде-
ли крепость царя Самуила,
откуда открывается неверо-
ятный вид на Охрид и озеро,
античный театр, церкви  Св.
Софии, Пресвятой Богоро-
дицы "Перивлепта", Св. Йоа-
на Богослова Канео, старин-
ные дома в Старом городе,
центральную торговую улицу,
где раскинул свои могучие
ветви старейший в Македо-
нии платан Чинар, который
посадил, согласно легендам,
Климент Охридский в IX ве-
ке.Экскурсии по достоприме-
чательностям Охрида невоз-
можно представить без по-
сещения монастыря Святого
Наума, который мы увидели
на следующий день. Это од-
на из старейших и почита-
емых обителей на террито-
рии нынешней Македонской
республики. Монастырь рас-
полагается вдали от посто-
ронних глаз, в 30 км от Ох-
рида, на берегу одноименно-

го Охридского озера. Осно-
вателем обители принято счи-
тать святого Наума Охридс-
кого, который, в свою оче-
редь, был учеником Кирилла
и Мефодия. Вскоре после
возведения монастыря Святой
Наум умер, а его тело захо-
ронили в монастырском хра-
ме. Самая главная святыня,
ради которой паломники и ту-
ристы стремятся попасть сю-
да, - это саркофаг с мощами
Св. Наума. Говорят, что если
верующие приложат к захо-
ронению левое ухо, то обяза-
тельно услышат биение серд-
ца святого...И конечно же, са-

мое впечатляющее в Охриде
- это уникальное Охридское
озеро, которое по праву счи-
тается национальным достоя-
нием Македонии. Это древ-
нейшее озеро на Балканах,
возраст которого, по мнению
ученых, не менее 5 млн лет.
Нас ждала невероятная про-
гулка на корабле  по озеру,
где мы насладились его пер-
возданной красотой, чистей-
шей ярко-голубого цвета во-
дой, невероятными по красо-
те пейзажами Охрида и яр-
ким сентябрьским солнцем!
Капитан корабля  Горан очень
обрадовался узнав, что мы

россияне, поприветствовал
нашу группу и сфотографиро-
вался с нами на память. Ох-
ридское озеро, как и город
Охрид, внесен в список объ-
ектов Всемирного наследия
ЮНЕСКО.В последний день
нашей экскурсии мы посети-
ли столицу Македонии - ска-
зочный Скопие в долине ре-
ки Вардар. Это уникальный го-
род с точки зрения культуры,
архитектуры и истории, отра-
жение национального богатс-
тва Македонии.
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

С 25 сентября по 3 октяб-
ря в болгарских городах Шу-
мен, Пловдив и София в рам-
ках направления "Развитие и
распространение русского
языка как основы гражданс-
кой самоидентичности и
языка международного диа-
лога" государственной прог-
раммы Российской Федера-
ции "Развитие образования"
прошли методические мероп-
риятия для журналистов рус-
скоязычных средств массо-
вой информации Республики
Болгария. Организатором
методических мероприятий
выступил Российский универ-
ситет дружбы народов
(РУДН) при поддержке Пред-
ставительства Россотруд-
ничества в Софии.

Задачами мероприятий
стали организация и прове-
дение для журналистов рус-
скоязычных средств массо-
вой информации серии семи-
наров, мастер-классов, тре-
нингов и круглых столов по
вопросам современной русс-
коязычной журналистики в
иностранных государствах.

Тематикой мероприятий
было обсуждение с участни-
ками современных тенден-
ций развития журналистики,
влияния информационной
среды на журналистику, воп-
росов стилистики и литера-
турного редактирования
текстов на русском языке,
вопросов взаимодействия
российских и зарубежных
средств массовой информа-
ции по вопросам технологий
и приемов открытого пред-
ставления журналистами ис-
тории, актуальных направле-
ний научных исследований,
аспектов развития русского
языка, системы образования
современной России.

С 1 по 3 октября меропри-
ятия прошли в Софии, в Рос-
сийском культурно-информа-
ционном центре. С привет-
ственным словом к участни-
кам семинара обратился ру-
ководитель представительс-
тва Россотрудничества в
Болгарии Павел Журавлев. Он
отметил важность проводи-
мого семинара для обмена
мнениями по актуальным воп-
росам журналистики, ко-
торый добавит прямые кон-
такты, так как любой чело-
век, любая коммуникация, лю-
бое новое информационное
взаимодействие - это самое
важное что есть в рамках
информационного общества.

Вот о чем нам рассказала
заведующая дистанционной
лабораторией Службы про-
ректора по ДО РУДН Ваку-
ловская Ирина Николаевна:

- Ирина Николаевна,
расскажите подробнее о
сегодняшних методичес-
ких мероприятиях для
журналистов русско-
язычных СМИ в Болгарии.
Как возник этот проект, кто
организатор?

- Событие, которое сегод-
ня нас вместе собрало я
считаю очень интересным.
Потому что журналисты
должны общаться, слышать.
Одна из наших встреч с ва-
ми, посвящена искажениям
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русского языка и новым нор-
мам русского языка. Роди-
телем этой идеи выступило
Россотрудничество. Безус-
ловно - это очень серьез-
ная организация, которая
находится во всех странах
и проводит колоссальную
работу по внедрению русс-
кого языка, по коррекции
русского языка, по колле-
гиальным профессиональ-
ным отношениям. Эти мас-
тер-классы идут по многим
странам. Я не могу сказать
точно сколько стран, но я
точно знаю, что после Бол-
гарии мы едем в Индию, по-
том в Германию, Италию,
Чехию. То есть на самом де-
ле это огромное количест-
во стран, в которые выез-
жают мои коллеги, чтобы
познакомится и убирать гра-
ницы, чтобы дальше сущес-
твовать все-таки в правиль-
ном четком медийном прос-
транстве - это первое. А вто-
рое - это помочь, чтобы не
было искажения русского
языка, потому что страшно,
то что на сегодняшний день
твориться особенно в Интер-
нете, где никто ничего не
видел, Пушкина называют
Лермонтовым, переводы
жуткие и в итоге мы полу-
чаем совершенно жуткий
язык, который меняет
структуру. Поэтому мы за
культуру русского языка, а
исполнителем является рос-
сийский Университет друж-
бы народов.

- Давайте поговорим о
СМИ. В России кроме го-
сударственных СМИ, су-
ществуют коммерческие. В
Болгарии почти все СМИ
коммерческие и мы знаем
в каком направлении они
работают. Скажите пожа-
луйста, а какая разница в
освящении государст-
венных и коммерческих
СМИ в России? И сущест-
вует ли право слова в Рос-
сии?

- Вы знаете, у нас боль-
ше государственных и пе-
чатных, и телевизионных, и
радийных СМИ. И, наверное,
критерием того, что говорит
человек в своем эфире или
в статье, является чест-
ность, честное отношение к
событию, во-первых, а во-
вторых, как это всегда было
- это две точки зрения. Ес-
ли есть три и четыре, то это
три и четыре. То есть, это
все равно объективное ос-
вещение событий. У нас нет
такого, чтобы тебе сказа-
ли: "Вот только так гово-
рить!" Ну нет такого, прав-
да.

Мне многие задают воп-
рос среди болгарских жур-
налистов: "А что у вас со
свободой слова?". Хорошо у
нас со свободой слова. Мы
реально можем писать о
том, о чем мы хотим писать
и то, как мы это видим.
Другое дело коммерческие
СМИ. Да, коммерческое ра-
дио и телевидение, и СМИ в
Интернете, они конечно
очень сильно влетели в ме-
диа-пространство России и
в этом смысле, конечно при-

сутствует огромное количес-
тво фейковых новостей, ог-
ромное количество лжи
идет. Но представьте, нап-
ример, у человека есть воз-
можность надеть много ук-
рашений, есть очень много
красивой бижутерии, и есть
натуральные камни. В какой-
то момент, так как коммер-
ческое - это все-таки день-
ги, это власть денег, так вот
в большинстве своем наиг-
равшись в бижутерию, все-
таки человек возвращается
к хорошей журналистике, к
хорошему слову, к правде.
И в этом смысле наше об-
щество стало доверять бо-
льше государственным СМИ,
чему я очень рада, несмот-
ря на то, что опять же, в
Интернете, в желтой прес-
се мусируется, что это все
с политическим давлением.
Ну нет. Реально на общест-
во очень сложно воздейст-
вовать. Это кажется, что
можно заставить человека
делать то, чего тебе хочет-
ся. Нет. Он выбирает то, что
ему интересно. Как раз по
рейтингам я могу сказать,
что государственное телеви-
дение, государственные СМИ
более востребованные не-
жели коммерческие. Хотя
раньше было по-другому.
Когда только началась Пе-
рестройка, все открылось,
стало так интересно, пошел
поток закрытой информа-
ции. А потом общество и лю-
ди стали задумываться, а
все ли там правда? И вот
сейчас идет возвращение к
государственным СМИ и ме-
ня это очень радует.

- И все же с информаци-
ей каких российских СМИ
Вы бы посоветовали рабо-
тать болгарским журна-
листам?

- Я бы сказала наших го-
сударственных СМИ, инфор-
магенств, например, как
РИА Новости - прекрасные.
Это государственные ин-

формагенства, которые по-
ка не давятся деньгами и
поэтому достаточно объек-
тивно освещают. Но, я сама
как журналист понимаю,
что, если бы у меня стоял
вопрос, что и как подавать,
я бы наверное кроме госу-
дарственных, обязательно
бы полазила по интернет-
площадкам и посмотрела
какие еще точки зрения
есть. Скажем так, объектив-
ность должна быть обязате-
льная и мне кажется, объ-
ективности можно добиться
только таким образом, ког-
да ты все, что пишется на
эту тему просмотришь и ес-
ли ты видишь, что в боль-
шинстве изданий все-таки
такой поворот, то наверное,
это более объективное. Хо-
тя это всегда будет на со-
весть журналистов, и его
точка зрения - это тоже бу-
дет очень правильно, пото-
му что личность и харизма
журналиста - это очень важ-
но. Я бы все-таки рекомен-
довала критерием, таким
микроскопом через ко-
торый можно смотреть го-
сударственные СМИ - Рос-
сийский канал, Первый ка-
нал, информагенства, радио
Россия, Russia Today. Нас-
чет Russia Today, мы всегда
пытаемся всем сказать, -
"Мы хорошие, мы откры-
тые!", - но вы сами знаете,
что бывает закрывают.
Жалко, потому что как раз
мы как журналисты счита-
ем, что граница между жур-
налистикой должна быть
стерта, быть единой нацио-
нальностью. "Кто ты по на-
циональности?", -:"Я Журна-
лист" вот и все.

- Кстати все СМИ, кото-
рые Вы перечислили имен-
но их больше всего обви-
няют в пропаганде.

- Проблема в том, как я
говорила и ранее - все счи-
тают, что если это государ-
ственное СМИ, то это про-

паганда. Но я говорю, как
человек изнутри, сидящий
там. Нет у нас политичес-
кого давления и никакой
пропаганды. Другое дело как
ты сам себя ощущаешь. Я
например, где бы я не была,
в какой бы стране я не
была, как бы я не любила
Болгарию, а я ее обожаю, я
все равно в сердце ношу
русский флаг, ношу Россию,
маму мою, которая росси-
янка и пустила по моим ве-
нам кровь россиянки. Поэ-
тому я думаю, самое важ-
ное что у тебя внутри, а эти
ложные обвинения в пропа-
ганде пусть останутся на со-
вести тех, кто это делает.

- В последнее время оп-
позиционные российские
СМИ вдруг стали по-дру-
гому вещать. Например,
"Дождь" вдруг написал
что-то хорошее о Путине,
еще какие-то СМИ хоро-
шее словцо замолвили о
власти, которую раньше
остро критиковал. Что
происходит?

- Может все полюбили Пу-
тина? Не знаю, не могу вам
сказать. Наверное, нужно
делать отдельное исследова-
ние на эту тему. Но рейтинг
Путина действительно очень
высок. Мы действительно
любим его. Мало того я вам
скажу, что, здесь, находясь
у вас в Болгарии, я перио-
дически слушаю "Вот вам по-
везло! У вас Путин!" И на
самом деле здорово, я ра-
да, что у нас Путин.

Павел Журавлев и Ирина Вакуловская
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России необходимо вывес-
ти свои войска с террито-
рии Абхазии и Южной Осе-
тии, которые Грузия счита-
ет оккупированными терри-
ториями. Об этом на общих
дебатах высокого уровня
73-й сессии Генеральной Ас-
самблеи ООН в Нью-Йорке
заявил премьер-министр
Грузии Мамука Бахтадзе, пе-
редает "Новости-Грузия".

Глава грузинского прави-
тельства обвинил Россию в
невыполнении междуна-
родных обязательств, вклю-
чая Соглашение о прекра-
щении огня от 12 августа
2008 года. "Мы, со своей сто-
роны, выполнили это согла-
шение полностью. Кроме то-
го, мы выполняем юридичес-
ки обязательное соглашение
о неприменении силы. Это
подтверждает необрати-
мость нашей политики по ис-
ключительно мирному уре-
гулированию этого конфлик-
та. Именно поэтому я нас-
тоятельно призываю Рос-
сийскую Федерацию выпол-
нить подписанные междуна-
родные обязательства и

Ãðóçèÿ ïîòðåáîâàëà âûâåñòè ðîññèéñêèå âîéñêà
èç Àáõàçèè è Þæíîé Îñåòèè

вывести оккупационные
силы с территории Грузии",
- сказал Бахтадзе.

Он также добавил, что
для мирного разрешения
конфликта Тбилиси активно
пытается задействовать
формат Женевских между-
народных дискуссий. Бахта-
дзе отметил, что эти попыт-
ки наталкиваются на абсо-
лютно "необоснованные и
абсолютно неприемлемые
моменты сопротивления со
стороны России".

"В XXI веке, когда люди,
нации и культуры стремят-
ся к большей интеграции и
развитию, создание искус-
ственных барьеров и пре-
пятствий, в том числе и из
колючей проволоки, абсо-
лютно неприемлемы. Мы хо-
тим выйти из тупика на рос-
сийско-грузинских перегово-
рах, но добиться этого мож-
но только при уважении к
территориальной целостнос-
ти, суверенитету Грузии и
принципам международного
права", - указал он.

Также Бахтадзе обратил-
ся к жителям Абхазии и Юж-

ной Осетии, сказав, что лю-
бой успех Грузии - это и "их
успех". Премьер призвал
российские власти "не под-
рывать и не компрометиро-
вать мирные инициативы"
властей Грузии, ориентиро-
ванные на сограждан на ок-
купированных территориях.

"У нас общее историчес-
кое прошлое, которое дол-
жно проложить путь к на-
шему общему будущему. Я
уверен, я убежден, что это
будет будущее мира и проц-
ветания. Обязанность гру-
зинских властей - защитить
и гарантировать права каж-
дого гражданина, и мы го-
товы выполнять эту обязан-
ность необратимо. Они
должны пользоваться всеми
благами, доступными в Гру-
зии, будь то права челове-
ка, образование, здравоох-
ранение или безвизовые по-
ездки в Европу… Еще раз я
хотел бы призвать Россию
не подрывать и не компро-
метировать наши мирные
инициативы и позволить жи-
телям оккупированных тер-
риторий жить достойной

Так в Южной Осетии встречали российских "оккупантов" в
2008 г.

жизнью", - заключил пре-
мьер-министр Грузии.

Грузия оспаривает незави-
симость Абхазии и Южной
Осетии. В стране действует
закон "Об оккупированных
территориях", в котором
Россия объявлена государ-
ством, осуществляющим во-
енную оккупацию. В этом
документе республики фигу-
рируют как Абхазская Ав-
тономная Республика и
Цхинвальский регион.

Указ о признании незави-
симости двух государств
Россией в августе 2008 го-
да подписал президент РФ
Дмитрий Медведев после
неудачной попытки Тбилиси
вернуть Южную Осетию под
свой контроль. Независи-
мость Южной Осетии приз-
нали Сирия, Никарагуа, Ве-
несуэла и Науру. О призна-
нии Абхазии, помимо этих
четырех стран, заявляло Ва-
нуату.

Âíó÷êà Èñëàìà Êàðèìîâà ñáåæàëà â Âåëèêîáðèòàíèþ

Парламент Литвы издал специальную ре-
золюцию, в которой призвал Парламентс-
кую ассамблею Совета Европы (ПАСЕ) не
восстанавливать права российской деле-
гации в этой организации. Об этом сооб-
щает Delfi.

Резолюцию приняли почти единогласно:
77 депутатов проголосовали за, и один воз-
держался. Ни одного голоса против при-
нятия документа не было.

Депутат Эгидиюс Варейкис заявил, что
Россия пытается снять ограничения, нало-
женные ПАСЕ, "грубым и странным спосо-
бом" в обход правил ассамблеи. Литовс-
кие парламентарии выразили разочарова-
ние тем, что Россия не выполняет свои
международные обязательства. Депутаты
призвали не вносить изменения в правила
ПАСЕ, которые позволят государству, на-
рушившему нормы организации, восстано-
вить права без выполнения решений Со-
вета.

"Решение принять предложения Россий-
ской Федерации по созданию негативного
прецедента для несоблюдения другими го-
сударствами обязательств подорвало бы
надежность Совета Европы как правоза-
щитника, хранителя демократии и верхо-
венства права, могло бы создать огромный
кризис авторитета этой международной ор-

Гульнара Каримова со своей
дочерью Иман

ÌÈÄ Âåíãðèè îáâèíèë Ïîðîøåíêî â
ðàçäóâàíèè ýêñòðåìèñòñêèõ íàñòðîåíèé

Пресс-секретарь МИД Венгрии Та-
маш Менцер обвинил украинского
президента Петра Порошенко и дру-
гие властные структуры страны в
раздувании экстремистских настро-
ений. Об этом сообщает издание "Ев-
ропейская правда".

Комментируя внесение главы вен-
герского внешнеполитического ведом-
ства Петера Сийярто в список вра-
гов Украины на сайте "Миротворец",
Менцер заявил, что ничего подобно-
го никогда не случалось и служба бе-
зопасности министра приняла все не-
обходимые меры. "Однако министр
поддерживает каждую из своих пре-
дыдущих претензий, как и тот факт,
что нынешний президент Украины и
властные структуры пытаются полу-
чить поддержку и голоса, раздувая экстремистские наст-
роения", - сказал пресс-секретарь венгерского МИД.

Он добавил, что "министр иностранных дел Венгрии не
может быть запуган и закарпатские венгры, естественно,
могут продолжать рассчитывать на Сийярто и его четко
определенную, безусловную и решительную поддержку".
Действия украинских властей, разжигающих экстремист-
ские настроения в отношении венгерского сообщества,
Менцер назвал неприемлемыми ввиду того, что Украина
готовится к членству в НАТО и ЕС.

Ранее стало известно, что Украина может выдворить кон-
сула Венгрии из Закарпатской области из-за инцидента с
раздачей венгерских паспортов украинским гражданам.

Внучка первого президен-
та Узбекистана Ислама Ка-
римова Иман вылетела из
Ташкента в Лондон. На пуб-
ликации в Instagram Stories
внучки Каримова обратило
внимание агентство "Ферга-
на".

В частности, Иман опубли-
ковала фотографию посадоч-
ного талона, на котором было
указано, что она зарегистри-
рована на рейс из Ташкента
в Лондон 28 сентября в 16:20
по местному времени.

Также Каримова пореко-
мендовала при вылете из
Ташкента "следить за свои-
ми девайсами". "Их могут
просто хакнуть, как мой ком-
пьютер. Но это только если
за вами "присматривают" и
заботятся одновременно", -
добавила она.

"Фергана" предполагает,
что на досмотре перед выле-
том сотрудники аэропорта
внимательно изучили содер-
жимое компьютера Каримо-
вой. Из-за этого вылет был
задержан на полтора часа
(агентство указывает, что
подобная информация подт-
верждается данными Flight-
Radar24).

"Sputnik Узбекистан" добав-
ляет, что в аэропорту Иман
стала очевидцем постановоч-
ной драки. "Театральная
фейк-драка, чтобы отвлечь
внимание, пока в вашем ба-
гаже копаются. И это на гла-
зах у пассажиров двух рей-
сов", - написала она. Судя по
публикациям в аккаунте де-
вушки, улететь ей удалось
лишь со второй попытки - в
субботу, 29 сентября.

При этом "Центр-1" указы-
вает, что "Узбекистанские
авиалинии" совершают пере-
лет в Лондон два раза в не-
делю - по вторникам и пят-
ницам. В авиакомпании от-
вечать на вопросы издания
отказались, порекомендовав
обратиться к участковому ми-
лиционеру по месту житель-
ства Каримовой и сделать
запрос через него. Тем не ме-
нее в Instagram-аккаунте
Иман, где ранее публикова-
лись и ее личные фото с де-
душкой, появилась пометка,
что в настоящее время она
находится в Лондоне.

Иман и Ислам Каримов -
дети старшей дочери пер-
вого президента Узбекиста-
на Гульнары Каримовой. Ис-
лам Каримов-младший в те-
чение последних нескольких

ликобритании политическо-
го убежища. Его сестра жи-
ла в Ташкенте, практически
не появляясь на публике.

В июле 2017 года на сайте
Генеральной прокуратуры Уз-
бекистана появилась инфор-
мация о том, что Гульнара Ка-
римова в августе 2015 года
приговорена к пяти годам ли-
шения свободы. Суд признал
ее виновной в уклонении от
уплаты налогов, хищениях,
вымогательстве и уничтоже-
нии документации оффшорных
компаний. Позже против нее
было открыто новое уголов-
ное дело. Каримовой предъ-
явлены обвинения по таким
статьям, как мошенничество,
сокрытие иностранной ва-
люты, нарушение таможенно-
го законодательства и лега-
лизация доходов, полученных
преступным путем, указыва-
ет Ca-news.

лет проживает в Лондоне, в
Узбекистан его не пускают.
В январе он попросил у Ве-

Киевские власти
внесли министра
иностранных дел
Венгрии Петер
Сийярто в список
врагов Украины

Ëèòâà ïîòðåáîâàëà
îñòàâèòü â ñèëå ñàíêöèè
ïðîòèâ Ðîññèè â ÏÀÑÅ

ганизации", - говорится в документе.
В ноябре 2017 года Совет Европы допус-

тил отмену антироссийских санкций, чтобы
удержать Москву в организации. По мне-
нию ассамблеи, угроза выхода России из
ПАСЕ поставит под удар ситуацию с защи-
той прав человека в стране, поскольку рос-
сияне лишатся доступа к суду в Страсбур-
ге.

В апреле 2014 года российская делега-
ция была лишена права голоса, права учас-
тия в заседании уставных органов и воз-
можности участия в мониторинговой дея-
тельности ассамблеи после присоединения
Крыма. В ПАСЕ посчитали, что действия
России стали нарушением норм междуна-
родного права.

Эгидиюс Варейкис
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Международные резервы России
(МРР) увеличились с 14 по 21 сентяб-
ря на $1,1 млрд до $462 млрд, сооб-
щает Банк России. МРР представляют со-
бой финансовые активы, находящиеся в
распоряжении ЦБ и правительства Рос-
сии. МРР состоят из активов в иностран-
ной валюте, монетарного золота, специ-
альных прав заимствования (СДР, special
drawing rights, расчетная денежная еди-
ница, используемая Международным ва-
лютным фондом, МВФ), резервной пози-
ции в МВФ и других активов. В кризисный
2014 г. объем МРР сократился на $125
млрд с $510,5 млрд на 1 января 2014 г.
до $385,46 млрд на 31 декабря 2014 г.
Максимального значения МРР достигли в
августе 2008 г. - $598 млрд.

Конфискованные у коррупционеров
деньги будут направлять в Пенсионный
фонд - соответствующий закон приня-
ла Госдума, передает РИА Новости. По
прогнозам Федерального казначейства,

с 2019 по 2024 годы в Пенсионный
фонд может поступить до 1,8 миллиарда
рублей таких денежных средств. Однако
разработчики законопроекта подчерки-
вают, что сумма - условная, поскольку
никто не может предсказать, сколько де-
нег будет конфисковано у коррупционе-
ров в ближайшие 6 лет. Впрочем, под-
черкивают депутаты, здесь важен сам
принцип: деньги, конфискованные у взя-
точников, направят на социальные нужды.

"Сбербанк" перезапустил своего вир-
туального сотового оператора под брен-
дом "СберМобайл". Услуги мобильного
виртуального оператора под новым брен-
дом доступны для 4 субъектов России -
Москвы, Санкт-Петербурга, Московской
и Ленинградской областей. До конца
2018 г. к ним присоединятся еще 13
субъектов Федерации. "СберМобайл"
предложит абонентам возможность са-
мостоятельно настроить тариф под свои
требования, выбрав необходимый объем
мобильного интернета, безлимитных мо-
бильных приложений и минут разговора.
Стоимость минимального пакета услуг на
момент запуска составит 200 рублей за
150 минут разговора, 3 ГБ интернета и
50 СМС с возможностью уменьшения сто-
имости услуг связи до нуля при исполь-
зовании других банковских и небанковс-
ких сервисов экосистемы Сбербанка и
оплаты услуг связи бонусами программы
лояльности Сбербанка.

Более половины покупок по системе
tax free в России, которая заработала в
апреле текущего года, совершили ки-
тайцы. Всего же, по данным ведомства,
за это время услугой возврата суммы на-

лога на добавленную стоимость (НДС) вос-
пользовались граждане 174 стран, со-
вершив покупки на общую сумму 4,7 млрд
рублей. При этом средний чек покупки
составил 100 тыс. рублей. Введение tax
free дает значительное увеличение това-
рооборота, проект будет поэтапно рас-
ширяться, сообщает "РИА Новости". По его
словам, на сегодняшний день к этой сис-
теме подключены почти 300 магазинов.
Вернуть себе НДС с товаров могут граж-
дане иностранных государств, не входя-
щих в Евразийский экономический союз.

Часто финансы поют ро-
мансы потому, что вы
больны: у вас финансо-
вые страхи, которые надо
лечить. Вопрос, хотите ли
вы стать миллиардером,
странен только на первый
взгляд. А действительно,
принесет ли неожиданно
свалившееся наследство
или выигрыш в лотерею
счастье? Сможете ли вы
сохранить в жизни лю-
бимые привычки, люби-
мую работу? Принесут ли
радость новые возмож-
ности? Если вы уже заду-
мались, вспомнили груст-
ные и подчас трагические
истории счастливчиков,
сорвавших джекпот, то на
самом деле подсознатель-
но вы боитесь разбога-
теть. Называется это плу-
тофобией (Плутон - бог бо-
гатства, фобия - страх).

Плутофобия может раз-
виться из-за комплексов.
Например, человек боит-
ся самостоятельности.
Спровоцировать ее может
и негативный информаци-
онный фон. Богатых часто
сажают в тюрьму или уби-
вают (бедных, впрочем,
тоже, но об этом не рас-
сказывают). Вот и начи-
нает казаться, что жизнь
богача сложна и опасна.
Причиной плутофобии мо-
гут стать родители, кото-
рые в детстве внушили
ребенку, что деньги - это
зло. Плутофобы стесняют-
ся просить прибавку к
зарплате, не уходят с низ-
ко оплачиваемой работы,
сознательно выбирают се-

Правительство РФ внес-
ло в Госдуму проект фе-
дерального бюджета на
2019 год и на плановый пе-
риод 2020 и 2021 годов,
сверстанный с профици-
том на всю предстоящую
трехлетку, следует из
базы данных нижней па-
латы парламента. В этом
году впервые бюджет вне-
сен в Госдуму в электрон-
ном виде.

Согласно документу,
размещенному на федера-
льном портале норма-
тивных правовых актов
после его одобрения каб-
мином, доходы в 2019 го-
ду ожидаются на уровне
19,969 трлн рублей, рас-
ходы - 18,037 трлн руб-
лей, соответственно про-
фицит составит 1,932 трлн
рублей, или 1,8% ВВП.
При подготовке бюджета
правительство исходило
из прогноза инфляции не
выше 4,3%.

В следующие два года
предусматривается посте-
пенный рост как доходов
бюджета, так и расходов,
причем профицит будет
сокращаться. На 2020 год
доходы закладываются в
объеме 20,219 трлн руб-
лей, расходы - 18,994 трлн
рублей, профицит - 1,224
трлн рублей (1,1% ВВП).
В 2021 году ожидаются
доходы в 20,978 трлн руб-
лей, расходы в 20,026
трлн рублей и, соответст-

Êîãäà ôèíàíñû ïîþò ðîìàíñû
Патологическая жадность
и страх стать богатым

бе не слишком обеспечен-
ного спутника жизни.

Немало людей, которые
патологически боятся дол-
гов. Сколько бы им ни рас-
сказывали, как это удоб-
но, они ни в какую. От од-
ной мысли, что придется
жить на чужие средства,
становится не по себе.
Лучше будут экономить и
копить, чем обращаться за
деньгами в банк. Это по-
лезный страх. Он не даст
попасть в кредитную каба-
лу и научит жить по сред-
ствам.

Еще один банковский
страх - когда люди боятся
совершать платежи по ин-
тернету. Им кажется, что
так деньги с карточки ук-

радут. Это усложняет
жизнь, ведь платить онлайн
удобно. А вот этот страх
скорее здоровый, ибо ос-
нован на вполне оправдан-
ной осторожности. Побе-
дить его просто: завести
вторую карточку, на кото-
рой будет лежать совсем
немного денег - ровно сто-
лько, сколько нужно для
оплаты товара или услуги.
Ну и конечно, пользовать-
ся только надежными сай-
тами.

Пожилые больше мо-
лодых страшатся нищеты.
Живут впроголодь, зато
после их смерти родствен-
ники обнаруживают на
счетах в банках огромные
суммы, а в трехлитровых

банках в шкафах - страте-
гический запас круп. Час-
то корни жадности - из дет-
ства. Например, ребенок
жил в бедной семье или
просто родители всегда на
нем экономили. Но "бо-
лезнь скаредности" можно
приобрести и в зрелом
возрасте.

Противоположный плуто-
фобии страх - боязнь ос-
таться без денег, потерять
работу. В неопасных дозах
он есть у каждого. Но ес-
ли это превращается в на-
вязчивое состояние, то на
него стоит обратить вни-
мание. Элементарное са-
молечение - конструк-
тивный разбор ситуации.
Спросить себя: "Что прои-
зойдет, если это случится,
и что я буду делать в та-
ком положении?"

У некоторых страх фи-
нансовых потерь родом из
90-х, когда они или их ро-
дители в один момент по-
теряли все накопления
сначала из-за обнуления
вкладов в Сбербанке, а
потом при дефолте и тог-
да же остались без ра-
боты.

Этот страх имеет рацио-
нальное зерно, но и с ним
можно справиться. Наст-
раивайтесь только на хо-
рошее и создайте финан-
совый запас. Всегда
должны быть накопления
на черный день в размере
5-6 ежемесячных заработ-
ков. Ну а если не уверены
в надежности нынешнего
места работы, начинайте
искать новое.

Îöèôðîâàëè ïðîåêò áþäæåòà 2019-2021

венно, профицит в 952
млрд рублей (0,8% ВВП).
Инфляция на эти годы
прогнозируется не выше
3,8% и 4%.

При этом, согласно бю-
джетному правилу, допол-
нительные нефтегазовые
доходы пойдут в резервы,
а именно в Фонд национа-
льного благосостояния. В
2019 году дополнительны-
ми будут считаться доходы
от цены нефти Urals свыше
41,6 доллара за баррель,
они ожидаются в 3,369

трлн рублей. Прогноз на
2020 год составляет 2,777
трлн рублей (от нефти до-
роже 42,4 доллара), на
2021 год - 2,632 трлн руб-
лей (от нефти дороже 43,3
доллара). В результате
ожидается рост ФНБ за
трехлетку с 3,8 до 11,4
трлн рублей, или с 3,8%
до 12% ВВП.

Образующийся после
изъятия нефтегазовых
сверхдоходов "бумажный
дефицит" планируется зак-
рывать в основном за счет

внутренних заимствований:
чистое привлечение (до-
ходы от размещения минус
расходы на обслуживание
долга) в бюджет от этого
источника на 2019 год за-
ложено в 1,705 трлн руб-
лей, на 2020 год - 1,8 трлн
рублей, на 2021 год - 1,578
трлн рублей.

Евробонды предполага-
ется размещать в объеме
до 3 млрд долларов в год,
однако в плюс для бюдже-
та этот источник будет ра-
ботать только в 2021 году,
поскольку на 2019 год
предусмотрена возмож-
ность выкупа евробондов
на сумму до 4 млрд дол-
ларов, а на 2020 год при-
дется плановый пик пога-
шения ранее разме-
щенных облигаций - 5,1
млрд долларов.

Госдума готова рассмот-
реть проект бюджета в
первом чтении 24 октяб-
ря, во втором - 14 нояб-
ря, в третьем - 20 ноября,
заявлял на предыдущей
неделе спикер нижней па-
латы парламента Вячеслав
Володин. В эти же сроки
возможно рассмотрение и
проектов бюджетов Пенси-
онного фонда России, Фон-
да социального страхова-
ния и Федерального фон-
да обязательного медицин-
ского страхования на
2019-2021 годы, которые
вносятся кабмином в рам-
ках бюджетного пакета.
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Наталия Ерменкова

Где бы мы ни нахо-
дились - соотечествен-
ники, куда бы ни заб-
росила нас Судьба,
жизнь доказывает, что
встречаемся мы как
старые друзья: будто
просто давно не виде-
лись, а при встрече
спешим поделиться но-
востями за прошедшие
годы...

И еще: вы же знае-
те, дорогие читатели,
мое убеждение, что
ничто в мире не слу-
чайно. И то, что я на
исходе лета "вдруг" уз-
нала, что наши руско-
язычные собратья по
перу - из Германии -
собираются отметить
свой 12-й и первый
выездной Фестиваль
"Русский стиль" в Бол-
гарии, как-то не очень

Íåìåöêèé "Ðóññêèé ñòèëü" - â Ðóññêîì öåíòðå

меня и удивило. Конеч-
но, такую информацию
пропустить было бы
"литературным гре-
хом", посему я тут же
связалась с  ответст-
венным секретарем
Международной гиль-
дии писателей из Гер-
мании Ладой Баумгар-
тен. Немецкие коллеги
молниеносно откликну-
лись и - вот,

18 сентября, в биб-

лиотеке Представите-
льства Россотрудни-
чества в Болгарии, сос-
тоялась наша знамена-
тельная встреча.
Члены

Союза русско-
язычных писателей
Болгарии рассказали о
своей деятельности за
три года существова-
ния организации. Пи-
сатели из Германии, в
свою очередь, поведа-
ли нам о своем опыте
работы, которая так
же, как и у нас, нап-
равлена на сохранение
и популяризацию Рус-
ского языка, литера-
туры и культуры в ми-
ре. Оказалось, что по-
добно СРПБ, структу-
ра Гильдии включает в
себя и зарубежных
членов из разных
стран, причем, неко-
торые из них знакомы

с нашими зарубежны-
ми "союзниками"!

Болгарская страна -
первая, куда члены Ги-
льдии приехали прово-
дить свой Фестиваль
за пределами "штаб-
квартиры" объедине-
ния, и они выразили
свое восхищение фак-
том, что уже в первые
же дни в нашей сол-
нечной стране их ра-
душно встретили мес-
тные российские писа-
тели. Каждый из при-
сутствовавших на
встрече рассказал о
себе, о своем твор-
честве, поделились
планами. Звучали сти-
хи, воспоминания... Ат-
мосфера сердечности
и взаимопонимания
задержала гостей и
нас, "хозяев", на нес-
колько часов в исклю-
чительно подходящей

для этого приветливой
и прекрасно эстети-
чески оформленной
обстановке библиотеки
РКИЦ.

Немецкую группу на
следующий день ждал
Фестиваль "Русский
стиль" - с богатой прог-
раммой, наградами,
писателями, приехав-
шими для участия в
нем из разных стран и
уголков земли. В этот
день мы поздравили Ги-

льдию и ее талант-
ливый коллектив с ин-
тересным и важным
событием в истории
организации.

А дальше им предс-
тояло настоящее путе-
шествие по Болгарии:
их ждали в Пловдиве,
Хасково, Варне... А к
нам полетели их стихи,
просвященные Болга-
рии, одно из которых
даже написано уже
тут!

Марина Ламбертц-Симоновоц
ВОТ УЖ ОСЕНЬ ЗАПРЯГЛА КАРЕТУ

Вот осень запрягла уже карету
В путь к станции "Зелёная тоска",
Но с полпути свернув, лечу я в Лето,
Где под ногами золото песка.

"Какое неожиданное чудо!"-
На мысли я сама себя ловлю.
Но намывать песок сейчас не буду,
Хоть очень драгоценности люблю!

Здесь можно было бы зажить по-царски,
От Осени удрав и всех забот,
Вдыхая воздух солнечный болгарский,
Янтарный и душистый, словно мёд.

Охотницей за жемчугом отборным
Стою на изумрудном берегу...
Такой аквамарин, как в море Чёрном,
Нигде найти я больше не смогу!

Вот бы наполнить им сейчас ладони,
Раз жизнь возможность эту мне дала,
Но снова мчат меня лихие кони
Туда, где так сияют купола.

Там приземлиться повод самый веский-
Не зря же горячо влечёт меня
Хрустальным звоном "Александр Невский"
К богатству витражей и алтаря.

И хочется воскликнуть: Слава Богу! -
За Мудрость , доброту и за талант,
Что сохранили эту синагогу-
В казне страны чистейший бриллиант.

Такие вот судьбы перепитии:
И трёх часов осенних не прошло,
А я уже в объятиях Софии-
Как в них уютно, радостно, тепло!

И чувствую себя я здесь как дома,
Соседствуя с Балканскою звездой,
Как будто бы мы с ней давно знакомы-
Такой красивой, вечно молодой!

Ей люди служат главным украшением,
И явно ей к лицу и ко двору:
И эта роскошь нашего общения
С собратьями по духу и перу!

Пойму я, выйдя на бульвар, на "Витошу",
Как лето удалось ей сохранить
В таком вот состоянии хорошем
И удержать за солнечную нить.

В короне солнца этот мудрый город!
И я, примчась сюда за сотни миль,
Вдруг понимаю: чем он мне так дорог
И чем Софии близок Русский стиль.

А Русский центр в круг собрав поэтов,
Объединит русскоязычный мир!
В честь лета, что теперь не канет в Лету,
Устроим мы литературный пир.

Потом закат Софийский из коралла
В бокалы нам вина рубин плеснёт,

А осень, от которой я удрала,
Пускай ещё дней десять подождёт!

Виктория Левина (Израиль)- Автор тринадцати
книг: двух романов и поэтических сборников.
Лауреат международных премий, в том числе
премии и медали имени Ивана Вазова (Болга-
рия). Член творческих и писательских союзов
Израиля, России, Болгарии. Произведения пе-
реведены на болгарский, немецкий и английс-
кий языки. Печатается в журналах Германии,
России, Израиля, Испании, Канады, Болгарии.

В ЧАС БЫКА
(поэма-фэнтези у горы Софрата*

отрывок)

LentoMaestoso

На белом плато в Час Быка
беззвучный шёпот лун на небе.
Переливается в ночи
магнитных волн и плазмы сток.
И освещаются бока
обсерваторий, шлющих в небыль
энергий жизненных лучи
и знаний истинных поток.

Всемирный Мозг иль Суть, иль Бог,
или История Вселенной
до чёрной сужена дыры,
до точки на граните плит.
И то, что человек не смог
нам донести из жизни тленной -
все прегрешения и дары
межзвёздный сервер здесь хранит.

Его работа не проста -
в молекуле (душе Кащея)
хранится код одной Земли,
где летом плавится асфальт.
А тыщи лет назад уста
одной южанки, не робея,
пить мёд услады так могли,
что шел разряд на сотни ватт!

PocoAdagio

Куца юбчонка. Белизна
её бедра - на зависть нимфам.
В ладони узкой - бирюзой
сверкает камень из реки.
Ещё не мужняя жена.
Ещё не кровь любви, а лимфа
течёт в груди её шальной,
и шалость кормится с руки.

Она любима. Местный князь,
иль царь, иль бог - её поклонник.
Без обязательств и речей
по древней скифской ворожбе.
На белых скалах знаков вязь
расскажет, как ласкал любовник
её в безмолвии ночей,
расскажет о её судьбе.

Она бедна, а он богат.
Она пастушка, впору фавну.
А он - вельможа, властелин,
легенда на семи ветрах.

Её единокровный брат
таит обиду за неравный
роман. Но может ли один
сразится с тем, чьё имя - Страх?

AndanteModerato

Меж тем, обычаи страны,
в которой жили и любили
под звёздным небом и цари,
и простолюдинки - одни.
Немногословны и верны,
для всех людей едины были:
сжигались трупы той земли -
и свинопас, и господин.

В далёком космосе судьба
ложится рунами на сервер.
Хранится информаций bit
(один такой - на триллион!).
А жизнь бездушна и груба:
понятно всем, где юг, где север,
где пуп заплатою прикрыт,
а где на шее медальон.

Когда к горе спускалась ночь,
на гребень каменного плато
несли дрова и сена клок
на ритуальные костры.
И поджигали сын и дочь
того, кто был отцом когда-то.
А пепел дождевой поток
смывал в грядущие миры.

На теле камня и горы
виднелись щели с желобами,
что уносили лёгкий прах
на почвы и в долины рек.
Бывают разные миры
на сервере: миры с гробами,
террор, что трупами пропах,
где слаб и жалок человек.

Andante

В просторах скифских тишь да гладь
пока царят. Ольха и сосны
растут на пепле, как грибы
и подпирают неба свод.
Хранит покой хмельная рать,
блаженны ночи, утра росны.
Влюблённым кровлею - дубы,
в которых соловей поёт.

Её волос струится шёлк
по загорелых плеч окату.
Его кудрей ложится медь
вокруг желанного лица.
И в отдаленьи сытый волк
из чащи и олень рогатый -
свидетелями. Только смерть
их разлучит. Её венца

ещё  не мыслят ни гора,
ни белый камень на вершине,
ни желобок, где летний дождь
ещё не смыл недавний прах.
Великодушна и добра
Скала к влюблённым, что поныне
здесь стелют ложе. Разве ждёшь
от счастья зла и боль, и крах?
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Рассказ фотографа Игоря
Кожевникова о проходивших
под Железноводском уже по
счёту двадцать первых мо-
лодёжных казачьих играх Тер-
ского войска публикует ИА
REGNUM.

К будущей службе сына
казаки готовили с первых
дней жизни. Шашку в люль-
ку малышу клали сразу пос-
ле крестин. Пулю тоже мог-
ли дать, что называется, "на
зубок". Принял "игрушку" -
значит, будет толковый во-
ин. А ещё говорят, что пупо-
вину новорождённого отре-
зали шашкой. Первый раз
в седло малыша в год са-
жали. Тогда и наголо брили.
Ну это как бы символичес-
ки. Сажал крёстный, да ещё
и за шашку давал подержа-
ться, что хранил у себя
вплоть до самого посвяще-
ния крестника.

Три года - самое время ка-

Âîñïèòàíèå êàçàêà
зачонку в седло определя-
ться и науку рукопашного боя
в играх познавать, а с пяти
лет вместе с батей и бра-
тьями в поле помощником
быть. Но жить на мужской
половине дома только с се-
ми лет дозволялось. Пере-
ходил в другую половину вто-
рично бритоголовым и толь-
ко после первой исповеди. А
до того с мамкой и сёстра-
ми, где непослушание тоже
не приветствовалось. После
семи лет воспитывали каза-
чонка отец и крестный. Иног-
да жестко, но не жестоко.
Тут тебе и науки воинские -
стрелять учиться, и возмож-
ность на сходах побывать,
стариков послушать. Шашкой
управляться учить начинали
лет с десяти. Поначалу род-
ня и крёстный, а потом - кто
самый опытный. На серьёз-
ную охоту казачок пригла-
шался в шестнадцать. Кабан,

к примеру, зверь сильный и
опасный, потому и испыта-
ние для будущего воина было
серьёзным. Но настоящим
экзаменом на взрослость
был воинский праздник, где
казачок должен был убедить
старших в своих умениях и
навыках. Это был обряд пос-
вящения. В полку служить
юный казак начинал с де-
вятнадцати, а до того счи-
тался "малолетком".Чтению и
письму, наряду с законом Бо-
жьим, арифметикой и стро-

евой подготовкой тоже обу-
чать старались. Не все, но
могли поступить на обучение
в кадетский корпус или гим-
назию. Но были ещё каза-
чьи юнкерские училища, где
готовили будущих офицеров
Русской императорской ар-
мии.

Свобода, вера и честь -
это главные постулаты ка-
зака. Уважительное отноше-
ние к старшим у казаков
было закреплено, что на-
зывается, законами: ко

всем старшим, включая и
родителей, обращались то-
лько на Вы; нельзя было за-
говаривать со старшими без
их на то разрешения; нель-
зя было окликать впереди
идущего старшего; прекос-
ловие родителям и неподчи-
нение их воле считалось не-
допустимой дерзостью; ку-
рение в присутствии отца,
деда или старшего брата
считалось неприличным. За
непочтительность запросто
могли высечь.

Хирург Ольга Бобкова спа-
сает пациентов, пострадав-
ших от лап медведей, после
страшных ДТП и несчастных
случаев. Она родилась в го-
роде Бирюсинске Иркутской
области в 1977 году. Окон-
чила Тайшетское медицинс-
кое училище, Красноярский
медицинский университет.
Специальность - стоматолог-
хирург. Сейчас врач крае-
вой клинической больницы.
Общий стаж - около 15 лет.
Провела более тысячи опе-
раций в отделении челюст-
но-лицевой хирургии.

В результате страшных
аварий, несчастных случа-
ев и тяжёлых болезней мно-
гие в буквальном смысле те-
ряют лицо. Ещё несколько
десятков лет назад опера-
ции по его полному восста-
новлению можно было уви-
деть только в фантастичес-
ких фильмах - в наше вре-
мя врачи собирают лица лю-

Õèðóðã "ñîáèðàåò" ëèöà ëþäåé

Рыбацкие байки о сомах,
которые нападают на людей,
ходят на Дону издавна. Есть
ли у этих легенд какая-то ос-
нова, и встречаются ли сомы-
людоеды на самом деле, раз-
бирались "АиФ на Дону".

Среди пресноводных рыб,
обитающих в донских во-
доёмах, сом выделяется осо-
бо. Гурманы ценят его за
вкусное нежное мясо, а
балык из копчёного сома по
вкусу может сравниться раз-
ве что с палтусом. Возмож-
но, именно по этой причине
сом наряду с рыбцом и ше-
маей негласно считается сво-
еобразной элитой среди дон-
ской рыбы. Внешний вид со-
ма внушает если не страх,
то по крайней мере, чувство
опасности.

Особенно это ощущаешь
при виде крупного сома. Ок-
рас этой рыбы сверху в ос-
новном тёмный, почти чёрный,
брюхо же, напротив, светлое,
как правило, серовато-белое.
Голое туловище, напрочь
лишённое чешуи, делает со-
ма невероятно скользким при
попадании в руки, и нередко
именно это обстоятельство
спасает рыбине жизнь.

Большая тупая голова, ог-
ромная для речной рыбы
пасть, от которой отходят
два длинных уса, ещё четы-

Девушка с русскими корнями завоевала титул "Мисс
Финляндия-2018". - 23-летняя Алина Воронкова живет в
городе Пертунмаа, ее отец русский, а мать - ингер-
манландская финка, пишет газета Ilta-Sanomat.  Девуш-
ка владеет русским и финским языками. После победы
девушка призналась, что с родителями общается на
русском языке. На своей странице в Instagram новая
"Мисс Финляндия" призналась, что несколько лет шла к
этой мечте.Воронкова будет представлять Финляндию
в финале конкурса "Мисс Вселенная". Он пройдет 16
декабря этого года в Бангкоке. За Россию будет высту-
пать 18-летняя студентка из Чувашии Юлия Полячихи-
на, получившая минувшей весной титул самой красивой
девушки нашей страны.

Äîíñêèå ëåãåíäû î ñîìàõ-ëþäîåäàõ

ре небольших усика распо-
ложены на подбородке - та-
ков внешний портрет наше-
го речного героя.

Усы сома являются своего
рода навигаторами: с их по-
мощью рыбина может найти
себе пищу даже в кромеш-
ной темноте. Глаза сома по
сравнению с его внушитель-
ными габаритами маленькие,
как щелочки, и при этом
очень злые.

В старину казаки даже
называли сома речным
злыднем. По сути, сом самый
крупный обитатель речных
вод Ростовской области. Его
размеры доходят до трёх и
даже до четырёх - пяти мет-
ров в длину. Только за пос-

ледние четыре года на юге и
в средней полосе России
было зафиксировано более
20 особей сома, вес которых
превышал 200 килограммов!

Жители донских станиц
часто рассказывают разные
истории о том, как у них на
глазах сомы спокойно хвата-
ли огромным ртом и загла-
тывали домашних гусей.

Бывает, что жертвой сома
становится даже человек, ко-
торого довольно просто схва-
тить за руку или за ногу и
потащить на дно. К тому же
поймать беззащитного купа-
ющегося человека, особенно
если это ребёнок, крупному
сому не представляет совер-
шенно никакого труда.

На Марину Фокину медведь
напал в природном парке
"Ергаки". Женщина кинулась
на хищника сама, защищая
детей. На лице Марины не
было живого места. Не мог-
ла дышать ни ртом, ни носом

дей буквально по кусочкам.
Мы работаем со всем, что
есть на лице человека, в том
числе с челюстью и шеей.
Всё, что ниже, не трогаем.
И внутрь головы тоже не ле-
зем. Действительно, в отде-
ление челюстно-лицевой хи-
рургии попадают люди с раз-
личными травмами: после
ДТП, драк, чрезвычайных
происшествий. Но кроме
этого, и с деформацией ли-
ца после болезни. К приме-
ру, мы удаляем опухоли, ко-
торые образовались в ре-
зультате онкологии, или
вырезаем обычный зуб муд-
рости, который не хочет
прорезаться.

В медицину ее отдали ро-
дители - подвести их, да и
себя, она не могла. Раньше
обучение в медвузе было та-
ким же дорогим, как и сей-
час. Но тогда чтобы посту-
пить с определёнными льго-
тами в медуниверситет, на-

печенные люди. У многих
студентов уже есть част-
ные клиники, им нужно
просто получить сертифи-
кат. Учиться им неинтерес-
но. Молодёжь в основном
мечтает о карьере пласти-
ческого хирурга. Хотят ра-
ботать в чистоте, эстетике,
вкручивать зубные имп-
ланты. В отделении крае-
вой больницы нечасто де-
лают пластические опера-
ции "для красоты". Да и кон-
тингент не всегда попада-
ется "благополучный".

Впервые судьба свела ее
с человеком, пострадавшим
от медведя, семь лет назад.
Пожилой мужчина из Бирю-
люсского района охотился в
лесу и встретил хищника. Он
сумел вырваться из лап мед-
ведя, вызвал спасателей в
тайгу, на вертолёте его дос-
тавили в больницу - буква-
льно со снесённым лицом,
сломанным носом, вырван-
ной щекой. Были видны од-
ни глаза. Несколько опера-
ций ему делали, не все тка-

ни приживались.
В краевой больнице нет

технологий, которые позво-
ляли бы, как в кино, взять
и поменять в один момент
половину лица. Нужно иметь
даже некую фантазию и ху-
дожественное мышление,
чтобы собрать лицо, кото-
рого просто нет. Но техно-
логии доходят и сюда. Не-
давно пациенту установили
титановую нижнюю че-
люсть, распечатанную в
Москве на 3D-принтере.
Поступил с обширной опу-
холью челюсти по левой
стороне. Росло доброкачес-
твенное образование у
мужчины более 10 лет.
Единственное лечение - уда-
ление части нижней челюс-
ти. Её убрали вместе с опу-
холью. И встал вопрос, чем
этот отсутствующий участок
замещать. Коллеги приня-
ли решение, что нужен про-
тез, индивидуально изготов-
ленный из титана методом
3D-печати.

до было перед этим бесп-
латно год отработать на
благо института. Хотя она
поступала с красным дип-
ломом медицинского учили-
ща. Сейчас на стоматоло-
гов учатся в основном обес-
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История - наука, которая
определяет самоощущение
нации. Русская история до
сих пор полна мифов, раз-
веять которые невероятно
тяжело: один из них касает-
ся "отсталости" страны.
Мысль о том, что "нам всег-
да приходилось догонять" бо-
лее развитые государства,
повторяется сегодня не так
явно, как это было еще
двадцать лет назад. Но сте-
реотипы изживаются долго.
Археологи из Русского геог-
рафического общества (РГО)
и Костромского госунивер-
ситета обнаружили, что на
месте деревушки Вежи, не-
далеко от Костромы, неког-
да стояла крепость.

Всем, кто хорошо знаком
с русской литературой, наз-
вание деревни известно -
именно там жил крестьянин
Иван Саввич Мазайхин,
ставший прообразом Деда
Мазая. В предисловиях к из-
даниям Николая Некрасова
этот факт обязательно от-
мечался. Кроме того, село
Вежи знаменито своей ар-
хитектурой. Вывезенная от-
туда рубленая церквушка
Спаса Преображения с
двускатной крышей долгое
время стояла на территории
Ипатьевского монастыря. К
сожалению, в 2002 году она
сгорела.

Первые поселения людей
в этой местности, обнару-
женные археологами во вто-
рой половине прошлого ве-
ка, относятся к неолиту, сто-
янки датируются пятым
тысячелетием до н.э. и да-
же более ранними эпохами.
В 50-х, перед тем, как здесь
было построено водохрани-
лище, в Вежи направили спе-
циалистов по доисторичес-
ким временам. Археологи
нашли массу стоянок крома-
ньонцев, собрали огромный
фактический материал. И в
1956-м все ушло под воду.
Возвышенность, на которой
стояла деревня, в начале
50-х превратилась в остров.

Древнейший горизонт, ис-
следованный историками,
датируется XI-ХII веками на-
шей эры - согласно теори-
ям ученых, как раз тогда
здесь появился город. Имен-
но полноценный город, с
крепостью. В те времена,
800-900 лет назад, активно
шла "колонизация" этих
мест. Точнее, делили сферы
влияния. С одной стороны
наступали рати Владимиро-
Суздальского княжества, а
с другой - продвигались пос-
ланцы Господина Великого
Новгорода. Поселение Вежи
стало пограничным городом,
крепостью, контролирующей
водный путь по Костроме в
Волгу. Кстати, слово "вежа"
как раз означает нечто вро-
де башни, крепости, гра-
ницы. Торговый путь в Ев-
ропу шел именно в том нап-
равлении.

Обнаружение монет сви-
детельствует об активной
экономической деятельнос-
ти, о наличии торговли с
удаленными регионами. То
есть Вежи не были полубез-

Íå ëàïòåì ùè õëåáàëè
Торговый путь в Европу шел через древние
Вежи - поселок исчезнувший под водой

Церковь Спаса Преображения с двускатной крышей на тер-
ритории Ипатьевского монастыря

Исчезнувшие города древней Руси Город-призрак Мангазея

людным "краем Ойкумены",
наоборот, на этой террито-
рии жило много народа, а
сами древние русичи отнюдь
не бедствовали. Нефрито-
вые орудия и украшения,
привозные стекло, медь, ке-
рамика - жизнь здесь бур-
лила. Развито было и мест-
ное производство: все же-
лезо делали из болотной
руды, причем в огромных ко-
личествах, гончары тоже не
сидели без дела, процвета-
ли и другие ремесла. Соот-
ветственно, достаток был. И
излишек тоже.

Находки, сохранившиеся в
болотистом грунте, опровер-
гают теорию о том, что жи-

ли на Руси бедно, скудно.
Обнаружены многочислен-
ные перстеньки, в том чис-
ле даже детские. Но боль-
ше всего удивляет отлично
сшитая детская кожаная
обувь, где детали аккурат-
нейшим образом собраны
"встык", а не "внахлест".
Считается, что тогда все
ходили в лаптях, кожаные са-
поги могли себе позволить
немногие, а тут их шили да-
же мальчишкам и девчонкам,
которые быстро вырастали.
То есть кожаная обувь не яв-
лялась малодоступным пред-
метом роскоши, напротив,
это был вполне обычный то-
вар. А вот лаптей тут нет.
Первые, причем в весьма ог-
раниченных количествах, об-
наруживаются в слоях, отно-
сящихся к XVII веку и позже.

В последнее время имен-
но о лаптях в среде ученых
кипят жаркие дискуссии.
Одна из теорий такова: в
среднем комплект не слиш-
ком прочной, плетеной из
лыка обуви служил неско-
лько дней, то есть требова-
лось 70-100 пар в год на че-
ловека. Умножаем на насе-
ление Руси... Получается
полный абсурд: все леса
должны были извести на
лапти чуть ли не тысячеле-
тие назад. Но ведь не выру-
били! А вот долговечная ко-
жаная обувь, изготовленная
из шкур домашнего скота,
вполне вписывается в эко-
номическую и экологичес-
кую картину прошлого. Ви-
димо, "лапотной" Русь не
была. Нищей - тоже.

В Вежах сохранилась

древнерусская усадьба, рас-
положенная, как сейчас го-
ворят, на второй линии внут-
ри городской черты. Жил
здесь "рядовой представи-
тель малого бизнеса" со
всем своим большим семей-
ством. Нижние венцы стро-
ений целы: помимо жилых
помещений, тут были и мно-
гочисленные хозяйственные
постройки, объединенные в
целый комплекс. При каж-
дой усадьбе имелись баня,
погреба, ледники, конюшни,
птичники…

Еще один аргумент в по-
льзу достатка и активной
торговли - навесные замки.
Дома тут запирали, а сами

изделия отличались техни-
ческим совершенством. Как
известно, до второй поло-
вины ХХ века в деревнях до-
ма никто не закрывал, прос-
то прислоняли к двери пал-
ку. Тут же было иначе. Выво-
дов - три, причем все очень
важные. Во-первых, в Вежах
бывало много приезжих,
среди которых, понятное де-
ло, всякие персонажи попа-
дались. Во-вторых, это была
не деревня, а именно город.
В-третьих, если дома запи-
рали на замок, значит, име-
лись небольшие, но дорогос-
тоящие предметы, которые
можно легко похитить.

Не все древнерусские го-
рода, названия которых сох-
ранились в памяти людской,
найдены археологами. Са-
мые известные из леген-
дарных поселений давно при-
ковывают внимание и спе-
циалистов, и искателей тайн.
Бесспорно, на первом мес-
те среди "городов-призра-
ков" стоит Китеж. Согласно
первоисточнику, находился
он на территории нынешней
Нижегородской области на
берегу озера Светлояр (око-
ло 130 км на северо-восток
от областного центра). И,
если судить по легенде, как
раз Китеж в те времена яв-
лялся местной столицей. "А
начали город тот каменный
строить в год 6673, месяца
мая в первый день, на па-
мять святого пророка Иере-
мии и иже с ним. И строил-
ся город тот три года, и пос-
троили его в год 6676, ме-
сяца сентября в тридцатый
день", - повествует "Китеж-

ский летописец". В перево-
де на современное летоис-
числение это 1165 и 1168
годы, то есть стройка шла
уже после того, как Юрий
Долгорукий основал Москву.

Несмотря на наличие столь
точного "адреса", професси-
ональных археологов на бе-

регах озера никогда не было.
Энтузиасты-поисковики еще
в советское время устано-
вили, что под водой на глу-
бине около двадцати метров
расположена большая тер-
раса, на которой действите-
льно мог стоять древний го-
род. Но на этом все и за-
кончилось. Мощный, более
десяти метров, слой ила не
позволил что-либо рассмот-
реть на дне.

Грустина - так австрийс-
кий путешественник и дип-
ломат Сигизмунд фон Гер-
берштейн обозначил адми-
нистративный центр освоен-
ной части Сибири, хотя,
вполне возможно, просве-
щенный европеец и иско-
веркал настоящее название.
Тем не менее город сущест-
вовал, он присутствует на
всех картах того времени,
судя по ним, он находился
на месте нынешнего Томс-
ка. Примерный район поис-
ков локализовать тоже не
так и сложно, австриец ос-
тавил довольно точные ко-
ординаты. "От устья реки
Иртыша до крепости Грус-
тины два месяца пути; от
нее до озера Китая рекою
Обью, которая, как я ска-
зал, вытекает из этого озе-
ра, более чем три месяца
пути", - писал фон Герберш-
тейн. Однако и в этом слу-
чае ученые проявляют уди-
вительную пассивность, по-
иски Грустины никогда да-
же не предпринимались.

В отличие от двух преды-
дущих примеров, факт су-
ществования Мангазеи офи-
циальной наукой не отрица-

ется. Из первого русского
города за Полярным кругом
шел настолько большой по-
ток товаров, что документов
на сей счет не счесть. И с
месторасположением все яс-
но: согласно бумагам времен
Ивана IV и более поздних
эпох, Мангазея стояла в 180-

200 километрах от побере-
жья Северного Ледовитого
океана на берегу реки Таз.
Данные отечественных и
иностранных источников хо-
рошо сходятся, европейцы
знали даже планировку го-
рода - об этом говорилось в
публикациях XVII века. Но го-
род числится в числе про-
павших. Раскопки в тех мес-
тах велись, но никакой уве-
ренности в том, что найдена
именно Мангазея, нет.

И наконец, Новгород, тот
самый - Господин Великий.
Само его название подразу-
мевает, что где-то стоял
старый город, из которого
жители были вынуждены по
какой-то причине уйти и ос-
новать другое поселение.
Поиски "Старого города"
идут уже много столетий, ги-
потез, в том числе самых
немыслимых, не счесть. На-
иболее стройной выглядит
версия со Старой Ладогой -
первой столицей древнерус-
ского государства, именно
там правили Рюрик и Олег.
Дескать, столицу оттуда
просто взяли и перенесли.
Однако в этой теории так-
же есть изъяны, древнюю
крепость никто никогда не
забрасывал. И логика в пе-
реносе столицы тоже никак
не объясняется. Захотели и
перенесли - примерно так
говорят историки. Иными
словами, вопросов пока бо-
льше, чем ответов.

(С сокращениями,
portal-kultura.ru)
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Кинематограф нашей
страны всегда был богат на
имена. Кроме признанных звезд
не менее весомый вклад внес-
ли в него актрисы, которых
мы запомнили на всю жизнь,
несмотря на то, что они поя-
вились лишь в кратких эпизо-
дах. Как сложились их судьбы
пишет АиФ.ru . Галина Лучай,
исполнившая роль Катерины
Матвеевны в "Белом солнце
пустыни", на самом деле была
журналисткой, а "бабушка
Кости Иночкина" ушла из ки-
но в музей.

Катерина Матвеевна
из "Белого солнца
пустыни"
Галина Пантелеевна Лучай,

которую зрители знают как
жену Сухова Катерину Матве-
евну в легендарном фильме
"Белое солнце пустыни", ро-
дилась в Иркутске. Она за-
кончила журфак МГУ, на прак-
тику смогла устроиться на те-
левидение, где и встретила
свою судьбу. Это был журна-
лист Вячеслав Лучай, за ко-
торого Галина вскоре вышла
замуж. Теперь это сложно
представить, но изначально в
истории о красноармейце Фе-
доре Сухове о любви не было
ни слова. Однако режиссер
Владимир Мотыль решил до-
полнить картину любовной ли-
нией, полагая, что полумифи-
ческая красавица Катерина
Матвеевна придаст ленте
особых красок. В одном из
интервью он говорил: "Мне не
интересно было снимать чис-
то детективную картину. Сце-
нарий, конечно, был хорош.
Но нужно было найти изюмин-
ку, которой и стала любовь
бывалого красноармейца Су-
хова к простой русской ба-
бе". Режиссер хотел избежать
плакатности героя, который
думает только о революции и
насаждении ее идей в Сред-
ней Азии.

В роли возлюбленной крас-
ноармейца Мотыль видел
женщину пышнотелую, будто
сошедшую с полотен живо-
писца Бориса Кустодиева.
Потому что именно такая пол-
нокровная русская красави-
ца могла олицетворять муж-
ские мечты изголодавшегося
по женской ласке Сухова. "А
то что же это: солдат, муж-
чина, постоянно находится
при гареме, его представи-
тельницы вешаются ему на
шею, а он на них ноль вни-
мания! В чем причина такой
аномалии? А тут он мечтает
о своей зазнобушке, мыслен-
но разговаривает с ней", -
объяснял Мотыль.

Несмотря на огромное ко-
личество проб, которые про-
вел режиссер с десятками
популярнейших в то время
актрис, нужного образа он
не увидел ни в ком. Даже
обладательницы русской кра-
соты Людмила Чурсина и
Людмила Хитяева не устро-
или мастера, который искал
внешность неброскую, но в
то же время воплощавшую
мечты солдата, истосковав-
шегося по плоти своей жены.

Как это часто случается в
кино, исполнительница на
роль Катерины Сергеевны
нашлась совершенно случай-
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но. Будучи на Ленфильме,
Мотыль шел по коридору и
вдруг увидел в монтажной
нужную ему фактуру. Галина
Лучай на предложение снима-
ться ответила отказом, т.к. не
считала возможным работать
в кино, не имея актерского
образования. Но режиссеру
после долгих разговоров с Га-
линой Пантелеевной и ее му-
жем, который, в отличие от
своей супруги, сразу понял,
что она будет идеально смот-
реться в роли возлюбленной
Сухова, все-таки удалось до-
биться её согласия.

"Душа моя рвется к вам,
ненаглядная Катерина Мат-
веевна, как журавль в не-
бо"... Интересно, что пись-
ма Катерине Матвеевне при-
надлежали перу режиссера
Марка Захарова, который
писал их, думая о "колорит-
ной фигуре" - Галине Лучай:
"Был бы я Суховым, я б в
такую тоже влюбился. Я так
и представлял, как она бу-
дет читать эти любезности".

После того, как картина
вышла на экраны, все ак-
теры, сыгравшие в ней, ста-
ли невероятно популярными.
И только одну Лучай никто
не идентифицировал с воз-
любленной Сухова. Дело в
том, что пышнотелой в жиз-
ни журналистка не была, во
время съемок ей делали спе-
циальные накладки на бед-
ра, чтобы превратить их в
"кустодиевские".

Так как актрисой себя Лу-
чай никогда не считала, то
на многочисленные пригла-
шения режиссеров после
"Последнего солнца" снима-
ться отвечала категоричес-
ким отказом.

Вскоре после съемок фи-
льма "Белое солнце пустыни"
Галина и Вячеслав Лучай пе-
реехали в Монголию, где он
работал собственным кор-
респондентом советского ТВ,
а она возглавила газету для
геологов на русском языке.
Впрочем, как говорила сама
Галина Пантелеевна, она ни-

когда не делала особой став-
ки на карьеру. Главным для
нее было создание комфор-
та для любимого супруга.
Позже семья вернулась в
Москву,  Галина Пантелеевна
стала работать редактором
передач "Клуб путешествен-
ников", "В мире животных",
"Кинопанорама". А в 1989 г.
Лучай написала сценарий до-
кументального сериала "Анд-

рей Тарковский. Жизнь и су-
дьба. Возвращение", где
выступила в роли журналис-
та-интервьюера.

В 1990 г. Галина Лучай при-
няла решение уйти с ТВ, ра-
ботала дизайнером. Потом по-
лучила второе высшее обра-
зование и стала юристом 1
класса, консультантом в Кон-
ституционном Суде.  Когда
женщине исполнилось 62 го-
да, врачи вынесли страшный
вердикт: неоперабельный рак
последней стадии. В 2001 го-
ду Галины Пантелеевны не
стало.

"Бабушка Кости
Иночкина и не только"
Экранных "сыновей" и "вну-

ков" у Екатерины Мазуровой
наберётся не один десяток.
Она была бабушкой Кости
Иночкина в "Добро пожало-
вать, или Посторонним вход

запрещён", мамой беззлобно-
го заведующего детским са-
дом Евгения Трошкина в
"Джентельменах удачи", мате-
рью директора магазина Нос-
кова в "Хозяине тайги", бабуш-
кой Тани в "Романсе о
влюблённых". Она своё амп-
луа воспринимала как долж-
ное. Ну, не королев же ей иг-
рать с её-то чуть полноватой
фигурой и простым широким
лицом? Да и родилась она,
ровесница века, в 1900 г. в
Иваново-Вознесенске (сейчас
- Иваново), в семье рабочих.
Сперва успела потрудиться на
суконно-шляпной фабрике, но
вскоре быда назначена заве-
дующей рабочим клубом.
Здесь и состоялся ее актерс-
кий дебют, хотя актёрского
образования она так и не по-
лучила. Потом почти 20 лет
она прослужит в Театре на Та-
ганке, но сперва покочует по
театрам Кинешмы, Иванова,
Ярославля, будет играть в
Московском колхозном теат-

ре (был в столице и такой).
Как и многие из артистов ее
поколения, в войну будет да-
вать спектакли для фронто-
виков, защищавших Москву.

Она никогда не играла, как
говорится, "вполноги". Что ска-
залось на здоровье - после
двух инфарктов в 1953 г. она
вынуждена была уйти со
сцены. Как оказалось - пере-
мены были к лучшему. В ки-
но она сыграла массу пусть и
эпизодических, но очень ко-
лоритных ролей. А в 1970-е
вновь резко изменила свою
судьбу - ушла в музей. Помо-
гала создать краеведческий
музей, передала туда свою
коллекцию антиквариата. А
коллекция была богатая: и
живопись, и графика, и ши-
тье бисером, и мебель. Сама
же в быту была скромна: жи-
ла в крохотной квартирке в
Москве, деля ее с соседями.

Ей предлагали обратиться
за помощью к Юрию Нику-
лину, чтобы тот похлопотал
и выбил для нее нормальную
квартиру. Но она отказалась.
Когда старые дома в центре
стали сносить, переехала в
Лефортово. Но и туда к ней
охотно приезжали ее друзья
и родственники - актриса до
последних дней оставалась
душой компании.

Проводница, Фимочка,
Ткачиха
А вот еще у одной "коро-

левы эпизода" - Веры Ивле-
вой, сыгравшей Фимочку Со-

бак в "Двенадцати стульях"
у Захарова, проводницу в
"Спортлото-82", Ткачиху в
"Сказке о царе Салтане" пр.,
жизнь закончилась трагично.
И к своей внешности, и к
своему актерскому дарова-
нию она всегда относилась
крайне критично, считая се-
бя дурнушкой. Но ре-
жиссёры охотно звали ее на
эпизодические роли, будучи
уверенными, что любой кар-
тине она добавит красок. И
мужчины ее вниманием не
обходили - первым мужем
стал офицер Дмитрий Ивлев.
Как человек военный, Ивлев
любил, чтобы во всем была
дисциплина, вот и супругу
свою довольно быстро пос-
тавил перед выбором: лице-
действо (чего он крайне не
одобрял) или одна-единст-
венная роль добропорядоч-
ной домохозяйки. Ивлева
выбрала лицедейство.

Вторым ее мужем стал ху-
дожник-гример Наум Марк-
зицер. Вместе они прожили
семь лет. Маркзицеру уда-
лось убедить ее в том, что
вовсе она не дурнушка, а
женщина "с изюминкой". Но
настали 1980-е с их ветра-
ми перестройки и открывши-
мися границами. Маркзицер
засобирался в Америку, звал
свою гражданскую супругу с
собой. А Ивлева, в очеред-
ной раз поставленная перед
выбором, снова выбрала ра-
боту. И Родину, изменять ко-
торой не захотела. Может,
прими она тогда иное реше-
ние, и жизнь ее пошла сов-
сем по иному сюжету. Но…
В ее жизни появился новый
избранник - Яков Левитан,
родственник знаменитого
диктора, значительно млад-
ше ее. И все покатилось
вниз.

Красавчик Яша оказался
запойным пьяницей, роман
из яркой истории превратил-
ся в мучительную пытку. А
ей самой стали предлагать
все меньше ролей - возраст!
В конце концов, Марк Заха-
ров ей и многим другим воз-
растным актрисам, служив-
шим в "Ленкоме", предложил
написать заявление "по соб-
ственному желанию". Это
стало для неё началом кон-
ца. Расстроенная Ивлева жи-
ла, будто оглушенная: если
и смотрела по сторонам, то
будто ничего не видела. В
итоге она несколько раз по-
падала под колеса машин. В
одной из аварий она серьез-
но пострадала, а травмы
спровоцировали обострение
старых болезней. Подруги
шептали: тебя сглазили, схо-
ди, помолись. И она пошла -
на рождественскую вечер-
нюю службу в январе 1999
года. А нашли ее только в
марте, когда стаял снег. По
версии следствия, актрису
снова сбил какой-то води-
тель. На сей раз - насмерть.
И, испугавшись, отвез тело
в лес, где закопал в сугроб,
надеясь, что вряд ли кто-то
будет активно искать какую-
то полоумную старушку. Он
же не знал, что под колеса
ему попала та самая Фимоч-
ка Собак, над которой он
сам наверняка смеялся, си-
дя перед телевизором.

Анатолий Кузнецов и Галина Лучай в фильме "Белое солнце
пустыни"

Вера Ивлева
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В Неделю 18 по Пятиде-
сятнице, (30 сентября), в
день памяти святых мучениц
Веры, Надежды, Любови и
матери их Софии Патриарх
Александрийский и всея Аф-
рики Феодор II, Митрополит
Кишиневский и всея Мол-
довы Владимир и Митропо-
лит Киевский и всея Укра-
ины Онуфрий совершили
чин великого освящения вос-
созданного Спасо-Преобра-
женского собора города
Болград Одесской области,
пострадавшего в результа-
те сильнейшего пожара в
2012 году, который сейчас
полностью восстановлен.

По решению Святого Си-
нода Болгарской Православ-
ной Церкви, митрополит
Варненский и Великопрес-
лавский Иоанн принял учас-
тие в торжествах.

Организатором торжеств
стал Митрополит Одесский
и Измаильский, Агафангел
Украинской Православной
Церкви Московского Патри-
архата.

После освящения в собо-
ре была совершена Божес-
твенная литургия. Иерархам

Посольство Святого прес-
тола на Украине опроверг-
ло заявление МИД Украины
о том, что Ватикан "уважа-
ет" решение Киева о созда-
нии автокефальной церкви.

"Апостольская нунциатура
на Украине еще раз подтвер-
ждает позицию, многократно
высказанную Святым прес-
толом, для которого вопрос
создания единой Украинской
православной поместной цер-
кви является внутренним воп-
росом Православной церкви,
по которому Святой престол
не давал и не намерен пре-
доставлять какую-либо оцен-
ку", - говорится в сообщении,
опубликованном на сайте нун-
циатуры.

В Киеве сообщали, что ми-
нистр иностранных дел Па-
вел Климкин встретился с
секретарем по межгосудар-
ственным отношениям Вати-

28 сентября радикалы из
"Правого сектора" захвати-
ли здания митрополичьих па-
лат при Свято-Троицком хра-
ме поселка городского типа
Богородчаны Ивано-Фран-
ковской области, соообщил
сайт "Патриархия.ру".

Ранее здания были пре-
доставлены в пользование
общине Украинской Правос-
лавной Церкви. Группу креп-
ких мужчин у храма замети-
ли прихожане; поступила ин-
формация, что глава "Пра-
вого сектора" собирает лю-

Ãëàâà óêðàèíñêèõ ðàñêîëüíèêîâ
ïîñåòèë Ãîñäåï

Предстоятель непризнанной Украинской православной
церкви Киевского патриархата (УПЦ КП) Филарет посе-
тил Государственный департамент США. Об этом гово-
рится на сайте церкви.

Филарет встретился с помощником главы Госдепа по
вопросам Европы и Евразии Уэссом Митчеллом. "Обсуж-
дались вопросы поддержки Украины в обеспечении сво-
боды, демократии, свободного вероисповедания, отстаи-
вании территориальной целостности, а также значение
для национальной безопасности Украины возникновения
признанной вселенским православием независимой еди-
ной поместной православной церкви", - говорится в сооб-
щении на сайте УПЦ КП. На встрече также присутствова-
ли посол Украины в США Валерий Чалый и ряд украинс-
ких церковных иерархов.

Ìèòðîïîëèò Âàðíåíñêèé è Âåëèêîïðåñëàâñêèé
Èîàíí ïðèíÿë ó÷àñòèå â òîðæåñòâàõ â Áîëãðàäå

сослужили митрополиты и
множество духовенства.

Во время чина освящения
был совершен крестный ход
с мощами святых мучеников
Максима, Виктора и Викен-
тия вокруг собора.

После чтения Евангелия
Предстоятель Украинской
Православной Церкви Мит-
рополит Онуфрий обратился
к молящимся с проповедью.
Он рассказал о том, что в
нашей жизни нет важных или
неважных испытаний:

"Люди делятся на две ка-
тегории. Одни живут на зем-
ле, как будто они бесс-

мертны. Они умом понима-
ют, что закончат свою зем-
ную жизнь, что ни одного че-
ловека нет, который бы веч-
но жил на земле, но в сво-
ей жизни они ведут себя так,
как будто они будут жить
вечно. Они стараются сбе-
речь благополучие своей
земной жизни.

В Святом Евангелии гово-
рится, что тот человек, ко-
торый хочет сберечь свою
душу, то есть сделать такой,
чтобы она была бессмерт-
ной на земле, ее потеряет. А
тот человек, который знает,
что он смертен, и живет как

смертный, то есть готовится
к иному образу жизни, к
жизни небесной, приобретет
жизнь вечную. Живя на зем-
ле, человек встречает раз-
личные испытания и труднос-
ти, на которые он должен от-
ветить или "да", или "нет". Лю-
бое испытание - это вопрос:
ты любишь Христа или что-
то другое? Нет важных и не-
важных искушений. Все ис-
кушения важны, потому что
в них мы должны ответить
на этот вопрос: "Да, я люб-
лю Бога. Я хочу быть верным
Богу. Я хочу служить Богу. Я
хочу жить с Богом".

Сегодня достаточно испы-
таний. Мир захлестнул по-
ток лжи. Ложь - это яд, ко-
торый убивает. Нужно ме-
ньше слушать те обещания,
которые нам сегодня дают,
а больше молиться".

Реставрационные работы
велись с перерывами шесть
лет. Храм, являющийся па-
мятником архитектуры наци-
онального значения, обрел
новый купол вместо рухнув-
шего, в нем восстановили
уникальные фрески. В 2016
году он снова открыл свои

двери для прихожан, но рес-
таврация продолжалась.
Сейчас вокруг него благо-
устраивают территорию.

Напомним, пожар в Спа-
со-Преображенском соборе
вспыхнул рано утром 26 ян-
варя 2012 года. Тушили его
почти 10 часов и окончате-
льно ликвидировали лишь ве-
чером.

Точную причину возгорания
так и не установили. По од-
ной версии, собор загорел-
ся из-за халатности рабочих,
которые занимались его ре-
монтом (незаконной рестав-
рацией по заказу нардепа
Игоря Плохого), по другой,
его умышленно подожгли.

Спасо-Преображенский
собор был построен в 1833-
1838 годах по проекту архи-
тектора Авраама Мельнико-
ва. Деньги на возведение ог-
ромного храма собрала
болгарская община. После
завершения строительства
российский император Ни-
колай I подарил собору 12
колоколов разного звуча-
ния. Интерьеры храма рас-
писывал в 1912-1914 году ху-
дожник Павел Пискарев.

Âàòèêàí îïðîâåðã çàÿâëåíèå ÌÈÄ Óêðàèíû î ïîääåðæêå àâòîêåôàëèè
кана архиепископом Полом
Ричардом Галлахером. Пос-
ле встречи в МИД заявили,
что Святой престол "уважает
решение украинского наро-
да относительно создания
единой поместной церкви".

СПОРЫ ВОКРУГ
АВТОКЕФАЛИИ

На Украине действуют ка-
ноническая Украинская пра-
вославная церковь (УПЦ МП),
которая является самоуправ-
ляемой церковью в составе
Московского патриархата, а
также непризнанные ми-
ровым православием церков-
ные структуры - "Киевский
патриархат" (УПЦ КП) и "Ук-
раинская автокефальная пра-
вославная церковь" (УАПЦ).

Петр Порошенко пытает-
ся добиться признания не-
канонических религиозных
структур и создания на их
основе единой поместной ав-

риархат "в рамках подготов-
ки к предоставлению автоке-
фалии православной церкви
на Украине" назначил экзар-
хами в Киеве архиепископа
Памфилийского Даниила из
США и епископа Эдмонтонс-
кого Илариона из Канады.

РПЦ осудила это и выра-
зила Константинополю про-
тест, подчеркнув, что наз-
начение экзархов на Укра-
ину - грубейшее попрание
церковных канонов. Синод
Русской православной цер-
кви решил прекратить по-
миновение патриарха Конс-
тантинопольского Варфоло-
мея в своих богослужениях.
Фактически это означает
разрыв дипломатических от-
ношений. В РПЦ также приз-
вали предстоятелей других
поместных церквей начать
всеправославное обсужде-
ние сложившейся ситуации.

токефальной церкви, вне ра-
мок УПЦ. Автокефалией
называется статус помест-
ной церкви, предполагаю-

щий ее административную
независимость от других
церквей.

Константинопольский пат-

В среду из храма, распо-
ложенного на территории
Киево-Печерской лавры, ук-
рали икону Георгия Победо-
носца. Об этом сообщила
РИА Новости пресс-секре-
тарь полиции Печерского
района Оксана Тищенко.

Как сообщили в церкви,
размеры иконы "Святого ве-
ликомученика Георгия Побе-

Â Èâàíî-Ôðàíêîâñêîé îáëàñòè ñèëîé çàõâà÷åíî çäàíèå ÓÏÖ
дей возле церкви, чтобы
зайти в храм и захватить его.
Прихожане Свято-Троицкой
церкви также собрались у
храма и попытались поме-
шать рейдерскому захвату.

По словам очевидцев, ра-
дикалы смогли проникнуть в
помещение через внутрен-
ний двор - музыкальную шко-
лу, примыкающую к зданию.
Злоумышленники взломали
двери, разбили окна и из-
били верующих, находивших-
ся внутри здания. Один из
мужчин, защищавших цер-

ковь, получил сотрясение
мозга, другому сломали ру-
ку, настоятелю храма про-
тоиерею Владимиру Шува-
ру заломили руки и выбро-
сили на улицу. Изгнав таким
образом всех прихожан,
рейдеры сменили замки.

Поскольку все произошло
очень быстро и нападавшие
вели себя очень агрессив-
но, зафиксировать на видео
захват не удалось.

В настоящее время ситу-
ация на месте происшест-
вия остается напряженной.

Èç Êèåâî-Ïå÷åðñêîé ëàâðû óêðàëè èêîíó
доносца" - 45 на 37 санти-
метров. Ее точная стоимость
неизвестна.

При этом, по данным ин-
тернет-издания "Страна.ua",
пропажу заметили служи-
тели и сразу же обратились
к охранникам, чтобы те
просмотрели видеозаписи.
На кадрах видно, как мо-
лодой человек с чемода-

ном на колесиках снял ико-
ну со стены, упаковал в па-
кет и вынес с территории
лавры.

Возбуждено уголовное де-
ло по статье "Кража". Похи-
тителю грозит до трех лет
лишения свободы.
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Кроссворд

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 1. Аббас. 5. Богач. 8. Амёба. 9. Вокал. 10. Навар.
11. Астра. 12. Ринит. 15. Нарды. 18. Часы. 19. Ринг. 20. Шишки. 23.
Барит. 26. Сорбе. 28. Хомяк. 29. Лотос. 30. Рвань. 31. Астма. 32.
Ёрник.

По вертикали: 1. Абвер. 2. Бекон. 3. Салат. 4. Чёрт. 5. Банан. 6.
Говор. 7. Червы. 13. Иваси. 14. Изыск. 16. Аарра. 17. Денди. 20.
Шихта. 21. Шамот. 22. Искра. 23. Бельё. 24. Ротан. 25. Тесак. 27.
Руан.

Хотите узнать РЕЦЕПТ СМЕХА?
Он - на страницах книги

Наталии Ерменковой "Наташки".
Это - сборник веселых историй и окра-

шенных легкой грустью и иронией рассказов,
написанных на болгарском и русском языках.
Как отмечает литературная критика, юмор в
книге - очень добронамеренный, "щядящий",
перо автора талантливо и  деликатно. Читая
на одном дыхании страницу за страницей, не-
вольно "заражаешься" атмосферой увлекательной прозы и даже
становишься своеобразным соавтором, вспоминая свои смешные
и порой нелепые житейские ситуации. Реакция всех, кто уже
имел удовольствие прочитать книгу "Наташки", однозначна: "Когда
будет продолжение?"

Что ж, это - самая высокая читательская оценка!
Книга "Наташки" предлагается в Российском культурно-инфор-

мационном центре в Софии - в книжном магазине, и на сайте
"книги онлайн" www.ozone.bg и https://www.ozone.bg/product/natashki/

По горизонтали: 1. Шах Ирана (с мая 1587 года).
5. Состоятельный человек. 8. Одноклеточное сущес-
тво. 9. Искусство пения. 10. Жирок из супа. 11.
Садовый цветок на фото. 12. Научный насморк. 15.
Настольная игра. 18. Хронометр. 19. Место кулачных
боёв. 20. Что общего у ёлок и мальчишек? 23.
Тяжёлый шпат. 26. Замороженный десерт. 28. Поле-
вой грызун. 29. Цветок йогов. 30. Одежда-ветеран.
31. Болезнь человека. 32. Пустой шутник и повеса.

По вертикали: 1. Орган военной разведки Герма-
нии. 2. Свинская часть яичницы. 3. Овощное ого-
родное растение. 4. … ногу сломит. 5. Обезьянье
лакомство. 6. Разновидность одного языка. 7. Масть
в игральных картах. 13. Сельдь. 14. Роскошь, осо-
бое изящество, необычность. 16. Бог плодородия в
арабской мифологии. 17. Щёголь, франт. 20. Смесь
заданного состава. 21. Огнеупорная глина. 22. Ис-
точник возгорания. 23. Одежда для тела. 24. Рыба,
семейства окуневых. 25. Боевой нож особо крупных
размеров. 27. Город и порт на севере Франции.

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

5 октября (пятница)
20:00 Белое фойе - Арт-сце-

на на Шипке: "Представляем Ми-
хаила Шишкова - композитора
художника и поэта"

6 октября (суббота)
10:00 Малый зал - МУЛЬТ-

УТРО: Сборник мультфильмов
10:00 Мраморный зал - Чет-

вертый хоровой фестиваль ду-
ховной музыки

11:00 Библиотека - Детские
чтения на русском языке: Сказ-
ка "Зимовье зверей"

18:00 Большой зал - В год
80-летия В.Высоцкого: Творчес-
кий вечер " В кругу друзей" с
участием Никиты Высоцкого

7 октября (воскресенье)
12:00 Мраморный зал - Чет-

вертый хоровой фестиваль ду-
ховной музыки

8 октября (понедельник)
18:30 Большой зал - Спек-

такль Русского камерного теат-
ра "Беда от нежного сердца"

9 октября (вторник)
18:30 Малый зал - Правос-

лавный клуб "Луч" представля-
ет документальный фильм "Па-
ломничество в Вечный город,

фильм 3-й "Идущие на смерть"
о первых христианах. реж.: В.Хо-
тиненко, 43 мин.

19:00 Мраморный зал - Ин-
теллектуальная игра для моло-
дежи

10 октября (среда)
18:30 Малый зал - Юбилей:

посвящается советской и рос-
сийской актрисе театра и ки-
но, народной артистке СССР
Инне Чуриковой - Художест-
венный фильм " В огне брода
нет", реж.: Г.Панфилов, в ро-
лях: И.Чурикова, М.Кононов,
М.Глузский и другие. 1968, 95
мин.

11 октября (четверг)
9:00 Конференц-зал - Наци-

ональная научная конференция
"Русофобство - причины, этапы,
формы, институты"

18:30 Малый зал - Киноклуб
"РОССИЯ" представляет худо-
жественный фильм "Поддубный",
о жизни одного из самых выда-
ющихся профессиональных бор-
цов мира Ивана Поддубного.
реж.: Г.Орлов, в ролях: М.Поре-
ченков, К.Шпица, А.Михайлов.
2012, 122 мин.

Цитаты, дающие пищу для размышлений:

Ìèõàèë
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Жизнь коротка. И надо
уметь. Надо уметь уходить с
плохого фильма. Бросать пло-
хую книгу. Уходить от плохого
человека. Их много. Дела не
идущие бросать. Даже от пос-
редственности уходить. Их

много. Время дороже. Лучше поспать. Лучше поесть. Лучше
посмотреть на огонь, на ребенка, на женщину, на воду.

Музыка стала врагом человека. Музыка навязывается,
лезет в уши. Через стены. Через потолок. Через пол.
Вдыхаешь музыку и удары синтезаторов. Низкие бьют в
грудь, высокие зудят под пломбами. Спектакль менее
наглый, но с него тоже не уйдешь. Шикают. Одергивают.
Ставят подножку. Нравится. Компьютер прилипчив, све-
тится, как привидение, зазывает, как восточный базар.
Копаешься, ищешь, ищешь. Ну находишь что-то, пытаешь-
ся это приспособить, выбрасываешь, снова копаешься,
нашел что-то, повертел в голове, выбросил. Мысли об-
щие. Слова общие.

Нет! Жизнь коротка.
И только книга деликатна. Снял с полки. Полистал. Пос-

тавил. В ней нет наглости. Она не проникает в тебя. Стоит
на полке, молчит, ждет, когда возьмут в теплые руки. И
она раскроется. Если бы с людьми так. Нас много. Всех
не полистаешь. Даже одного. Даже своего. Даже себя.

Жизнь коротка. Что-то откроется само. Для чего-то ус-
тановишь правило. На остальное нет времени. Закон один:
уходить. Бросать. Бежать. Захлопывать или не открывать!
Чтобы не отдать этому миг, назначенный для другого.

мосты, поощряя их создать
свои собственные.

Никос Казандзакис

Солдат - последнее
звено эволюции животного

мира. Джон Стейнбек

Путешествуй только с те-
ми, кого ты любишь.

 Эрнест Хемингуэй

Маяк не носится по всему
побережью в поисках лод-
ки, которую можно спасти.
Он просто стоит на одном
месте и светит. Энн Ламотт

Если единственная молит-
ва, которую вы говорите в
вашей жизни - это "спаси-
бо", этого уже достаточно.

Майстер Экхарт

В безопасный путь отп-
равляют только слабых.

Герман Гессе

Планете не нужно большое
количество "успешных лю-
дей". Планета отчаянно нуж-
дается в миротворцах, це-
лителях, реставраторах,
рассказчиках и любящих
всех видов. Она нуждается
в людях, рядом с которыми
хорошо жить. Планета нуж-
дается в людях с моралью,
которые готовы включиться
в борьбу, чтобы сделать
мир живым и гуманным. А
эти качества имеют мало
общего с "успехом", как он
определяется в нашем об-
ществе.            Далай-лама

В пять лет я научился чи-
тать. Ничего более важного
в моей жизни так и не прои-
зошло. Марио Варгас Льоса

Все, что должно быть ска-
зано, уже было сказано. Но
так как никто не слушал,
все должно быть повторено
снова.              Андре Жид

Я совершил самый
страшный грех из всех воз-
можных грехов. Я не был
счастлив.              Борхес

Ваш ум программируется.
И если вы не будете прог-
раммировать его сами, зна-
чит кто-то будет делать это
за вас.  Джереми Хаммонд

Иметь низкое мнение о
себе - это не скромность.
Это саморазрушение.

Бобби Соммер

Одно и то же слово зву-
чит по-разному у разных пи-
сателей. У одного за словом
волочатся внутренности.
Другой вынимает его из кар-
мана пальто.    Шарль Пеги

Минимализм заключается
не в отсутствии чего-то. Это
просто идеальное количест-
во чего-то. Николас Берроуз

Некоторые туристы дума-
ют, что Амстердам - это го-
род греха, но на самом де-
ле - это город свободы.
Просто в условиях свободы
большинство выбирает грех.

Джон Грин

Если вы думаете, что уже
достигли просветления, поп-
робуйте просто провести не-
делю со своей семьей.

Баба Рам Дасс

Ум довольно быстро адап-
тируется ко всему, кроме
тоски.      Эмили Дикинсон

Цвет правды - серый.
 Андре Жид

Телевидение никогда не
будет формой искусства, по-
тому что оно потакает ожи-
даниям зрителей.

Михаэль Ханеке

Невозможно стать обра-
зованными, если читать то-
лько то, что нам нравится.

Жозеф Жубер

Я заметил, что даже люди,
утверждающие, что все пре-
допределено и что мы не мо-
жем ничего изменить, всегда

смотрят по сторонам, пере-
ходя дорогу.  Стивен Хокинг

Жизнь - это не то, что вы
получаете. Это то, что вы
делаете с полученным.

Стефани Перкинс

Иногда, если ужасно хо-
чется съесть печеньку, а не-
льзя - я задумываюсь. Что
больше угодно Богу? Чтобы
я был счастлив? Или чтобы
ел только то, что положе-
но? … И я ем печеньку.

Далай-лама

Что-то все время сдержи-
вало нас и делало слабее.
Оказалось, что это мы са-
ми.            Роберт Фрост

Если вы хотите сделать
что-то великое в один прек-
расный день, помните: один
прекрасный день - это се-
годня.           Джордж Лукас

Я пишу так, как будто спа-
саю чью-то жизнь. Возмож-
но мою собственную.

Клариси Лиспектор

У книг те же враги, что и
у людей: огонь, сырость, жи-
вотные, погода и их собст-
венное содержание.

Поль Валери

Культура - это ваша опе-
рационная система.

Теренс Маккена

Практикуйте доброту весь
день ко всем окружающим
вас людям, и вы поймете,
вы уже сейчас на небесах.

Джек Керуак

Все искусство автобиог-
рафично. Жемчуг - автоби-
ография устрицы.

Федерико Феллини

Настоящие учителя испо-
льзуют себя в качестве мос-
та, по которому приглаша-
ют пройти своих учеников.
А потом, переведя ученика
на другую сторону, они ра-
достно разрушают эти

Зашла в магазин. Краем глаза вижу ма-
му с сынишкой лет 6-ти. Как говорится,
бедненько, но чистенько. Славный такой
мальчишка. Видно было, что ему чего-то
хочется, но не просит.

Пока мама копалась в корзине с
уценённой мелочёвкой, он осторожно взял
коробку с фломастерами, погладил, поню-
хал и положил на место. Потом потрогал
какие-то наклейки и вздохнул… так тяже-
ло, как старичок. Женщина наклонилась и
тихонечко сказала: нет денег, сынок. А он
только молча кивнул.

И ещё… на нём была такая жалкая ке-
почка с ушками. совсем детская. Сердце
сжалось. Почему-то вспомнила, что Настя
моя тоже никогда ничего не просила.

Пару секунд подумала… метнулась по за-
лу, накидала в пакет эти фломастеры, нак-
лейки, коробку пластилина и разные ма-

Знакомая рассказала:
льчиковые радости.

Задумалась - а как отдать, чтобы не оби-
деть? Дело тонкое…

Дождалась, когда мама стала в кассу,
подошла к нему и бодренько говорю: -
Здравствуй, мальчик. Сегодня день шапо-
чек с ушками. Ты не знал?! Ну как же так?
Мы проводим конкурс на лучшие ушки. Ты
выиграл, вот тебе приз!

Он так на меня посмотрел…
Пока он не опомнился, я выскочила на

улицу и по дороге думала о том, почему,
когда мне самой так плохо, я легко отдаю…
вероятно, есть какая-то связь. Мне неве-
домо. Но только от того, что незнакомый
мне ребёнок, с трепетом и верой в чуде-
са, получил своё маленькое детское счас-
тье… мне реально полегчало.

Верно говорят: всё, что мы делаем - мы
делаем для себя, плохое это или хорошее.
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Пятница, 5 октября (болгарское время)

Воскресенье, 7 октября

Пятница, 5 октября (московское время)

Воскресенье, 7 октября

05.45 Елена Коренева, Евгений Киндинов в фильме "Романс о
влюблённых" (12+) 06.00 Новости 06.10 "Романс о влюблённых"
(12+) 08.05 "Играй, гармонь любимая!" 08.45 "Смешарики. Новые
приключения" 08.55 "Умницы и умники" (12+) 09.40 "Слово пасты-
ря" 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "Чулпан Хаматова. Звезда
рассвета" (12+) 11.15 Премьера. "Елена Летучая. Без мусора в
голове" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Идеальный ре-
монт" 13.20 "В наше время" (12+) 16.10 Владимир Высоцкий, Алек-
сей Петренко, Валерий Золотухин в фильме "Сказ про то, как царь
Пётр арапа женил" (12+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами)
18.15 Премьера сезона. "Эксклюзив" с Дмитрием Борисовым (16+)
19.45 "Сегодня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Сегодня вече-
ром" (16+) 22.50 Премьера. Лев Лещенко, Валерий Меладзе, Лео-
нид Агутин, Полина Гагарина, Юрий Антонов, группа "Любэ" и дру-
гие в большом праздничном концерте "25 лет "Авторадио" 00.45
Галина Польских, Фрунзик Мкртчян в фильме "Суета сует" (12+)
02.10 Владимир Вдовиченков, Андрей Мерзликин, Максим Конова-
лов, Сергей Горобченко в фильме "Бумер" (18+) 04.05 Елена Коре-
нева, Михаил Боярский в фильме "Сватовство гусара"

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.20 "Сегодня 5 октября. День на-
чинается" 09.55 "Модный приговор" 10.55 "Жить здорово!"
(16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет"
(16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженим-
ся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время по-
кажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25
"Время покажет" (16+) 18.50 "Человек и закон" с Алексеем
Пимановым (16+) 19.50 "Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30
"Лучше всех!" 23.00 "Вечерний Ургант" (16+) 23.50 Семён Трес-
кунов, Егор Клинаев в фильме "Частное пионерское — 2"
(12+) 01.40 Сергей Газаров, Армен Джигарханян, Наталья
Крачковская, Леонид Куравлёв, Сергей Никоненко в филь-
ме "Агенты КГБ тоже влюбляются" (16+) 03.10 Василий Шук-
шин, Николай Чурсин, Тамара Сёмина в фильме "Два Фёдо-
ра" 04.35 "Модный приговор"

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 04.00 Т/с
"Главные роли", 2 с 04.10 Т/с "Главные роли", 1 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2 с
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06.00 Новости 06.10 Инна Чурикова в фильме "Начало" 07.40
"Смешарики. ПИН-код" 07.55 "Часовой" (12+) 08.25 "Здоровье" (16+)
09.20 "Непутёвые заметки" с Дом. Крыловым (12+) 10.00 Новости
(с субтитрами) 10.20 К юбилею актрисы. Премьера. "Инна Чурико-
ва. "Я танцую с серьёзными намерениями" (12+) 11.15 "Честное
слово" с Юрием Николаевым 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
Премьера. Праздничный концерт к Дню учителя 14.10 "Видели
видео?" 15.35 Ольга Мелихова, Игорь Костолевский, Людмила Гур-
ченко в фильме "Отпуск за свой счёт" (12+) 18.00 "Толстой. Воск-
ресенье" 19.20 Премьера. "Лучше всех!" 21.00 "Время" 21.20 "Что?
Где? Когда?". Осенняя серия игр 22.30 Дмитрий Непальцев, Анна
Чиповская, Светлана Ходченкова, Гоша Куценко, Дмитрий Нагиев в
комедии "Гороскоп на удачу" (12+) 00.15 Премьера. Юлия Хлынина,
Анна Адамович, Светлана Устинова, Евгения Крюкова, Иван Доб-
ронравов в фильме "Купи меня" (18+) 02.05 Марина Неёлова, Ле-
онид Куравлёв в фильме "Дамы приглашают кавалеров" (12+) 03.25
Ирина Муравьёва, Владимир Меньшов, Екатерина Васильева, Ва-
лентин Гафт в фильме "Год телёнка" (12+) 04.45 "Модный приговор"

1 КАНАЛ

Суббота, 6 октябряСуббота, 6 октября

Воскресенье, 7 октября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.40 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым 12.50
60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное
время 14.40 Пятое измерение 15.10 Морозова
17.00 Вести 17.25 Вести. Местное время 17.40
Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50 60 минут
20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное вре-
мя 21.00 Юморина 23.05 Мой чужой ребенок.
Х/ф 00.40 2 ВЕРНИК 2 01.25 Начало. Х/ф 02.50
Каминный гость. Х/ф 04.20 Андрей Малахов.
Прямой эфир

06.00 Утро России. Суббота 09.40 Местное вре-
мя. Суббота 10.15 Диалоги о животных. Мос-
ковский зоопарк 11.00 Вести 11.20 Вести.
Местное время 11.40 Моя любовь - Россия!
12.05 Пятеро на одного 12.45 Далекие близ-
кие 13.55 Призраки прошлого. Х/ф 15.35 Выход
в люди 16.40 Субботний вечер с Николаем
Басковым 18.05 Привет, Андрей! 20.00 Вести
в субботу 21.00 Катькино поле. Х/ф 00.25 Ро-
мантика романса 01.20 Личное дело судьи Ива-
новой. Х/ф 02.45 Самое главное. Х/ф 04.30
Выход в люди

06.00 Лорд. Пес-полицейский 07.40 Воскресный
папа. Х/ф 09.10 Местное время. Воскресенье
09.50 Сам себе режиссер 10.30 Смехопанора-
ма Евгения Петросяна 11.00 Вести 11.20 Вести.
Местное время 11.40 Утренняя почта 12.10 Ког-
да все дома с Тимуром Кизяковым 13.00 Сваты-
2012 14.50 Искатели 15.40 Билет в Большой 16.35
Можно мне тебя обнять? Х/ф 20.00 Вести неде-
ли 22.00 МОСКВА. КРЕМЛЬ. ПУТИН 23.00 Воск-
ресный вечер с Владимиром Соловьевым 00.30
Дежурный по стране 01.15 Пыльная работа 02.50
Воскресный папа. Х/ф 04.20 Когда все дома с
Тимуром Кизяковым

Суббота, 6 октября

RTR

Понедельник,  8 октября

Вторник, 9 октября

Среда, 10 октября

Четверг, 11 октября

Понедельник, 8 октября

Среда, 10 октября

Четверг, 11 октября

Понедельник, 8 октября

Вторник, 9 октября

Среда, 10 октября

Четверг, 11 октября

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20 "Се-
годня 8 октября. День начинается" 09.55 "Модный приго-
вор" 10.55 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с
субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Муж-
ское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00
Вечерние новости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет"
(16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят"
(16+) 21.00 "Время" 21.45 Премьера. Андрей Смоляков,
Марина Александрова, Виктория Исакова, Яна Сексте в
многосерийном фильме "Операция "Сатана" (16+) 22.40
Премьера. "Большая игра" (12+) 23.40 "Познер" (16+) 00.35
"Вечерний Ургант" (16+) 01.10 "На самом деле" (16+) 02.00
"Мужское / Женское" (16+) 02.45 "Пусть говорят" (16+)
04.05 "Операция "Сатана". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.20 "Сегодня 9 октября. День
начинается" 09.55 "Модный приговор" 10.55 "Жить здоро-
во!" (16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время
покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25
"Время покажет" (16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.45 Премьера. Андрей
Смоляков, Марина Александрова, Виктория Исакова, Яна
Сексте в многосерийном фильме "Операция "Сатана" (16+)
22.40 Премьера. "Большая игра" (12+) 23.40 "Вечерний Ур-
гант" (16+) 00.15 "На самом деле" (16+) 01.10 "Мужское /
Женское" (16+) 02.00 "Пусть говорят" (16+) 02.55 "Давай по-
женимся!" (16+) 04.05 "Операция "Сатана". Многосерийный
фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.20 "Сегодня 10 октября. День на-
чинается" 09.55 "Модный приговор" 10.55 "Жить здорово!"
(16+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+)
15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.25 "Время покажет"
(16+) 18.50 "На самом деле" (16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+)
21.00 "Время" 21.45 Премьера. Андрей Смоляков, Марина Алек-
сандрова, Виктория Исакова, Яна Сексте в многосерийном
фильме "Операция "Сатана" (16+) 22.40 Премьера. "Большая
игра" (12+) 23.40 "Вечерний Ургант" (16+) 00.15 "На самом
деле" (16+) 01.10 "Мужское / Женское" (16+) 02.00 "Пусть гово-
рят" (16+) 02.55 "Давай поженимся!" (16+) 04.05 "Операция
"Сатана". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" 06.00 Телеканал "Доброе
утро" 09.00 Новости 09.20 "Сегодня 11 октября. День начинается"
09.55 "Модный приговор" 10.55 "Жить здорово!" (16+) 12.00 Новос-
ти (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с
субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Жен-
ское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости
(с субтитрами) 18.25 "Время покажет" (16+) 18.50 "На самом деле"
(16+) 19.50 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.35 Премьера.
Андрей Смоляков, Марина Александрова, Виктория Исакова, Яна
Сексте в многосерийном фильме "Операция "Сатана" (16+) 22.30
Данила Козловский, Катерина Шпица, Антон Шагин, Павел Дере-
вянко в фильме "Пятница" (16+) 00.00 "Вечерний Ургант" (16+)
00.40 "На самом деле" (16+) 01.35 "Мужское / Женское" (16+)
02.20 "Пусть говорят" (16+) 03.15 "Давай поженимся!" (16+) 04.05
"Операция "Сатана". Многосерийный фильм (16+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с 17.05
Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новости
23.00 Т/с "Котовский", 7 с 00.00 Т/с "Котовский", 8
с 01.00 "Особое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00
Новости 03.30 Сквозной эфир

05.00 Смехопанорама Евгения Петросяна 06.00
Утро России 10.00 О самом главном 11.00 Вести
11.25 Вести. Местное время 11.40 Судьба чело-
века с Борисом Корчевниковым 12.50 60 минут
14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время 14.40
Правила жизни 15.10 Морозова. Второй сезон
17.00 Вести. Местное время 17.25 Андрей Ма-
лахов. Прямой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести
в 20:00 20.45 Вести. Местное время 21.00 Мос-
ковская борзая 2 23.00 Вечер с Владимиром
Соловьевым 01.25 Вести-Санкт-Петербург 01.40
Энигма. Андреа Бочелли 02.20 Новости куль-
туры 02.40 Ледников 04.10 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.25 Вести. Местное время 11.40
Судьба человека с Борисом Корчевниковым
12.50 60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Мес-
тное время 14.40 Правила жизни 15.10 Моро-
зова. Второй сезон 17.00 Вести. Местное вре-
мя 17.25 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.50
60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вести. Мес-
тное время 21.00 Московская борзая 2 23.00
Вечер с Владимиром Соловьевым 01.25 Вес-
ти-Санкт-Петербург 01.40 Власть факта 02.20
Новости культуры 02.40 Ледников 04.10 Анд-
рей Малахов. Прямой эфир

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.40 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.50 60
минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.40 Правила жизни 15.10 Морозова. Второй
сезон 17.00 Вести. Местное время 17.25 Андрей
Малахов. Прямой эфир 18.50 60 минут 20.00 Вести
в 20:00 20.45 Вести. Местное время 21.00 Мос-
ковская борзая 2 23.00 Вечер с Владимиром
Соловьевым 01.25 Вести-Санкт-Петербург 01.40
Острова. Леонид Куравлев 02.20 Новости куль-
туры 02.40 Ледников 04.10 Андрей Малахов. Пря-
мой эфир

Вторник, 9 октября

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.25 Вести. Местное время 11.40 Судь-
ба человека с Борисом Корчевниковым 12.50
60 минут 14.00 Вести 14.25 Вести. Местное время
14.40 Правила жизни 15.10 Морозова. Второй
сезон 17.00 Вести. Местное время 17.25 Анд-
рей Малахов. Прямой эфир 18.50 60 минут 20.00
Вести в 20:00 20.45 Вести. Местное время 21.00
Московская борзая 2 23.00 Вечер с Владими-
ром Соловьевым 01.25 Вести-Санкт-Петербург
01.40 Искусственный отбор 02.20 Новости ку-
льтуры 02.40 Ледников 04.10 Андрей Малахов.
Прямой эфир

Бедная Маша

Пятница, 5 октября (болгарское время)RTR
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Имя этой талантливой девушки - Гэ, фамилия -
Ян. Гэшей ее стал называть (а за ним и все
остальные) режиссер Кирилл Серебренников. Он
пригласил ее, тогда еще студентку ВГИКа, поп-
робоваться на роль в его спектакле. В итоге
Гэша стала актрисой "Гоголь-центра". Потом
были роли в кино: "Матильда", "Экипаж", "Притя-
жение"… На слепые прослушивания в шоу "Голос"
она пришла сама. И стала финалисткой. Собст-
венный режиссерский дебют Гэ - фильм "Ню" -
был отмечен премией ММКФ. Подробности - в
интервью журнала "Атмосфера".

- Гэша, вот у нас говорят: поменяешь имя -
поменяешь судьбу. У вас это получилось!

- Да, я никогда не думала, что буду жить в
Москве, играть в театре, сниматься в кино, петь
на сцене, снимать свои фильмы. И теперь я Гэша,
и мне это очень нравится. Имя веселое - и я
очень веселенькая.

- Каким было ваше детство? О чем тогда
мечтали?

- Из детства почти ничего не могу вспомнить.
Я только училась. Все мои мечты были, как до-
биться лучшей оценки. Мне очень скучно жи-
лось. Вернее, не скучно - я этого не осознавала
тогда. Когда не видишь другой жизни, не пони-
маешь, хорошо ты живешь или плохо. Девочки в
школе со мной не дружили, а мальчики - да. В
Китае это считается очень плохо. А мне было
все равно - меня мама так воспитала, чтобы я
не обращала внимания на то, что говорят за
спиной. Но я не гуляла с мальчиками, просто
общалась. Однако даже это у нас осуждается.

- А как же первая школьная любовь?
- У нас такого понятия, чтобы влюбляться,

вообще нет. У нас все на виду, все очень строго
- как на Кавказе. Я приходила из школы и сра-
зу садилась за уроки, у меня мозоль была на
попе - я писала, писала, учила, учила… Вот ме-
ня сейчас спрашивают: "Почему не читаешь?
Надо читать!" А я больше не хочу. Мы же читали
не просто для наслаждения, надо было разби-
рать - почему автор так сказал, что имел в
виду именно в этих строчках. А еще точные на-
уки - химия, физика, математика… И я только
училась. Не гуляла, не тусила, не выпивала, не
курила, никаких глупостей не совершала. И не
красилась вообще до двадцати лет.

- Серая мышка?
- Нет-нет, я всегда получала очень много вни-

мания. В России с этим понятно: я - китаянка,
внешность другая, поэтому все на меня смот-
рят. На людей со светлыми волосами и голубы-
ми глазами в Китае тоже все смотрят. А вот на
меня и там обращали внимание. Во-первых, из-

Вот уже почти два года
Мария Максакова прожива-
ет на территории Украины.
Посещать Россию она отка-
зывается, считая, что это
может быть для нее опас-
но. После убийства супруга
Дениса Вороненкова безу-
тешная вдова говорила о
бесконечной любви и пре-
данности отцу своего млад-
шего сына. Однако теперь
выяснилось, что певица уже
успела снова выйти замуж,
сообщил "СтарХит".

Как оказалось, артистка
заключила брак с неким
Далхатом Халаевым еще 12
июля. Чувства к избранни-
ку были настолько сильны-
ми, что Максакова перепи-
сала на избранника квар-
тиру на Краснопресненской
набережной. Вот только но-
воявленный супруг решил,

Äàðüÿ Ìîðîç
ðàçâåëàñü ñ
Áîãîìîëîâûì

Спустя восемь лет семей-
ной жизни 34-летняя актри-
са Дарья Мороз поставила
точку в супружеских отноше-
ниях с режиссером Констан-
тином Богомоловым. Еще в
начале лета Мороз подала
заявление на расторжение
брака в судебный участок Пресненского района Москвы.

Тем не менее, творческой паре удалось остаться хоро-
шими друзьями - вместе ездят на кинофестивали, участ-
вуют в благотворительных акциях, работают над театра-
льными постановками, сообща воспитывают наследницу.
А буквально на днях стало известно, что Мороз получила
главную роль в сериале Богомолова "Содержанки".

Трансформации Лели. 18-летняя дочь Ларисы
Гузеевой продолжает искать свой стиль.
На днях в Instagram Stories Ольга Бухарова
предстала перед поклонниками с новой

прической,
ярким макия-
жем и пирсин-
гом. Красотой
наследницы
актрисы часто
восхищаются
пользователи
сети, также
они не устают
сравнивать ее
со звездной
мамой.

Áîÿðñêàÿ ïîêàçàëà
îêðóãëèâøèéñÿ æèâîò

Совсем скоро 32-летняя Елизавета Боярс-
кая подарит своему супругу, актеру Максиму
Матвееву, второго сына. Актриса Елизавета
Боярская еще ни разу не демонстрировала
подписчикам округлившиеся формы, однако
все же решила сделать для них приятное ис-
ключение.

Вот уже восемь лет Елизавета Боярская
счастлива в браке с актером Максимом Мат-
веевым. Несмотря на то, что пару часто "раз-
водят", в семье артистов царит мир. Более
того, в скором времени супруги, воспитыва-
ющие шестилетнего сына Андрея, планируют вновь стать
родителями. Тот факт, что Лиза подарит знаменитой ди-
настии еще одного мальчика недавно подтвердил ее отец
- легенда кино Михаил Боярский.

ßí Ãý: "Ìóæ÷èíà - íå òàêàÿ óæ âàæíàÿ âåùü â æèçíè"

за мамы. Она у меня певица и очень красивая
женщина. И людям было интересно, кто ее дочь.
Еще у нас в школе было принято носить форму,
а мама считала, что это не обязательно. Она
баловала меня красивыми вещами, а я к тому
же любила носить всякие странные наряды, ко-
торые другие не решились бы надеть. И еще я
пою. Пению не училась, это от мамы - гены.
Вот из-за всего этого ко мне всегда было мно-
го внимания.

- Вас растила одна мама?
- Да. Отец изменял маме, и она его выстави-

ла. Просто жестко выгнала. Я совсем малень-
кая была, поэтому его не помнила. Бабушка, у
нее старое воспитание, говорила: "Нельзя раз-
водиться, это неприлично!" А мама: "Я что дол-
жна делать - терпеть, если он мне изменяет?!"
У нас во всем районе был шок. Тогда очень
редко люди разводились. Поэтому тыкали маме
вслед: шлюха! И за моей спиной шептались: у
нее нет отца! А мне было все равно. Я знала,
что счастливая, потому что мама очень меня
любит. Но, несмотря на то, что он никак не

участвовал в моей жизни, если ему понадобит-
ся помощь, я не откажу.

- После школы вы по программе обмена
студентами отправились в Россию - в Тульс-
кий педагогический университет, учиться на
переводчика. Вас эта профессия реально
привлекала?

- Я о будущей профессии тогда не думала.
Полетела в Россию, потому что там могла бесп-
латно получить высшее образование, в Китае
это невозможно. Летела со страхом. И сначала
он только усиливался. Для меня, например, было
шоком, что в общежитии рядом с комнатами
девушек располагались комнаты парней. У нас
обязательно - дом для женщин, дом для муж-
чин. Но прошел месяц, и я уже нормально вос-
принимала, что выхожу из комнаты и вижу: парни
сидят, пьют, едят… И я вдруг ощутила, как это
круто, что никто тебя не контролирует, ты сама
решаешь, во сколько возвращаться, во сколько
спать ложиться, и что не всегда надо учиться.
Но я человек с головой, хотя, может, выгляжу
иногда легкомысленно. Если надо урок выучить,
я не буду гулять, не буду спать. Вот сейчас мно-
гие удивляются, как я все успеваю - и кино, и
театр, и альбом записывать, и в "Голосе" участ-
вовать. Но тот период жизни в Китае, когда
была жесткая учеба, очень меня дисциплиниро-
вал.

- В Туле Вы решили: не хочу быть перевод-
чиком! В общем, решили ехать в Москву пос-
тупать во ВГИК на актерско-режиссерский
факультет.

- Я подумала: а почему я не могу попробо-
вать? Кто мне помешает? За месяц до экзаме-
нов выучила стихотворение Пушкина, басню
Крылова - и поехала. Набрала максимум бал-
лов и поступила на курс Сергея Соловьева. Но
для того, чтобы я могла оплачивать учебу, мама
продала наш дом в Китае. И сейчас мы с ней
живем в Москве на съемной квартире. Я не
переживаю, что своего жилья нет, но мучит со-
весть перед мамой. Как только заработаю дос-
таточно денег, куплю ей дом!

- Вы останетесь в России?
- Я бы хотела, люблю Россию. Но не загады-

ваю, что будет дальше. Я останусь только с лю-
бимым человеком. И я наслаждаюсь жизнью.
Мне так интересно, что будет дальше, кого я
встречу. Раньше было так, что мне очень хоте-
лось любви, и я ее искала. После расставания
я уже не искала ничего, просто плакала. Но
мужчина - это не такая важная вещь в жизни,
как еда или вода, без которых я умру. Я без
мужчины могу жить.

Ìàðèÿ Ìàêñàêîâà âûøëà çàìóæ è ïîæàëåëà

что может распоряжаться
подарком по своему усмот-
рению, и поэтому выставил
недвижимость на продажу.

Шокированная предатель-
ством артистка подала за-

явление в суд с требовани-
ем вернуть ей недвижи-
мость. Ответчиком по делу
стал сам Далхат Халаев и
покупатель квартиры Мурат
Мержоев.

Страницу подготовила  Ольга Гурская
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19. ПРАЗНИЦИ НА КУЛТУРАТА

В рамките на програмата
кметът на Столична общи-
на, Йорданка Фандъкова, се
срещна с официалната деле-
гация от правителството на
Москва. На срещата бяха об-
съдени перспективи на ук-
репването на сътрудничест-
вото на двете столици в раз-
лични сфери, включително в
областта на градското стро-
ителство, транспортната ин-
фраструктура, архитектурни-
те решения и опазването на
културното наследство.

Ръководител на руската
делегацията е Сергей Черьо-
мин - министър в Правител-
ството на Москва и ръко-
водител на Департамента по
външноикономически и меж-
дународни връзки, а в със-
тава са включени също та-
ка Сергей Кузнецов - гла-
вен архитект на Москва,
Анатолий Карпов - световен
шампион по шахмат и депу-
тати от Руската дума, пред-
ставители на Департамента
по култура, Московската
градска дума и Московска-
та търговско-промишлена
палата.

Програмата на "Дните на
Москва" включва различни
видове спортни и културни
мероприятия, кръгли маси,
дискусии и презентации.

Едно от важните събития

Милослава Георгиева

Делегация, водена от Сер-
гей Черьомин - министър в
правителството на Москва
и ръководител на департа-
мента по външноикономи-
чески и международни от-
ношения и Анатолий Мака-
ров - извънреден и пълно-
мощен посланик на Русия в
България, гостуваха в Сана-
торно-оздравителния комп-
лекс "Камчия". Те бяха пос-
рещнати от изпълнителния
директор на дружеството
Николай Недялков. Визита-
та е част от Дните на Моск-
ва в България.

Гостите бяха посрещнати
по стара българска тради-

"Äíèòå íà êóëòóðàòà íà
Ìîñêâà â Áúëãàðèÿ"
ñòàðòèðàõà îò Ñîôèÿ
Празниците продължават в Плевен
и Варна до 5 октомври

Страницата подготви
Олга Гурска

в рамките на програмата
стана форумът "Разговор за
града" с участието на глав-
ните архитекти на двете сто-
лици Здравко Здравков и
Сергей Кузнецов.

"Форумът е едно от най-
важните събития в рамките
на "Дните на културата на
Москва", които не са се про-
веждали почти 10 години.
София и Москва имат сход-
ни проблеми в развитието
на града и ни впечатляват
резултатите, постигнати в
руската столица. Ние също
искаме да направим наша-
та София комфортен град за
хората", отбеляза Йорданка
Фандъкова.

Архитектите Здравков и
Кузнецов разказаха на ау-
диторията за приоритетите
на работата си и за това,
че е необходимо жителите
на градовете да бъдат из-
вадени от апартаментите и
търговските центрове на-
вън, за да започнат отново
да общуват помежду си.

"Архитектът трябва да ра-
боти веднага от вратата на
апартамента, започвайки
със стълбището на входа, от
двора… Ние трябва да съз-
даваме едно комфортно вън-
шно пространство, което да
бъде привлекателно за жи-
телите на града. Първона-

чално трябва да поканим хо-
рата в своеобразен градски
театър, а след това, вече на
втори етап да се опитаме да
ги откъснем от мобилните те-
лефони, в които те потъват
все повече и повече", пояс-
ни Кузнецов.

От своя страна Сергей Че-
рьомин отбеляза, че двете
столици активно развиват
транспортната система и
метрополитена. "Може да се
помисли върху това, едната
станция в московското мет-
ро да бъде назована "Со-
фийска", а в София да се
появи метростанция "Мос-
ковска". Страните също та-
ка изразиха интерес към за-
силването на сътрудничест-
вото в областта на здраве-
опазването.

Отделен аспект на прего-
ворите стана туризмът. Й.
Фандъкова изрази съжале-
ние, че въпреки популяр-
ността на българското Чер-
номорие сред руските турис-
ти, в София туристическият
поток от Русия е много слаб.

В отговор С. Черьомин
предложи през 2019 година
в Москва да се организира
туристическа бизнес-мисия
за български фирми. "Ще
съберем големи руски опе-

ратори и ще осигурим ди-
ректен контакт", предложи
министърът, като изрази на-
дежда, че българската стра-
на ще разгледа предложе-
ние да се проведат ответни
"Дни на културата на София
в Москва".

В първия ден на "Дните
на Москва" стотици столи-
чани се събраха на тържес-
твения концерт в Софийс-
ката опера, в който участ-
ваха руски артисти, сред ко-
ито известният пианист Ки-
рил Рихтер, солистите на
Болшой театър Агунда Кула-
ева (мецосопран), Ксения
Дежньова (сопран), Давид
Посулихин (тенор), които за-
едно с оркестъра "Симфо-
ниета София" под ръковод-
ството на диригента Свилен
Симеонов изпълниха арии от
опери и оперети.

На 2 октомври в Нацио-
налния дворец на културата
в София се състоя форумът
"Делово сътрудничество
между Москва и София", ка-
то в президиума на мероп-
риятието бяха посланикът
на Руската федерация в Бъл-
гария Анатолий Макаров,
зам.-министърът на туриз-
ма на България Ирена Ге-
оргиева, министърът в пра-

вителството на Москва и ръ-
ководител на Департамента
по външноикономически и
международни връзки Сер-
гей Черьомин, председате-
лят на Българската търгов-
ско-промишлена палата
Цветан Симеонов, предсе-
дателят на Управителния съ-
вет на Българо-руската тър-
говско-промишлена палата
Георги Минчев, председате-
лят на Комисията по сигур-
ността на Московската град-
ска дума Ина Святенко,
зам.- ръководителят на Де-
партамента по култура на
град Москва Владимир Фи-
липов и др.

Проведе се и пленарна се-
сия в рамките на конферен-
цията "Търговско-икономи-
ческо сътрудничество и ин-
вестиционният потенциал на
Москва и София", кръгла ма-
са "Развитие на пътно-тран-
спортната структура и на
метрополитена" и предста-
вянето на момичетата-
кадети в рамките на арт-
проекта "Ярка Москва".

"Дните на културата на
Москва в България" са ор-
ганизирани от Департамен-
та на външноикономически-
те и международни връзки
на руската столица.

"Êàì÷èÿ" ïîñðåùíà ïðàâèòåëñòâåíà äåëåãàöèÿ îò Ìîñêâà
ров и Николай Недялков за-
садиха дърво в парка на
комплекса. В Частното сред-
но училище "Юрий Гагарин"
те се срещнаха с децата, ко-
ито изучават руски език ка-
то първи чужд.

По-рано през деня във
Варна, Сергей Черьомин ко-
ментира, че правителство-
то на Москва ще продължи
да развива целогодишно
СОК "Камчия". "Надявам се,
че още много деца и граж-
дани на Русия ще могат да
почиват там. "Камчия" ще
бъде не само място за по-
чивка, но и център за обу-
чение по руската образова-
телна система", допълни
московският министър.

На 4 октомври, е денят на
Москва в "Камчия". В 13.00
ч. на площада пред детския
лагер "Радуга" спектакъл ще
изнесат момичетата от Мос-
ковския кадетски музикален
корпус. Ще бъде открита арт
инсталацията "Ярката Моск-
ва" - 7-метрово платно със
силуета на руската столица
и на българските градове -
домакини на Дните на Мос-
ква. По-късно детската пи-
сателка Анна Гончарова ще
представи пред децата при-
казните герои Еня и Еля. В
17,30 ч. в Атриума на хотел
"Лонгоз" е срещата със зна-
менитата руска актриса, ки-
норежисьор и сценарист На-
талия Бондарчук.

Областният управител на
Софийска област Илиян То-
доров и бившият световен
шампион по шахмат и де-
путат от руската Дума Ана-
толий Карпов (член на де-
легацията от Москва) под-
писаха споразумение за
съвместни действия за
развитие на шахмата в
сферата на образованието.
Учители от областта ще мо-
гат да се обучават в Дър-
жавна независима институ-
ция към Тюменска област
"Областен шахматен цен-
тър А. Е. Карпов", да учас-
тват в майсторски класо-
ве и открити уроци по шах-
мат. Придобилите квалифи-

Àíàòîëèé Êàðïîâ: Ùå ðàáîòèì çà ðàçâèòèå íà øàõìàòà â îáðàçîâàíèåòî

ция с хляб, сол и българс-
ка каба гайда в Амфитеатъ-

ра на комплекса. Министър
Черьомин, посланик Мака-

кация учители ще популя-
ризират шахмата сред де-
цата, ще участват в орга-
низацията на обучения,
майсторски класове и отк-
рити уроци по шахмат в Со-
фийска област, съобщи
БНТ.

Анатолий Карпов, бивши-
ят световен шампион по
шахмат каза, че той предс-
тавлява и Москва, и Тюмен,
защото е избран като де-
путат на Думата от Тюмен-
ска област. "Днес подписах-
ме споразумение за сътруд-
ничество. Аз мисля, че
имам един от най-добрите
образователни центрове в
света, при мен работят пет

гросмайстора - каза Кар-
пов.- Ние отидохме в учи-
лищата и в детските гради-
ни и днес сме патрони на
360 училища. В моя център
има постоянна група, там се
занимават над 200 момче-
та и момичета. Ние отва-
ряме училища в България -
първото беше в Албена,
след това в Поморие, Тър-
ново и Свищов".

"Аз смятам, че шахът е
нещо много важно в изг-
раждането на децата и
смятам, че съвсем спокой-
но в 98-те училища, които
са разположени на нашата
територия, да се изучава
тази дисциплина. По-добре

децата да играят шах, да
тренират, да разсъждават,
да развиват своите мозъ-
ци, отколкото по цял ден
да стоят по смартфоните.
Смятам, че това е една на-
истина много хубава ини-
циатива и благодаря на г-н
Карпов", каза Илиян Тодо-
ров.

Световният шампион по
шахмат Анатолий Карпов по-
сети и Национална спортна
академия "Васил Левски"
(НСА) в рамките на съби-
тието "Дни на Москва в Со-
фия". Карпов изигра пър-
вите ходове във всичките
шест индивидуални партии
по шахмат с млади шахма-

тисти от Русия и България,
които бяха част от спорт-
ната програма на проявата.
Знаменитият шахматист се
срещна с представители на
Академичното ръководство
и раздаде автографи на по-
читатели. "Спортната акаде-
мия на България е една от
най-добрите в света. Нес-
лучайно София е избрана за
европейска столица на спор-
та през тази година", заяви
Карпов на церемонията по
награждаване на участници-
те, в която лично връчи от-
борните купи.
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20. ИКОНОМИКА

Русия разработва проект
за изграждане на лунна кос-
мическа станция. Инициати-
вата е изцяло руска, но в
проекта е възможно да взе-
мат участие САЩ и страни
членки на БРИКС, съобщи
ТАСС, позовавайки се на
Руската космическа агенция.
Както е известно в БРИКС,
освен Русия, участват още
Бразилия, Индия, Китай и
Южна Африка.

"Не е изключено замисъ-
лът да бъде осъществен в
рамките на международна
кооперация. Условията за
нейното създаване и функ-
циониране ще бъдат опре-
делени след преговори с по-
тенциалните партньори и в
зависимост от ресурсите на
корпорацията", заявиха от
"Роскосмос". За обсъждане
на темата предстои среща
на ръководителя на руската
агенция Дмитрий Рогозин и
неговия американски коле-
га от НАСА Джим Брайдънс-
тайн, която е планирано да
се състои на 10 октомври т.г.

Всъщност по инициатива-
та се работи доста интен-
зивно, като се има предвид,

Прогнози на рейтингови и
финансови агенции сочат, че
през следващите шест го-
дини частните инвестиции в
Русия ще се увеличат с над
10 трлн. рубли. За засилва-
нето на тази тенденция пра-
вителството вече взема не-
обходимите мерки, съобщи
сайтът "Вести-Экономика".

За формирането на прав-
на база за партньорството
между държавата и частния
сектор и за проектното фи-
нансиране са отпуснати 290
млрд. рубли, отбеляза Дмит-
рий Медведев на заседание
на правителството. Той до-
бави, че се планира някол-
ко пъти да бъде увеличена
финансовата подкрепа за

Правителството на РФ
представи основните нап-
равления на своята дейност
в развитието на икономика-
та на страната и посочи как
смята да постигне целите
си. Отбелязва се, че е пос-
тавена задачата всяка го-
дина износът на продукция
извън суровинния сектор да
се увеличава с 9,4%.

Това означава през 2024
г. показателят да достигне
250 млрд. долара. Делът в
експорта на обработваща-
та промишленост, на селс-
костопанската продукция,
на стоките и услугите за съ-
щия период трябва да на-
расне с 20%. Планира се
след шест години обемът на
износа на продукцията на
машиностроенето да носи в
бюджета 60 млрд. долара,
на автомобилната индустрия
- 7,5 млрд., на гражданска-
та авиационна промишле-
ност - 4,42 млрд., на желе-
зопътната техника - 1,22
млрд. долара, съобщава
ТАСС.

Сериозно внимание в до-
кумента се отделя на пови-
шаването производителност-
та на труда, което трябва

Àòîìíà ðàçõîäêà â Ìóðìàíñê
В края на миналия месец в Мурманск се проведе тех-

ническа обиколка на мястото на стоянката на плаващия
енергоблок "Академик Ломоносов", организирана от рус-
ката корпорация "Росатом". Събитието се състоя в рам-
ките на XI регионален форум-диалог "Сътрудничество за
устойчиво развитие на Арктика".

Участие в посещението на уникалния атомен обект взе-
ха представители на международната екологична непра-
вителствена организация "Белона". По думите на генерал-
ния мениджър на организацията Нилс Бьомер, "Росатом"
демонстрира прозрачност по отношение на проекта. "То-
ва е нашето първо посещение на борда на плаващия енер-
гоблок. Интересуваме се от всички въпроси и действия,
свързани с плаващата атомна топлоелектрическа цент-
рала (ПАТЕЦ). Горивото не е още докрай заредено в ре-

акторите и на първо място се интересуваме от процеса
на зареждане и последващото пускане на реактора", зая-
ви той. Бьомер оцени готовността на "Росатом" да покани
на борда на плаващия енергоблок всички желаещи и зая-
ви, че "Белона" ще следи внимателно по-нататъшното ре-
ализиране на проекта.

По думите на зам.-ръководителя на Дирекцията по изг-
раждане и експлоатация на ПАТЕЦ Дмитрий Алексеенко,
зареждането на първи реактор вече е завършено, а вто-
рият реактор ще бъде зареден до края на годината. След
това започват комплексните крайбрежни изпитания. Го-
товността на плаващия енергоблок се оценява на 99,65%.
Въвеждането на ПАТЕЦ в експлоатация в сибирското прис-
танище Певек на полуостров Чукотка е планирано за де-
кември 2019 г.

Плаващият енергоблок "Академик Ломоносов" е осно-
вен проект от серия подвижни енергоблокове с малка
мощност. Той е предназначен за експлоатация в състава
на плаваща атомна електроцентрала и представлява нов
клас енергийни източници на базата на руска технология
за ядрено корабостроене. Това е уникален и първи в све-
та проект на мобилен транспортиран енергоблок с малка
мощност. Предназначен е за експлоатация в районите на
Крайния Север и Далечния Изток. Основната му цел е да
осигурява енергия за отдалечени промишлени предприя-
тия, пристанищни градове, газови и нефтени платформи,
разположени в открито море.

Ïúòíà êàðòà êúì ñèëíà èêîíîìèêà
За развитието на страната са необходими нови технологии и компетентни кадри

да достигне не по-малко от
5% годишно. Отбелязва се,
че над 10 хиляди големи и
средни предприятия ще бъ-
дат включени в специални
програми, които съдържат
мерки за стимулиране про-
изводителността на труда -

възможност за държавна
подкрепа, изгодни заеми по
линия на фонда за разви-
тие на промишлеността, суб-
сидирани кредити, данъчни
преференции и други.

Според министъра на ико-
номическото развитие Мак-

сим Орешкин стремежът
към повишаване производи-
телността на труда трябва
да бъде постигнат не само
чрез ръст на инвестицион-
ната активност, но и чрез
внедряване на съвременни
управленчески технологии.

През посочения период
руското правителство пла-
нира значително увеличава-
не на разходите за цифро-
ва икономика - най-малко
три пъти. Отбелязва се, че
до 2024 г. се предвижда обе-
мът на преките и венчър-
ните инвестиции във висо-
котехнологичните компании
всяка година да бъде не по-
малко от 3,5 млрд. долара.
Наред с това ще бъдат съз-
дадени 14 центъра за Наци-
онална технологична иници-
атива. Ще се положат уси-
лия броят на руските заяв-
ки в международната патен-
тна система да бъде увели-
чен до 4 хиляди годишно, ка-
то целта е Русия да излезе
на пето място в света по
патентни заявки в области,
определяни като приоритет-
ни в научно-техническото
развитие.

Поставена е и задачата да

бъде ликвидирано цифрово-
то неравенство и всички со-
циално значими обекти да
бъдат снабдени с широк
достъп до интернет. Плани-
ра се също делът на ком-
паниите, които реализират
технологични иновации, да
се увеличи до 50% от об-
щия брой на компаниите. В
резултат на това два пъти
трябва да се увеличи и де-
лът на иновационната про-
дукция, произвеждана от
предприятия в извън суро-
винните отрасли. Паралел-
но ще се развива и проце-
сът на обучение и преобу-
чение на компетентни в циф-
ровата икономика кадри. Ще
се умножат центровете за
трансфер на технологиите,
реализиращи на пазара ре-
зултатите от интелектуална-
та дейност на научните и об-
разователните учреждения.

Особено внимание през
следващите години ще бъде
отделено на пътната инфрас-
труктура. Четири пъти ще се
увеличи обемът на жп пре-
возите, с модерни магист-
рали ще бъдат свързани
всички градове с население
над 200 хиляди души.

"Ðîñêîñìîñ" è ÍÀÑÀ çàåäíî íà Ëóíàòà

че "Роскосмос" обяви наме-
ренията си още преди две
години. Тогава бе съобщено,
че проектът предвижда стро-
ителство на лунна база, на
която да работи екип от 12
души. През септември 2017
г. НАСА и Руската космичес-
ка агенция вече разпростра-
ниха съвместна декларация,
в която изложиха общите си
плановете по реализиране
на идеята за международна
космическа станция в орби-
та около Луната.

Проектът е известен под
името Deep Space Gateway.
Миналия месец от "Роскос-
мос" трябваше да опровер-

гават появилите се тук-там
из медиите твърдения, че
руската страна се отказва
от инициативата. Нещо по-
вече, говорител на руската
космическа агенция потвър-
ди, че преговорите с НАСА
продължават. Фактът за нас-
рочената за 10 октомври
среща между Рогозин и
Брайдънстайн също го пот-
върждава. Ръководителят на
"Роскосмос" подчерта, че
Москва не би искала да
участва в чисто американс-
ки проект, тъй като "не мо-
же да си позволи да играе
второстепенна роля в чуж-
ди проекти".

Страницата подготви
Светлана Михова

Î÷àêâà ñå ðúñò íà ÷àñòíèòå èíâåñòèöèè
дребния и средния бизнес.
Правителството и Централ-
ната банка на Русия също
така разработват комплекс
от мерки за развитието на
финансовия пазар.

"Ние сме длъжни да пос-
тигнем значително подобря-
ване в сферата на инвести-
циите, при това не само в
количествени измерения, по-
вишавайки обема на инвес-
тициите до една четвърт от
БВП, но и в качествени из-
мерения. Свободните парич-
ни ресурси трябва да се на-
сочват по-лесно към реалния
сектор на икономиката, къ-
дето се създават конкурент-
носпособни стоки и услуги и
нови по-производителни ра-

ботни места. Финансовите
потоци трябва по-свободно
да текат към интелектуалния
капитал и цифровите техно-
логии", заяви премиерът.

Той подчерта, че държа-
вата активно ще стимулира
инвестиционната дейност,
включително и чрез пряка
поддръжка от бюджета.
Фондът за развитие целе-
насочено ще работи и ще
подпомага и проекти за раз-
витието на инфраструктура-
та. Особено важна е зада-
чата да бъдат стимулирани
частните инвеститори, под-
черта Медведев.
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В дома си в южна Фран-
ция на 94 години почина
Шарл Азнавур. Той бе лю-
бимец на публиката в Русия.
Ако е имало образ на "ис-
тински френски шансоние",
то това, разбира се, е Шарл
Азнавур - изключителен пе-
вец, композитор, актьор. В
Русия той се радваше на
особена почит и любов, оби-
чаше да пее на руска сце-
на. Между другото и за та-
зи година той имаше плани-
рани гастроли, но ги отме-
ни, защото не се чувствал
добре. Той високо ценеше
руските романси и често ги
изпълняваше.

Арменец по националност,
Шахнур Вахинак Азнавурян
е роден във Франция, къ-
дето семейството му се пре-
селва през 20-те години на
миналия век. Между друго-
то родителите му често си
говорели на руски, когато не
искали децата да ги разбе-
рат. Певецът започва от ну-
лата, постига всичко сам.
Финансовите възможности
на семейството били скром-
ни и по думите на Азнавур,
му се наложило рано да на-
пусне училище.

Бил истински вундеркинд -
от деветгодишен той пее и из-
нася концерти, на 12 дебю-

Световната премиера на
произведението "Дунхуан и
Пътят на коприната" се със-
тоя в Големия театър на
град Дунхуан в навечерието
на Международния ден на
музиката в присъствието на
автора на симфонията - пе-
тербургският композитор,
заслужил деец на изкуства-
та на РФ Виктор Плешак.

Специалната поръчка за
70-минутната симфония той
получил от ръководството на
провинция Гансу, където в
края на септември се про-
вел Третият международен
културен форум на страни-
те от Новия път на копри-
ната под девиза "Един по-
яс-един път". Премиерата на
голямото музикално произ-
ведение трябвало да увен-

В памет на великия певец

Çàùî îáè÷àõà Àçíàâóð â Ðóñèÿ?
По време на

концерт в Ереван

тира в киното. Сценичната му
биография е цяла епоха.
Обърнала му внимание са-
мата Едит Пиаф, той пишел
песни за нея, общували дъл-
ги години. Но истинският ус-
пех за Азнавур идва през 50-
те години, когато в знамени-
тата зала "Олимпия" той да-
вал по три концерта на ден.

С красивия си глас, инте-
лигентните маниери той съз-
даваше на сцената особена
атмосфера на интимност и
доверие. Азнавур пълнеше
огромни зали и едновремен-
но си оставаше много каме-
рен, сякаш изпълнявайки ед-
на или друга песен за все-
ки зрител поотделно.

Винаги е бил елегантен,
знаменитият френски шик,
който в цял свят се смята
за неповторим, му беше при-
същ и на него - певеца със
световно име и скромен чо-
век в живота. Азнавур ни-
кога не изгуби връзка с ис-
торическата си родина. В
репертоара му имаше пес-
ни, посветени на геноцида
на арменците. А след земет-
ресението в Спитак през
1988 г. той направи всичко
възможно, мобилизира мно-
го хора и свои колеги от сце-
ната да помогнат на народа
на Армения.

Преди няколко години в
интернет се завъртя исто-
рията на московската пен-
сионерка Лидия Ивановна,
която мечтаела да отиде на
концерт на Азнавур, но не
знаела точно къде се нами-
ра залата (става дума за
"Крокус-Сити-холл"). А на
случайно заговорилият я
журналист тя дори изпълни-
ла няколко песни на Азна-
вур. Тази история стигнала
до певеца и той лично пока-
нил жената на своя концерт,
дори записал видеобръще-
ние. А след това се срещ-
нал с Лидия Ивановна, под-
несъл й букет и й подарил
диск с автограф.

Всяка негова песен има-
ше своя история. Навреме-
то подобни балади се смя-
тали за твърде сложни за
публиката. Но именно това
покорявало зрителите - все-
ки намирал в песента нещо
съзвучно със собствените
му емоции и преживявания.

Азнавур е близък на не
едно поколение руснаци.
Знаменитите "Бохеми", "Иза-
бел", "Живот с любов" в
превод на писателката На-
талия Кончаловска, се слу-
шаха масово и всеки си ги
тананикаше. И до ден дне-
шен е така…

Песните на Азнавур бяха
любими на публиката от най-
различна възраст. Може би
тайната е проста- в едно
свое интервю той  казва, че
пее за всички, без ограни-
чения на възрастта.

В известен смисъл Азна-
вур беше човек от минало-
то - далеч от гръмки скан-

дали и интриги. Но именно
това правеше изкуството му
искрено ни истинско. Той
казваше, че песента не би-
ва непременно да е популяр-
на, тя трябва да е просто
хубава. Самият той ценеше
точно това в музиката, а не-
го го ценяха поклонниците
му.    (по РИА "Новости")

Азнавур е признат за най-добрия изпълнител на
ХХ век по версията на CNN и списание Times. За
70-годишната си кариера маестрото е продал 100
милиона дискове, написал е 1,2 хиляди песни, изиг-
рал е 80 роли във филми, направил е 294 албума и
над хиляда концерта в 94 страни по света.

Êèòàé ïîðú÷à íà ðóñêè êîìïîçèòîð ñèìôîíèÿ çà Ïúòÿ íà êîïðèíàòà
където заедно с класичес-
кия симфоничен оркестър
включих редица китайски со-
лиращи инструменти - пипа,
шен, ерха, но не използвах
нито един цитат от китайс-
ка музика. Опрях се на соб-
ствената си интуиция и на
голямата ми обич към тази
страна, към нейната богата
духовна култура. Много впе-
чатления ми останаха от за-
познанството с туристичес-
ката Мека - град Дунхуан и
неговите околности, светов-
но известни с древните пе-
щери Магао с фрески и из-
ваяния", разказва компози-
торът, който е съчинил го-
лямата музикална творба от
девет части.

"По същество се получиха
две симфонии в една. Пър-

вата е "Дунхуан вчера, днес,
утре", а втората - "Дунхуан
- златен отрязък от Пътя на
коприната". В деветата част,
която е съзвучна с финала
на Деветата симфония на
Бетховен "Прегърнете се,
милиони", се съединяват
всички солиращи инстру-
менти, всички ключови те-
ми, символизиращи братст-
во по дух", казва Плешак.

Той високо оцени майстор-
ството на музикантите от
Ланчжуожкия симфоничен
оркестър, който изпълнил
симфонията. Особено приз-
нателен е авторът на дири-
гента - ректора на Централ-
ната консерватория на Пе-
кин Юй Фен, под чието ръ-
ководство преминала пре-
миерата на високо равнище.

На концерта имало много
гости на форума, събрал де-
легати от почти 100 страни.

Първата поръчка от Ки-
тай Плешак получил през
2010 г., когато съчинил му-
зика за екологичното пред-
ставление на Шанхайския
цирк "Зеленият град". През
следващите години той сът-
рудничел с оркестъра на Му-
зикалната школа към Пе-
кинската консерватория и с
Оркестъра на Забранения
град. Плешак е автор и на
вокално-симфоничния трип-
тих, прозвучал в Голямата
зала на Санктпетербургска-
та филхармония на вечер в
чест на 70-годишнината от
победата на Китай над Япо-
ния през Втората световна
война.

Проектът-изложба "Нос на све-
щеното куче" на Музея на приро-
дата и човека в Ханти-Мансийск се
оказа най-добрият на ХІХ Руско-
финландски културен форум, който
се проведе във финландския град
Савонлина на 28-29 септември.

В основата на подвижната екс-
позиция са резултатите от експе-
дицията през 2013 г. в село Пит-
ляр, Шуришкарски район на Яма-
ло-Ненецкия автономен окръг, къ-
дето според местни предания се на-
мира "Нос на свещеното куче". Сред
експонатите има традиционни пред-
мети на шуришкарските ханти и ис-
тински експонати от етнографска-
та колекция на Музея на природа-
та и човека - предмети от елено-
въдството, риболова, облекла,
предмети от домашния бит.

Проектът "Нос на свещеното ку-

На името на Народния артист на
СССР Йосиф Кобзон ще бъде име-
нуван средномагистралният лайнер
Boeing 737-800 с бордови номер
VQ-BHU. "Аерофлот" ще започне да
го използва през декември т. г. как-
то за вътрешните, така и за меж-
дународните маршрути.

Дружески отношения свързваха
знаменития певец с "Аерофлот".
През 2016 г., по изключение, на
Йосиф Кобзон бе присвоено почет-
ното звание "Отличник на Аероф-
лот", което се дава на най-добрите
сътрудници на компанията с дълъг
стаж и високи професионални пос-
тижения.

Генералният директор на авио-
компанията Виталий Савелиев на-
рече Кобзон велик певец и изклю-
чителен човек, когото с пълно ос-

Виктор Плешак

чае културната програма на
форума.

"Това за мен беше голяма
и безпрецедентна работа,

Þãðà ïîáåäè â
Ðóñêî-ôèíëàíäñêè
êóëòóðåí ôîðóì

че" получи грант за реализация на
територията на Финландия в раз-
мер на 8 хиляди евро.

По данни на департамента по кул-
тура на региона изложбата ще бъ-
де представена във Финландия
през 2019 г. "В рамките на делова-
та програма на ХІХ Руско-финлан-
дски културен форум бе подписан
договор между ръководителите на
Музея на природата и човека и
град Лапеетранта", казва директор-
ката на департамента Наталия Каз-
начеева.

В съобщение на департамента по
култура, се отбелязва, че делега-
цията на окръга е представила още
два проекта по повод Годината на
театъра - 2019, като общо от Русия
и Финландия са били представени
108 проекта.

Първият Руско-финландски форум
се е състоял през 2000 г. Всеки
път той се провежда в различни гра-
дове в Русия или Финландия. Цел-
та на форума е да се реализира
културен обмен между страните и
да се намерят партньори за съв-
местни проекти.

"Àåðîôëîò"
êðúùàâà ñàìîëåò
íà Éîñèô Êîáçîí

нование "Аерофлот" може да наре-
че свой приятел. "С неговите песни
е възпитана страната ни, включи-
телно и няколко поколения съветс-
ки и руски авиатори. Смятаме за
свой дълг името на Кобзон да про-
дължи високия полет на борда на
нашия самолет, появявайки се от-
ново и отново в различни градове
на Русия и света", каза Савелиев.
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Изтичането на въздух от
МКС било засечено еднов-
ременно от датчиците на
ЦУП в Москва и Хюстън в
сряда, 29 август, в седем
часа вечерта по североаме-
риканско източно време
(два часа през деня на 30
август московско време).
Понеже нямало непосредс-
твена заплаха за живота на
екипажа, било решено при-
чината за проблема да се
търси на следващия ден.

Скоростта на изтичане на
въздух не била голяма - око-
ло 0,8 милиметра живачен
стълб в час. Това означава,
че станцията би се лишила
от въздух след 18 деноно-
щия, съобщи Крис Бергин,
един от авторите на сайта
nasaspaceflight.com.  За ед-
на нощ скоростта на изти-
чането достигнала 4 мили-
метра живачен стълб в час
и се наложило да се затво-
рят херметичните люкове
между орбиталния модул
"Союз" и станцията.

На сутринта шестимата
членове на екипажа огледа-
ли руския сегмент на стан-
цията. Космонавтът Алексан-
дър Герст (Германия) напи-
пал дупка с диаметър два
милиметра на 15 см разс-
тояние от входния люк в би-
товия отсек на кораба "Со-
юз МС-09", а именно - зад
санитарния възел.

Преговорите по тази из-
вънщатна ситуация се воде-
ли в пряк ефир от МКС, пре-
давани от NASA онлай. Ин-

Ðàçðàáîòèõà VR-òðåíàæîð çà
ðåõàáèëèòàöèÿ ñëåä èíñóëò

Холдингът "Рос-
электроника"(в
състава на "Рос-
тех") започна се-
рийно производ-
ство на неврот-
ренажор на ба-
зата на виртуал-
на реалност
ReviVR за реха-
билитация на па-
циенти след пре-
каран инсулт, съобщава в. "Известия".

Тренажорът струва около 1,5 млн. рубли и ще бъде
доставян в медицинските учреждения в страната. Апара-
тът потапя пациента във виртуална реалност и имитира
процес на ходене с помощта на визуално, звуково и так-
тилно въздействие. За целта комплексът е оборудван с
очила за виртуална реалност, пневмоманшети и специал-
но програмно осигуряване.

"Невротренажорът е високотехнологичен продукт, с чи-
ето производство, кооперирайки се с учените, се занима-
ваше предприятие, което исторически е специализирано
на военни разработки. Трансферът на технологии от во-
енното производство в цивилното и обратното е тенден-
ция, която помага да създаваме уникални продукти, вклю-
чително и за здравеопазването", казва изпълнителният
директор на "Ростех" Евгений Евтушенко.

Както отбелязва завеждащ катедрата по оперативна
хирургия и клинична анатомия на Самарския държавен
медицински институт Александър Колсанов, тренажорът
е бил тестван на пациенти и в остър период в течение на
две денонощия след инсулта, което е помогнало да се
подобрят показателите на двигателната им активност два
пъти. Такива занимания се препоръчват и при травми на
гръбначния мозък, множествена склероза и болестта на
Паркинсон.

На 16 и 17 октомври в Москва ще се състои VІІ Москов-
ски международен форум за иновационно развитие "Отк-
рити иновации", на който ще бъдат представени нови раз-
работки в медицината.

Става дума за разработ-
ка на технологии, които по-
нижават вредните емисии
при производство на енер-
гия, както и за нови методи
за съхранение и предаване
на енергия без загуби. То-
ва съобщи на 2 октомври
на пресконференция в ТАСС
председателят на междуна-
родния комитет по присъж-
дане на премията Родни
Джон Алам.

Тазгодишните носители на
наградата "Глобална енер-
гия" са академикът от Рус-
ката академия на науките
(РАН) Сергей Алексеенко и
професорът от Австралия
Мартин Грин.

"През следващите две-три
десетилетия трябва да из-
пълним такава програма, че
да реализираме напълно
възможността за съхране-
ние на електричество без
загуби, преобразувайки го
в съответните системи за
съхранение. Както и да на-
мерим методи, които без
понижаване на равнището
на производство на енер-
гия да позволяват да се по-
нижава обемът на вредни-
те емисии на СО2 в атмос-
ферата. И двамата наши ла-
уреати имат важен принос
в развитието на събития от
този род", каза Алам.

Той поясни, че разработ-

Космически екшън

Â îáøèâêàòà íà êîðàáà "Ñîþç" ñå ïîÿâèõà äóïêè
Експертите работят по версия
за преднамерени действия

формацията попаднала в ме-
диите и социалните мрежи.
Едва в шест часа вечерта
NASA съобщила за инциден-
та в блога си.

Дупката била запушена с
каптонова лента (особен по-
лимер за изолация в само-
летите и космическите ко-
раби). Космонавтите Сергей
Прокопиев и Олег Артеми-
ев с помощта на ендоскоп
изследвали отвора и изпра-
тили изображения на Земя-
та. Отвън се оказали мини-
мум две пробойни, което да-
вало повод да се говори за
външно въздействие върху
обшивката на кораба.

Американският астронавт
Скот Кели смята, че причи-
ната за случилото се е кос-
мическият боклук. "През
последните 20 години сме
преживели множество по-
добри произшествия", пише
Кели в туитър.

Факт е, че сега в орбита
има около 22 хиляди обекта
от космически боклук по
данни на ИПМ "М.В.Келдиш"
- различни размери детай-
ли от конструкции и отлом-
ки от космически кораби,
спътници. МКС се е откло-
нявала от тях по пет пъти
годишно. През миналата го-
дина руският спътник "Ка-
нопус-В" на два пъти е ма-
неврирал, за да избегне
сблъсък с отломки. Части-
ца от боя през 1983 г. оста-
ви вдлъбнатина на кораба
"Челинджър".

Руската страна разрабо-

тила план за херметизация
на микро отверстието - пър-
во да се нанесе особено ле-
пило и след това да се пос-
тави "кръпка".

По този въпрос обаче се
разгорял спор между Мос-
ква и Хюстън. Командирът

на МКС Ендрю Фейстъл
предлагал да се проследи
ситуацията едно денонощие
и да се изработи оптимален
план за ликвидирането й.
Руската страна обаче нас-
тоявала за неотложен ре-
монт. По този повод Крис

Бергин коментира че "кога-
то става дума за животоо-
безпечаващата система и
за живота на екипажа на
МКС няма конфликти. Сега
обаче за първи път чух раз-
ногласия между американ-
ската и руската страна на
станцията".

Междувременно Москва
настояла за своя план и ве-
черта на 30 август отверс-
тието било обработено с
херметизиращи вещества.
Сега екипажът трябва да
направи втора "кръпка" вър-
ху херметичната пломба.

През декември този еки-
паж ще се завърне на Зе-
мята. Експертите посочват,
че модулът е безопасен за
полет. Хората ще се нами-
рат в спускаемия апарат,
който е отделен от битовия
отсек с херметичен люк.
При влизането в атмосфе-
рата той ще се изстреля.

Ако обаче извънредната
ситуация с отверстието про-
дължи, "Роскосмос" има го-
товност да изпрати "Союз
МС-11" в автоматичен ре-
жим, за да прибере екипа-
жа. Корабът вече е доста-
вен на Байконур.

Друг вариант е да се изп-
ратят един след друг "Союз
МС-10", "Союз МС-11" и "Со-
юз МС-12" със съкратен до
двама души екипаж. Така ще
могат да бъдат прибрани
тримата космонавти.

Вариант от областта на
фантастиката е да се изп-
рати пилотиран "DM-2" на
фирмата SpaceX. Ако раз-
бира се, той успешно пре-
мине тестовете през април
2019  г.

Корабът "Союз МС-09" стикован с МКС (архивна снимка)

По информация от 2 октомври образуваната в Русия
специална комисия, разследваща появата на отвор в об-
шивката на кораба "Союз" изключва производствен брак
като причина за случилото се. Това заяви по Първи ка-
нал ръководителят на "Роскосмос" Дмитрий Рогозин. Ек-
спертите твърдят още, че дупката се е появила предна-
мерено и именно тази версия е работна. Рогозин напом-
ни, че на 15 ноември членовете на екипажа на МКС ще
излязат в открит Космос за оглед на отверстието. По
договореност с NASA обаче Рогозин не можел да комен-
тира хода на разследването преди неговото приключва-
не. Първоначално експертите помисли, че дупката се е
появила поради попадане на микрометеорит. По-късно
обаче станало ясно, че тя е направена със свредел.
Източници от РКК "Энергия", където е произведен кора-
бът, признават, че обшивката е повредена преднамере-
но. Виновни засега няма. След инцидента е решено да се
проверят всички космически кораби "Союз" и "Прогресс".

Âðú÷èõà ïðåìèÿòà "Ãëîáàëíà åíåðãèÿ-2018"
Според експерти лауреатите имат принос
за развитието на енергетиката на бъдещето

На пресконференция в ТАСС бяха обявени лауреатите на
премията "Глобална енергия-2018"

ките за пренос на топлина,
предложени от Алексеенко,
повишават ефективността на
производството на електро-
енергия. "Неговият принос е
изключително важен и в на-
лагането на системи от по-
добен тип. Той е един от най-
високо почитаните учени и
мениджъри", отбеляза пред-
седателят на комитета.

По думите на Алам, Мар-
тин Грин е истински първоп-
роходец в развитието на фо-
тоелектрическата енергети-
ка. Той е направил възмож-
но създаването в рамките

на слънчевата енергетика на
оптимален източник на
енергия, който при това
опазва, а не разрушават на-
шата планета.

Международната премия в
областта на енергетиката
"Глобална енергия" се при-
съжда за научни разработки
в тази сфера. Тя е учредена
през ноември 2012 г. Иници-
атори за създаването на пре-
мията са група руски учени
начело с Нобеловия лауреат
по физика Жорес Алфьоров.
Идеята е била подкрепена от
президента на РФ Владимир
Путин, от най-големите рус-
ки компании, както и от на-
учното общество.
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Бойни и спомагателни ко-
раби от Северния флот на-
чело с големия противоло-
дъчен кораб "Вицеадмирал
Кулаков" пристъпиха към за-
вършващия етап на далеч-
ния поход в Арктика, съоб-
щи пресслужбата на флота.

"Корабите преминаха про-
лива Вилкицки от море Лап-
теви към Карско море и
спряха на рейда на порт Дик-
сон", съобщи пресслужбата.

Походът се извършва в
сложни метеорологични ус-
ловия при силен вятър и
вълнение на морето. Пре-
минаването на корабите и
спомагателните съдове през

Ïóòèí ïîçäðàâè Ñóõîïúòíèòå âîéñêè
ñ ïðîôåñèîíàëíèÿ èì ïðàçíèê

Руският президент Владимир Путин изпрати поздрав-
ление до личния състав и ветераните от Сухопътните вой-
ски на Русия по случай 468-ата годишнина от създаване-
то на този вид Въоръжени сили. В поздравителната те-
леграма, поместена в сайта на Кремъл, държавният гла-
ва подчертава, че Сухопътните войски играят ключова
роля за защита на националните интереси на страната.

"В продължение на цялата своя история Сухопътните
войски са играли ключова роля за гарантирането на отб-
ранителната способност и защитата на националните ин-
тереси на страната. Героизмът, храбростта и мъжество-
то на много поколения войници и офицери завинаги ще
останат в паметта на нашия народ, в бойната летопис на
отечеството", се казва в поздравлението.

Путин подчертава, че личният състав на Сухопътните вой-
ски грижовно пази бойните и патриотичните традиции, а
също така демонстрира отлична подготовка и вярност към
воинския дълг. "Те достойно решават поставените задачи
за благото на Русия", добавя държавният глава.

През тази година Сухопътните войски навършват 468
години. Историята на празника започва от момента на
създаването на първите постоянни войски - стрелкови
полкове, и издаването на съответен указ (приговор) от
Царя на цяла Русия Иван Грозни. Тази паметна дата е
установена и със съответен указ на президента на Руска-
та федерация от 31 май 2006 г.

От 1 до 5 октомври руски и
сръбски военни летци участват
в съвместни учения на терито-
рията на Сърбия с изтребители
МиГ-29 и вертолети Ми-8 в рам-
ките на обединени екипажи, съ-
общиха пред журналисти от
пресслужбата на руското Минис-
терство на отбраната.

"Летци от Въздушно-космичес-
ките сили на Русия и на Военно-
въздушните сили и войските на
противовъздушната отбрана на
Сърбия провеждат съвместно-
то летателно-тактическо учение
"БАРС-2018" на територията на
Република Сърбия", съобщиха от
руското военно ведомство.

Оттам също така уточниха, че
в учението участват съвместни
екипажи от двете страни със са-
молети МиГ-29 и вертолети Ми-
8. "Ще бъдат задействани до де-
сет единици авиационна техника
от ВВС и войските на противо-

Броят на научно-производствените подразде-
ления, където донаборниците ще могат да пре-
минават срочната си служба, ще се увеличи
два пъти до края на тази година. Освен двете
вече налични научно-производствени роти ще
бъдат създадени още две, каза началникът на
Главното организационно-мобилизационно управ-
ление на Генералния щаб на Въоръжените сили
на Русия генерал-лейтенант Евгений Бурдински.

"Планираме до края на годината да сформи-
раме още две научно-производствени подраз-
деления. Министерството на отбраната ще съз-
даде такива подразделения по молба на предс-
тавители на Министерството на промишленост-
та. Има много изисквания към предприятията,
където ще бъдат създадени тези роти", каза
Бурдински във видеоконференция по време на
работно пътуване в Курск.

Той поясни, че промишлеността поема задъл-
жението за внедряване на рационализаторски
предложения от научно-производствените роти
във военната техника и въоръженията, които
ще постъпят във войските.

"В тези научно-производствени роти сме под-

Êîðàáè îò Ñåâåðíèÿ ôëîò
çàâúðøâàò àðêòè÷åñêè ïîõîä

ледоопасните райони на про-
лива Вилкицки беше осигу-
рено от ледоразбивача от
Северния флот "Иля Муро-
мец".

При подхода към порт Дик-
сон групировката се разде-
ли. Флагманският кораб "Ви-
цеадмирал Кулаков" се отп-
рави към остров Голомянни
от архипелата Северна Зе-
мя, а останалите кораби
пристигнаха към мястото на
стоянката за попълване на
запасите от танкера "Сергей
Осипов". В района на ост-
ров Голомянни "Вицеадмирал
Кулаков" отработи хвърляне
на щурмова десантна група

от вертолет Ка-27ПС и из-
пълни редица други учебно-
бойни задачи.

След попълването на за-
пасите корабите и спомага-
телните съдове на арктичес-
ката групировка на Север-
ния флот ще поемат курс
към Колския залив. От на-
чалото на похода те са из-
минали над 8000 мили и са
изпълнили над десет такти-
чески учения, в това число
и за първи път демонстри-
раха морски десантни опе-
рации на крайбрежието на
Якутия и Чукотка в море
Лаптеви, Чукотско и Берин-
гово море.

Äî êðàÿ íà ãîäèíàòà ùå èìà îùå äâå íàó÷íî-ïðîèçâîäñòâåíè ðîòè
в научно-производствена рота, защото за него
гарантират наставници, майстори, които ще го
съпровождат", каза генерал-лейтенантът.

Бурдински посочи, че по време на пролетния
набор през тази година в Русия са създадени
две научно-производствени роти - на базата на
Конструкторското бюро за приборостроене "Ши-
пунов" и НПО "СПЛАВ" в Тула и в завод "Сев-
маш" в Северодвинск, Архангелска област, кои-
то са комплектувани с работници от предприя-
тия на отбранително-промишления комплекс.

Освен това след пролетния набор на тази го-
дина са комплектувани 16 научни роти, в които
служат 684 военнослужещи, подбрани от таки-
ва вузове в Русия като МГТУ "Н. Е. Бауман",
Казанския федерален университет, Кубанския
държавен технологичен университет.

Бурдински отбеляза, че научната рота е воин-
ско подразделение, в което военнослужещите
се проявяват в производството и изпълняват
задания. "Ежедневно се оценява тяхната дей-
ност, оценява се ефективността им. Ако обаче
някой не се справи, ще бъде откомандирован
като неоправдал надеждите", уточни Бурдински.

Войници от научно-производствена рота към Вой-
ските за въздушно-космическа отбрана

бирали донаборници, които имат склонност към
техническите, към приложните науки. Има ра-
ционализаторски изобретения, но главното е да
работят в това предприятие, където функцио-
нира даденото подразделение. При тези усло-
вия донаборникът има възможност да постъпи

Êàíÿò ÷óæäè ñïåöèàëèñòè
çà ðàáîòà â ÎÏÊ

Русия може да покани
на работа в отбранител-
но-промишления комп-
лекс (ОПК) специалисти
от чужбина. Това заяви в
сряда по време на кон-
ференция на машиностро-
ителите министърът на
науката и висшето обра-
зование на Русия Михаил
Котюков. "Министерство-
то на промишлеността, Ростех, Съюзът на
машиностроетелите по-добре знаят как да
се решават тези въпроси. Смятам, че ще
бъдат поканени и чужденци. Изхождайки от
динамиката на демографската ситуация, смя-
там, че ще е реално да поканим специалис-
ти, но само квалифицирани специалисти", ка-
за той в отговор на въпрос.

Котюков добави, че това засяга и випуск-
ници на университети, които трябва в про-
дължение на 5 години да увеличат двойно
броят на чуждестранните студенти.

Ðóñèÿ è Ñúðáèÿ ó÷àñòâàò â ñúâìåñòíè ó÷åíèÿ
въздушната отбрана на Сърбия",
казаха от руското Министерст-
во на отбраната.

По време на маневрите лет-
ците изпълняват прехват на въз-
душни цели, отработват елемен-

ти от въздушния бой, фигури от
сложния и висшия пилотаж, так-
тически удари по наземни цели,
както и хвърляне на десант и опе-
рации за търсене и спасяване,
съобщиха от ведомството.

Епизод от миналогодишните съвместни руско-сръбски учения
"БАРС-2017"

Михаил Котюков
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Станаха известни отбори-
те, които ще бъдат съпер-
ници на руския женски на-
ционален турнир по волей-
бол във втория групов етап
на Световното първенство в
Япония. Във втория кръг на
състезанията Русия ще иг-
рае в група F, където ще
влязат по четири най-доб-
ри отбора от подгрупите В
и С в първия групов етап.
Мачовете от група F ще се
играят в Осака.

В група В най-добрите че-
тири отбора станаха Италия,
Китай, Турция и България. От
група С заедно с Русия про-
дължават борбата за меда-
ли отборите на САЩ, Тайланд
и Азербайджан. Резултатите

Във вторник в целия свят
прогърмя главната сензация
на тазгодишните еврокупи -
московският ЦСКА  надиг-
ра действащия победител в
Шампионската лига - отбо-
ра на мадридския "Реал".
Анализирайки най-невероят-
ната победа на руския фут-
бол през трите последни го-
дини, Tricolor TV Magazine
обяснява основните причи-
ни за триумфа на руския от-
бор в мача с най-титулува-
ния клуб на европейския
футбол.
ВИКТОР ЗНАЧИ ПОБЕДА
Има мачове, в които фут-

болистите излизат на тере-
на с пределна концентрация
и с голи емоции побежда-
ват съперници с видимо по-
добра класа. И наистина без
концентрация такива побе-
ди просто не се случват, а
и без емоции е много труд-
но да се победи отбор, кой-
то реално е по-силен. Но в
този случай на "Лужники" е
просто глупаво победата да
се обясни с емоции и сляп
късмет. Всички промежду-
тъчни и последователни по-
беди на ЦСКА имат един на-
пълно осъзнат автор - Вик-
тор Гончаренко. Старши тре-
ньорът на "армейците" ра-
боти успешно начело на мос-
ковския клуб вече две го-
дини - именно той единст-
вен през последните пет го-
дини успя да издигне отбо-
ра на ЦСКА по-високо от
четвъртото място в групите
на Шампионската лига.

Разбира се, беларуският
наставник не за първи път
твори немислимото - още
като наставник на БАТЕ (Бо-
рисов) той надигра "Байерн"
и "Лион". За няколко години
в ЦСКА той измина дълъг
път и направи от "червено-
сините" един от най-непред-
сказуемите отбори в Русия.
През миналия сезон столич-
ният клуб сериозно претен-
дираше за плейофите на
Шампионската лига, а две
години подред преследваше
съгражданите си от "Спар-
так" и "Локомотив", които
станаха шампиони. Истинс-
кият пик на треньорската
форма на Гончаренко обаче
дойде сега - за кратък срок

Ðóñêèòå âîëåéáîëèñòêè ñå êëàñèðàõà çà âòîðèÿ åòàï íà Ñâåòîâíîòî ïúðâåíñòâî
на възпитаничките на стар-
ши треньора Вадим Панков
в мачовете с Тайланд (3:2) и
Азербайджан (3:0) ще се от-
читат във втория групов
етап. Важен е и изходът на
мача с отбора на САЩ, кой-
то завърши след редакцион-
ното приключване на броя в
четвъртък.

Вторият групов етап на
Световното първенство по
волейбол за жени стартира
в неделя. Програмата на ма-
човете ще стане известна
по-късно.

За третия групов етап (14-
16 октомври) се класират по
три най-добри национални
отбора от всяка от двете
групи.Татяна Кошельова в атака

Ðóñíàöè îòíîâî ïîáåæäàâàò èñïàíöè
Чудото на "Лужники":
Причините за голямата победа

той изгради съвършено нов
отбор, променен до неузна-
ваемост. Ако някой е заб-
равил, през лятото "армей-
ците" бяха напуснати от бра-
тя Березуцки, Игнашевич и
още няколко опитни футбо-
листи, а съставът беше по-
пълнен с 13 новобранци. Ус-
воил няколко тактически
схеми, отборът се подготви
много внимателно за мача
с "Реал" и успя почти напъл-
но да скове действащия но-
сител на Купата на шампи-
оните. Гончаренко явно на-
дигра в Москва старши тре-
ньора на испанците Лопете-
ги и в тактиката, и в бойния
дух.

"РЕАЛ" НЕ Е СЪЩИЯТ
Засега "Реал" продължава

да побеждава и никой не
смее сериозно да се усъм-
ни във величието на мадрид-
ци. Фактите обаче остават
факти - отборът на Лопете-
ги явно не е онзи испански

суперклуб, който познаваме
от преди година и полови-
на. Не бива да сме увере-
ни, че отборът със Зенадин
Зидан начело и с Роналдо в
атака непременно щеше да
победи армейците. В групо-
вия етап на евротурнирите
обикновено испанските от-
бори са в полусънно състо-
яние. Без посочените пер-
сони обаче "Реал" просто не
може да се познае. Колко-
то и да възпяваме Тони Крос
и Марко Асенсио, те сами
не могат да влачат "кралс-
кия клуб" към победи.

Лишени от контузения Га-
рет Бейл и оперирания от
апендицит Иско, испански-
ят гранд започна да прили-
ча на качествен, но съвсем
обикновен отбор. Новият

наставник се опитва да изг-
ради играта така, че тя да
не зависи само от ярки из-
пълнители, но не може да
се играе без звезди, когато
играта не върви. "Реал" не

е отбелязал гол в три по-
редни мача, което с него се
случва за първи път от мно-
го време насам. Въпреки
равните точки с "Барсело-
на" в испанското първенст-
во и голямата победа над
"Рома", мадридчани продъл-
жават да търсят характера
и истинските си силни стра-
ни. Сглобеността и умение-
то да работят грамотно с
топката е много малко за
13-кратните победители в
Шампионската лига.
НЕПОДПРАВЕНА КЛАСА
Преди дни много емоцио-

нално и не без противоре-
чия руските фенове се прос-
тиха с Акинфеев като осно-
вен вратар на националния
отбор. Един от най-велики-
те вратари в руската исто-

рия реши да съсредоточи
всичките си сили и здраве-
то за представянето на род-
ния ЦСКА. За мнозина изг-
лежда, че Акинфеев е пос-
ледната звезда в сегашния
състав на "червено-сините",
но това е илюзия - той е
просто най-опитният. Глав-
ната звезда в ЦСКА през то-
зи сезон е известна - на-
деждата на хърватския на-
ционален отбор Никола Вла-
шич, който неясно защо не
игра на сребърното за не-
говата страна Световно пър-
венство през тази година.
Два гола и два голови паса
през този сезон е само на-
чалото на славянския чудо-
полузащитник. Казват, че
"Евертън" не може да доча-
ка кога ще свърши наемът
му, а победният гол във вра-
тата на "Реал" във втората
минута само потвърждава
огромния потенциал на хър-
ватина. След мача той бе-
ше поздравен от великия си
сънародник Лука Модреч,
неотдавна станал най-добър
футболист на планетата.

Останалите състезатели
от ЦСКА изобщо не изглеж-
дат по-слаби. Да хванеш ве-
ликия клуб в крачка в са-
мото начало на мача е не
само майсторство и зрял
подход към главния футбо-
лен турнир. Това е и класа.
Да останеш хладнокръвен,
откривайки резултата във
2-ата минута е самооблада-
ние и отлично реализиране

на тактическия план. Уме-
нието да се концентрираш
и да се бориш без истерии
дори след като Акинфеев бе-
ше отстранен от терена в
самия край - това е мъжес-
тво и голям потенциал. Иван
Облюков показа, че в бъ-
деще ще може лесно да се
справя със съперници от
всякакво равнище, Илзат
Ахметов потвърди, че порас-
на значително в ЦСКА за
кратък срок, Никита Чернов
игра така, че вече ни е неу-
добно да си спомняме про-
валите му в "сборная" при
Фабио Капело, а Марио
Фернандес и Алан Дзагоев
изпъкнаха като такива то-
пиграчи, каквите бяха на
Световното първенство.

НАРОДНАТА СИЛА
И, разбира се, факторът,

без който чудото можеше и
да не се случи - огромната
подкрепа от трибуните на
"Лужники", който никога не
е бил домакински стадион
на ЦСКА. На трибуните на
стадиона имаше не само "ар-
мейски" фенове. И това е
прекрасно. Маса руски за-
палянковци дойдоха, за да
подкрепят един руски отбор,
макар и да не са негови фе-
нове, а и за да видят прос-
лавения испански гранд. Ба-
нално, но актуално - имен-
но такива изключителни по-
беди привличат не само лю-
бителите на футбола, но и
милиони обикновени зрите-
ли.

Под ръководство-
то на Виктор

Гончаренко ЦСКА
се превърна в

клуб, с който
всички трябва да

се съобразяват

Напрежение пред испанската врата


